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BOĞAZİÇİ ZİRVESİ 
ÇIRAĞAN SARAYINDA 
GERÇEKLEŞTİRİLDİ
Cumhurbaşkanlığı Himayelerinde 
“Yeni Bir Dünya Düzenine Doğru” 
Temasıyla Çırağan Sarayı’nda 
Düzenlenen 10. Boğaziçi Zirvesi 90 
Ülkeden 3 Bine Yakın Katılımcının 
İştirakiyle Gerçekleşti.

ВО ДВОРЦЕ ЧЫРАГАН 
СОСТОЯЛСЯ 
БОСФОРСКИЙ 
САММИТ 
Под патронажем администрации 
президента во дворце Чыраган 
проходит Х Босфорский саммит с 
участием почти 3000 участников 
из 90 стран. Его главная тема: «На 
пути к новому миропорядку».

Putin: Sovyetler 
Birliği Verimsiz 
Ekonomik Politika 
Nedeniyle Çöktü
Rusya Devlet Başkanı Putin, Sovyetler 
Birliğinin Baltık ülkelerinde artan 
milliyetçilik nedeniyle dağılmadığını 
iddia etti.

Путин: Советский 
Союз распался из-за 
неэффективной 
экономической политики
Президент России Путин заявил, 
что Советский Союз распался 
не из-за роста национализма в 
Прибалтийских странах.

KIRGIZ SANATININ YILDIZLARI
TÜRKİYE’DE ANILDI
Kırgızistan’ın unutulmaz sanatçılarından Süymönkul Çokmorov ve 
Tattıbübü Tursunbayeva, Türk Dünyası’nın Öncüleri etkinliğinde anıldı.

В ТУРЦИИ ПОЧТИЛИ ПАМЯТЬ ЗВЕЗД 
КЫРГЫЗСКОГО ИСКУССТВА
На мероприятии «Выдающиеся личности тюркского мира» была почтена 
память незабываемых артистов Кыргызстана Суймонкула Чокморова и 
Таттыбюбю Турсунбаевой.

(KHA) KAYA HABER 
AJANSI OSCARLARI 
SAHİPLERİNİ BULDU
Kaya Haber Ajansı Oscarları 
Yılın Enleri Ödülleri’nde, okur 
önermeleri neticesinde bu yıl en 
başarılı sivil toplum kuruluşu 
olarak Başkent Platformu olduğu 
belirledi.

ОСКАРЫ 
ИНФОРМАЦИОННОГО 
АГЕНТСТВА «KAYA» 
(KHA) НАШЛИ СВОИХ 
ХОЗЯЕВ
На церемонии вручения 
премии «Лучшие этого 
года» от информационного 
агентства «Kaya» самой 
успешной неправительственной 
организацией, по мнению 
читателей, стала Столичная 
платформа.

BAŞKENT PLATFORMUNDAN 
KIRIKKALE VALİLİĞİNE ZİYARET
Başkent Platformu Öncülüğünde Sivil İnisiyatif Gücünü Devlet 
Aklıyla Sentezleyerek, Millet Menfaatine Topluma Daha Fazla 
Katkı Sağlayacaklarını ilettiler.

СТОЛИЧНАЯ 
ПЛАТФОРМА 
НАНЕСЛА 
ВИЗИТ 
ГУБЕРНАТОРУ 
КЫРЫККАЛЕ
Под руководством Столич-
ной платформы активисты 
внесут еще больший вклад 
в общество в интересах 
нации, синтезируя силу 
гражданской инициативы 
с государственным разу-
мом.

52 Yıldır Devam Eden 
İşgalin Adı: Yahudi Yerleşim 
Birimleri
ABD’nin işgal altındaki Batı Şeria’da yer 
alan Yahudi yerleşim birimlerini artık yasa 
dışı olarak görmediğini açıklaması gözleri 
yeniden bu bölgelere çevirdi.

Название оккупации 
продолжительностью в 52 
года – еврейские поселения
Объявление США о том, что еврейские 
поселения на оккупированном 
Западном берегу для них больше 
не являются незаконными, вновь 
привлекло внимание на этот регион.
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gede bir aktörü destekleme politikasının 
yanlış olduğunu belirterek, “Şu anda me-
sela YPG’ye bakacak olursanız, onların 
silahlandırılması tabii ki çok tehlikeli. Ya 
da Bosna Savaşı’nda Müslümanların si-
lahsızlandırılması yine ne yazık ki çatış-
maya çok olumsuz etkilerde bulunmuş.” 
dedi.

Cumhurbaşkanlığı himayelerinde “Yeni 
Bir Dünya Düzenine Doğru” temasıyla 
Çırağan Sarayı’nda düzenlenen 10. Bo-
ğaziçi Zirvesi’nin yuvarlak masa oturu-
munda konuşan Aybet, dünyanın yeni 
bir ideolojik çekişme içerisinde olduğu-
nu söyledi.

Batı’daki İdeolojik Çekişme

Aybet, dünyada korumacılığı savunan, 
küreselleşmeye karşı duran ideoloji ile 
aşırı sağcı, göçe karşı duran ideolojinin 
karşı karşıya olduğunu ifade ederek, bu-
nun yanında Batı’da da ideolojik çekiş-
menin söz konusu olduğunu anlattı.

Özelikle Orta Doğu’da ve diğer yerlerde 
Batı’nın lidersizliği ve tutarsız müdaha-
lelerinin olduğunu aktaran Aybet, şöyle 
konuştu:

“Devlet politikalarında da daha çok 
Amerikan politikalarının uygulandığını 
görüyoruz. 1945’ten bu yana ABD, hege-
monyasını güçlendirebilmek için ya or-
duyu kullanmış ya da kıtalar ötesi den-
geleme politikasını. Bu politika nedir? 
Ülkeler arasında rekabeti güçlendirme, 
belli bir bölgede bir aktörü destekleme. 
Bu politika çok işe yaramadı. Neden? 
Çünkü bilerek ya da bilmeyerek bölgesel 
istikrarsızlığı destekleyen bir politikaydı 
bu. Bu durum bölgedeki istikrarı bozdu.

Şu anda mesela YPG’ye bakacak olursa-
nız, onların silahlandırılması tabii ki çok 
tehlikeli. Ya da Bosna Savaşı’nda Müs-
lümanların silahsızlandırılması yine ne 
yazık ki çatışmaya çok olumsuz etkilerde 
bulunmuş.”

Aybet, dünyanın bazı bölgelerinde çö-
züm sağlanması için Birleşmiş Milletler 
Güvenlik Konseyi’nin kimi üyelerinin 
çözümü engelleyen bir tavır sergilediğini 
vurgulayarak, bundan dolayı küresel yö-
netişim sorunu olduğunu vurguladı.

Prof. Dr. Gülnur Aybet, dünyada teröriz-
me karşı ve iklim değişikliği sorunuyla 
mücadelede iş birliğinin önemli olduğu-
nu kaydetti.

Ankara( Sivil İnisiyatif) Zeliha Sor-
kunlu/ Cumhurbaşkanlığı himaye-

lerinde 10’uncusu gerçekleşen Uluslara-
rası Boğaziçi Zirvesi, 90 ülkeden 3 bine 
yakın katılımcının iştirakiyle Çırağan sa-
rayında gerçekleşti.

Cumhurbaşkanlığı himayelerinde ger-
çekleşen zirvede Açılış konuşmasını 
(UİP) İcra Kurulu Başkanı Cengiz Öz-
gencil yaptı. Özgencil yaptığı konuşma-
sında 10. gerçekleşen Konferansın Ülke 
için son derece faydalar sağladığını bu 
zirvede yine verimli bir hacım beklediği-
ni ifade etti. 

Özgencil; Dünyada, yeni ekonomik di-
namiklerin oluştuğu ve gelişmekte olan 
pazarların yeniden şekillendirildiği bir 
dönemin içerisindeyiz, özellikle bölge-
mizden ve içerisinde bulunduğumuz 
coğrafyadan başlayan değişim, tüm dün-
yada alternatif yol haritası arayışlarını da 
beraberinde getirmektedir.

Bu dinamizmin içerisinde, Türkiye’nin 
bölgenin ekonomi ve ticaret diplomasisi-
ni tam anlamıyla yürütebilecek en uygun 
aday ülke olduğu ve ülkemizin ekonomi, 
siyasi ve diplomasi alanlarında önemli 
çalışmalara imza atmış uzmanlarıyla bir-
likte Türkiye’nin bölgedeki ekonomi ve 
ticaret diplomasisini yürütmesine katkı 
sağlamak, bölgenin yatırımcı ve giri-
şimcilerini bir araya getirmek amacıyla 
bugüne kadar yaptığı organizasyonlar 
çerçevesinde her yıl misyon ve vizyonu-
na uygun küresel bir konu ile toplantı 
gerçekleştirmektedir. Bu yılda “Yeni Bir 
Dünya Düzenine Doğru” insan odaklı 
toplantımızla bir aradayız dedi. 
 
KKTC Başbakanı Ersin Tatar Önemli 
Açıklamalarda Bulundu 
 
KKTC Başbakanı Ersin Tatar, 
Türkiye’nin fedakârlıkta dünyada ilk 
sırada yer aldığını belirterek gündeme 
ilişkin önemli açıklamalarda bulundu.  
 
Berlin’deki gayri resmi üçlü görüşmeden, 
Doğu Akdeniz’deki sondaj gerilimine, 
gündemdeki sıcak gelişmelere dair de-
ğerlendirmelerde bulundu. Ersin Tatar: 
Deniz üssü kurulmasına Türkiye ka-
rar verir. Dedi 
 
Uluslararası Boğaziçi Zirvesinde 
Konuşan Prof. Dr. Gülnur Aybet’in 
Dikkat Çekken Konuşması

Cumhurbaşkanlığı Başdanışmanı Prof. 
Dr. Gülnur Aybet, ABD’nin belli bir böl-
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Отметив, что существует противосто-
яние между идеологией, защищающей 
протекционизм в мире и противодейст-
вующей глобализации, и крайне правой 
идеологией, выступающей против мигра-
ции, Айбет сообщила, что в дополнение 
к этому идет идеологическая борьбе на 
Западе.

Подчеркнув, что особенно на Ближнем 
Востоке и в других местах нет лидерства 
Запада, и имеют место быть противоре-
чивые вмешательства, Айбет сказала:

«Мы видим, что в государственной по-
литике больше применяется американ-
ская политика. С 1945 года Соединенные 
Штаты для усиления своей гегемонии 
использовали или свою военную мощь, 
или трансконтинентальную политику 
балансирования. Что это за политика? 
Усиление конкуренции между странами, 
поддержка одного актера в конкретном 
регионе. Эта политика не стала эффек-
тивной. Почему? Потому что это была 
политика, которая преднамеренно или 
неосознанно способствовала региональ-
ной нестабильности. Эта ситуация деста-
билизировала регион.

Например,  если вы сейчас посмотрите 
на YPG, их вооружение, безусловно, 
очень опасно. И наоборот, разоружение 
мусульман во время боснийской войны 
также оказало очень негативное влияние 
на конфликт».

Айбет подчеркнула, что некоторые чле-
ны Совета Безопасности ООН заняли 
позицию, препятствующую решению 
вопросов в некоторых частях мира, и по-
этому существует проблема глобального 
управления.

Проф. д-р Гюльнур Айбет отметила, что 
в мировой борьбе с терроризмом и изме-
нением климата, очень важным является 
сотрудничество. 

Анкара (Гражданская инициатива) 
Зелиха Соркунлу/ Под патронажем 

администрации президента во дворце 
Чыраган проходит Х Международный 
Босфорский саммит с участием почти 
3000 участников из 90 стран.  
 
На открытии саммита с речью выступил 
основатель Платформы международного 
сотрудничества (UIP) Ченгиз Озгенджил, 
В своем выступлении Озгенджил заявил, 
что 10-я конференция принесет большую 
пользу стране, и он ожидает большой 
эффективности на этом саммите. 
 
«Мы находимся в периоде формирова-
ния новой экономической динамики в 
мире и реконструкции развивающихся 
рынков. Изменения, начавшиеся с наше-
го региона и географии, ведут к поиску 
альтернативной дорожной карты по все-
му миру.

В этой динамичности, Турция - наиболее 
подходящий кандидат, который всецело 
сможет вести экономическую и торговую 
дипломатию региона.  Вместе со специ-
алистами нашей страны, работавшими 
над важными проектами в области 
экономики, политики и дипломатии, с 
целью внести вклад в осуществление 
экономической и торговой дипломатии 
в регионе и объединить инвесторов 
и предпринимателей региона Турция 
каждый год организовывает встречи по 
глобальной проблеме в соответствии со 
своей миссией и видением. В этом году 
мы собрались здесь для обсуждения 
темы «На пути к новому миропорядку», - 
сказал Озгенджил. 

Премьер-министр ТРСК Эрсин Татар 
сделал важные заявления

Премьер-министр ТРСК Эрсин Татар 
сделал важные заявления по повестке 
дня, отметив, что Турция занимает пер-
вое место в мире по жертвенности.

На неофициальной трехсторонней 
встрече в Берлине он прокомментиро-
вал напряженность касательно буре-
ния в Восточном Средиземноморье и 
события, находящиеся на повестке дня. 
«Решение о создании военно-морской 
базы принимает Турция», - заявил Эр-
син Татар.  
 
Речь проф. д-ра Гюльнур Айбет, вы-
ступившей на Международном Бос-
форском саммите,  привлекла внима-
ние

Отметив, что политика США по под-
держке одного актера в определенном 
регионе является ошибочной, главный 
советник президента проф. д-р Гюль-
нур Айбет заявила: «Например,  если 
вы сейчас посмотрите на YPG, их воо-
ружение, безусловно, очень опасно. И 
наоборот, разоружение мусульман во 
время боснийской войны также оказа-
ло очень негативное влияние на кон-
фликт».

Выступая во время круглого стола в 
рамках 10-го Босфорского саммита, 
состоявшегося в дворце Чыраган, глав-
ной темой которого является «На пути к 
новому миропорядку», Айбет заявила, 
что сейчас мир находится в новой идео-
логической борьбе.

Идеологическая борьба на Западе

ВО ДВОРЦЕ ЧЫРАГАН СОСТОЯЛСЯ БОСФОРСКИЙ САММИТ 
Под патронажем администрации президента во дворце Чыраган проходит Х Босфорский саммит с участием почти 3000 
участников из 90 стран. Его главная тема: «На пути к новому миропорядку».
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большего вклада в общество в интересах 
нации и синтез силы гражданской ини-
циативы с государственным разумом», 
- сказал Курт.

Губернатор Юнус Сезер: «Мы всегда 
придаем значение неправительствен-
ным организациям»

Отметив, что они всегда придают боль-
шое значение неправительственным 
организациям, губернатор Юнус Сезер 
заявил, что неправительственные орга-
низации, которые являются строитель-
ными блоками и необходимыми элемен-
тами демократии, выполняют важную 
миссию в обществе. 

«Для нас, для общества и для будущего 
поколения очень важно, чтобы вы вели 
деятельность, целью которой является 
служение человеко-ориентированной 
концепции «Создай условия для людей, 
пусть государство процветает». Нашей 
стране нужны такие неправительствен-
ные организации, как ваша. Я хотел бы 
поздравить вас с вашим успехом в рам-
ках многих социальных обязанностей и 
поблагодарить за ваши усилия по важ-
ным вопросам, которые касаются нашего 
государства и нашей нации.

В каждый исторический период наша 
нация всегда боролась за существование 
в соответствии со светом и вдохновени-
ем, которые она получила из прошлого. 
История нашей нации всегда была пол-
на жертв и героизма. В результате этих 
жертвоприношений она всегда жила сво-
бодно с высокоподнятой головой и будет 
продолжать так жить.

Для нашей нации идея родины, флага и 
государства стала глубоко укоренившей-
ся и лелеемой. Для этого наша нация по-
жертвовала своими любимыми и доби-
лась успеха. Как сыновья этой заветной 
нации, вы пошли на жертвы в интересах 
государства и нации. Я надеюсь, что вы 
послужите примером для других непра-
вительственных организаций», - сказал 
Сезер. 
 
Затем председатель Столичной плат-
формы, а также почетный консул Кыр-
гызстана в Турции д-р Мустафа Курт 
вручил губернатору Кырыккале Юнусу 
Сезер доклад о деятельности Столичной 
платформы и кыргызскую националь-
ную одежду «чапан» и головной убор 
«калпак». Визит завершился памятной 
фотосессией. 

Анкара (Гражданская инициатива) 
Зелиха Соркунлу/ Председатель Сто-

личной платформы д-р Мустафа Курт 
нанес визит губернатору Кырыккале 
Юнусу Сезеру и рассказал ему, что под 
руководством Столичной платформы 
активисты внесут еще больший вклад в 
общество в интересах нации, синтезируя 
силу гражданской инициативы с госу-
дарственным разумом. 

Во время своего визита к губернатору 
председатель Столичной платформы д-р 
Мустафа Курт представил информацию 
о деятельности платформы. Он расска-
зал, что в январе 2012 года Столичная 
платформа представила ВНСТ и полити-
ческим партиям проекты, подготовлен-
ные для системы «Новой Конституции и 
президентства». Кроме того, был внесен 
вклад в общественный договор. А сразу 
после выборов 24 июня с целью интегра-
ции новой конституции и органов мест-
ного управления аппарату президента, 
президенту Реджепу Тайипу Эрдогану, 
штаб-квартире партии «АКР» и предсе-
дателю партии «МНР» был представлен 
проект «Платформа народного собрания 
местного управления».

«Одной из причин создания Платформы 
народного собрания местного управле-
ния вместе с председателями более 1200 
конфедераций, федераций, фондов и 
ассоциаций под руководством Столич-
ной платформы является внесение еще 

faatine topluma daha fazla katkı sağlaya-
caklarını ifade etti..

Vali Yunus Sezer  “Sivil toplum kuru-
luşlarına her zaman önem veriyoruz”

Sivil toplum kuruluşlarına her zaman 
önem verdiklerini ifade eden Vali Yunus 
Sezer Demokrasinin yapı taşlarından ve 
vazgeçilmezlerinden olan sivil toplum 
kuruluşları toplumda önemli bir misyon 
üstlendiğine işaret etti. 

Merkeze insanı koyarak “insanı yaşat ki, 
devlet yaşasın’’ anlayışına hizmet etme 
maksadıyla yola çıkmış olmanız bizler 
için toplum için çok gelecek nesiller için 
çok kıymetli. Sizin gibi sivil toplum ku-
ruluşlarına ülkemizin ihtiyacı var. Çizgi-
nizi koruyarak birçok sosyal sorumluluk 
çerçevesinde başarı sağlamış olmanız, 
devletimizi milletimizi ilgilendiren 
önemli konularda da çalışmalar yapmış 
olmanızdan ötürü de ayrıca  sizleri teb-
rik ediyorum. 

Tarihin her döneminde milletimiz 
mazisinden aldığı ışık ve ilham doğ-
rultusunda var olma mücadelesini hep 
vermiştir. Bu milletin tarihinde hep 
fedakârlıklar ve kahramanlıklar doludur. 
Bu fedakârlıklar sonucunda her zaman 
başı dik, alnı ak, hür bir şekilde yaşadı, 
bundan sonra da inşallah yaşamaya de-
vam edecektir. 

Milletimiz için vatan, bayrak ve devlet 
fikri kökleşmiş ve kendi canından aziz 
hale gelmiştir, kıymetli olmuştur. Bunun 
için en sevdiklerinden fedakârlık yapma-
yı bilmiştir ve başarmıştır. Sizler de bu 
aziz milletin evlatları olarak, fedakârlık 
yaparak devlet ve millet menfaatine ça-
lışmalar yapmışsınız. Sizlerin diğer sivil 
toplum kuruluşlarına örnek olmasını 
temenni ediyorum dedi. 

Daha sonra Başkent Platformu genel 
başkanı aynı zamanda Kırgızistan Tür-
kiye fahri konsolosu Dr.Mustafa Kurt, 
Kırıkkale valisi Yunus Sezer’e, Başkent 
platformunun faaliyet raporunu ve 
Kırgızistan’dan getirdiği çapan ve kalpağı 
taktim ettiler. Birliktelik fotoğraf çeki-
miyl e son buldu.

Ankara( Sivil İnisiyatif) Zeliha Sor-
kunlu/ Başkent Platformu Genel 

Başkanı Dr.Mustafa Kurt, Kırıkkale Vali-
si Yunus Sezer’i Ziyaret Ederek, Başkent 
Platformu Öncülüğünde Sivil İnisiyatif 
Gücünü Devlet Aklıyla Sentezleyerek, 
Millet Menfaatine Topluma Daha Fazla 
Katkı Sağlayacaklarını iletti.

Valilik makamında gerçekleşen ziya-
rette, Başkent platformu genel başkanı 
Dr.Mustafa Kurt yapmış oldukları faali-
yetler hakkında bilgi verirken, Başkent 
Platformu olarak 2012  Ocak ayında 
TBMM’ye beraberinde, siyasi partilere  
“Yeni Anayasa ve Başkanlık’’ sistemi için 
hazırladıkları taslak raporlarını sunduk-
larını, toplumsal sözleşmeye katkı sağla-
dıklarını, yeni anayasa ile yerel yönetim-
lerin uyum içinde çalışması ve entegre 
olması içinde 24 Haziran seçimlerinden 
hemen sonra “Yerel Yönetimler Halk 
Meclisi Platformu” projesi beraberinde 
Yerel Yönetimler Halk Meclisi Platformu 
hakkında Cumhurbaşkanlığı Külliyesine, 
Cumhurbaşkanı Recep Tayip Erdoğan’a, 
Ak Parti Genel Merkezine ve Milliyetçi 
Hareket Partisi Genel Başkanı Dr.Devlet 
Bahçeli’ ye 26 Haziranda Teklif ve Bilgi 
Mahiyetinde Projelerini ilettiklerini söy-
ledi. 

Kurt şöyle devam etti; Başkent platfor-
mu öncülüğünde 1200’ü aşkın konfede-
rasyon, federasyon, vakıf ve dernek baş-
kanlarından oluşan sivil toplum kuruluş 
temsilcisiyle  birlikte “Yerel Yönetimler 
Halk Meclisi Platformu” nu kurma se-
beplerinden biride sivil inisiyatif gücünü 
devlet aklıyla sentezleyerek, millet men-

BAŞKENT PLATFORMUNDAN 
KIRIKKALE VALİLİĞİNE ZİYARET
Başkent Platformu Öncülüğünde Sivil İnisiyatif Gücünü Devlet 
Aklıyla Sentezleyerek, Millet Menfaatine Topluma Daha Fazla Katkı 
Sağlayacaklarını ilettiler.

СТОЛИЧНАЯ ПЛАТФОРМА 
НАНЕСЛА ВИЗИТ ГУБЕРНАТОРУ 
КЫРЫККАЛЕ
Под руководством Столич-
ной платформы активисты 
внесут еще больший вклад в 
общество в интересах нации, 
синтезируя силу гражданской 
инициативы с государствен-
ным разумом.
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рушения прав человека и формирования 
гуманитарного коридора в Кашмире, Хан 
предупредил о вероятности ядерной вой-
ны в регионе, которая принесет большие 
негативные последствия для всего мира. 

Хан отметил, что 13 тысяч молодых жите-
лей Кашмира помещены в тюрьмы на севе-
ре Индии, где содержатся в очень плохих 
условиях. «Люди пропадают посреди бела 
дня, и мы не знаем, что с ними произошло. 
Людей попросту увозят с улиц в неизвест-
ном направлении. Налицо проявление 
геноцида. На самом деле, мы проходим 
все стадии этого геноцида. Сегодня всех 
молодых парней Кашмира клеймят «терро-
ристами», а каждую молодую девушку рас-
сматривают в качестве трофея для захват-
чиков. С телами кашмирских женщин они 
осуществляют свои самые грязные жела-
ния. Женщины подвергаются групповому 
изнасилованию оккупантами», - сказал он.

“Власти Индии пытаются обмануть между-
народную общественность поддельными 
картами”

Отметив, что жители Кашмира заперты в 
своих домах, Хан заявил о необходимости 
освещения международными СМИ и пра-
возащитными организациями событий в 

Сердар Месуд Хан, президент Азад 
Джамму и Кашмира, находящегося 

под контролем Пакистана, выступая в 
Анкаре на международном конгрессе на 
тему «Кашмирский кризис: угрозы миру и 
роль международного сообщества», кото-
рый был организован Институтом стра-
тегического мышления (SDE) и Центром 
исследований мира в Лахоре (LCPR), при-
звал Совет безопасности ООН вмешаться 
в ситуацию в регионе.

Потребовав оказать давление на власти 
Индии с целью расследования фактов на-

geçiyoruz. Bugün Keşmirli her bir genç er-
kek terörist addediliyor ve her bir genç kız 
istila güçlerine sunulan bir ikram olarak 
görülüyor. Keşmirli kadınların vücutları 
üstünde en pis emellerini gerçekleştiriliyor-
lar. Kadınlara istila güçleri tarafından toplu 
şekilde tecavüz ediliyor.” diye konuştu.

“Hindistan sahte haritalarla uluslararası top-
lumu yanıltıyor”

Keşmir halkının evlerine hapsedildiğini 
belirten Han, uluslararası medya ve insan 
hakları örgütlerinin Keşmir’de yaşananları 
bağımsız şekilde dile getirmesi gerektiğini 
vurguladı.

Han, Anadolu Ajansı, TRT ve diğer Türk 
medya organlarıyla seslerini Türkiye’ye ve 
dünyaya duyurduklarını ifade etti. Han, 
Hindistan’ın sahte haritalar hazırladığını, bu 
sahte haritalarla uluslararası toplumun ve 
uluslararası hukukun yanıltıldığını söyledi. 

Keşmir’in dünyanın üzerindeki cennet ola-
rak adlandırıldığını söyleyen Han, şunları 
kaydetti:

В Анкаре проведена панельная дискуссия 
«Поминовение Восточно-Туркестанских 
республик».

В Анкаре проведена панельная дискуссия 
«Поминовение Восточно-Туркестанских 
республик». В мероприятии, организо-
ванном в Культурном центре Парка моло-
дежи, приняли участие председатель пар-
тии Большого единства (ВВР) Мустафа 
Дестеджи, депутат от партии “IYI” в Конье 
Фахреттин Йокуш, депутат от партии 
“IYI” в Адане Исмаил Конджук, предста-
вители уйгурских организаций граждан-
ского общества и академики.

В ходе панельной дискуссии говорилось об 
историческом происхождении уйгурских 
тюрок.

Pakistan kontrolündeki Azad Cammu 
ve Keşmir Cumhurbaşkanı Serdar 

Mesud Han, Stratejik Düşünce Enstitüsü 
(SDE) ve Lahor Barış Araştırmaları Merkezi 
(LCPR) iş birliğinde başkentteki bir otelde 
düzenlenen “Keşmir Krizi: Barışa Yöne-
lik Tehditler ve Uluslararası Toplumun 
Rolü” başlıklı kongrede yaptığı konuşmada, 
Birleşmiş Milletler Güvenlik Konseyine 
(BMGK) bölgeye müdahalede bulunma çağ-
rısı yaptı.

İnsan hakları ihlallerinin araştırılabilmesi ve 
insani bir koridorun oluşturulabilmesi için 
işgal altındaki bölgede Hindistan’a baskıda 
bulunulmasını isteyen Han, bölgede nükle-
er düzeyde bir savaş çıkabileceğini ve tüm 
dünya üzerinde çok büyük sonuçları olabile-
ceğini söyledi.

Han, 13 bin Keşmirli gencin Kuzey Hindis-
tan’daki çok kötü şartlara sahip cezaevlerine 
götürüldüğünü aktararak, “Birden ortadan 
kayboldular ve onlara ne olduğunu bilmi-
yoruz. İnsanlar keyfi bir şekilde sokaktan 
toplanıyor. Bir soykırım gerçekleştiriliyor. 
Aslında bu soykırımın farklı aşamalarından 

Başkent Ankara’da “Doğu Türkistan Cum-
huriyetlerini Anma” konulu panel düzen-
lendi.

Başkent Ankara’da “Doğu Türkistan Cumhu-
riyetlerini Anma” konulu panel düzenlendi. 
Gençlik Parkı Kültür Merkezi’nde gerçekleş-
tirilen programa, Büyük Birlik Partisi (BBP) 
Genel Başkanı Mustafa Destici, İYİ Parti 
Konya Milletvekili Fahrettin Yokuş, İYİ Parti 
Adana Milletvekili İsmail Koncuk, Uygur 
sivil toplum kuruluşlarından temsilciler ve 
akademisyenler katıldı.

Panelde, Uygur Türklerinin tarihi kökenine 
ilişkin değerlendirmelere yer verildi.

Uygurların Türk dünyasındaki yerine de-
ğinen uzmanlar, bölgenin siyasi, iktisadi ve 
sosyal dinamiklerine ilişkin yorumlarını 
paylaştı.

Pakistan kontrolündeki Azad Cammu ve Keşmir Cumhurbaşkanı Han, “Lütfen Keşmirlileri bu soykırımdan kurtarın. Bu 
sizin için bir öncelik olsun, Hindistan üzerinde baskı oluşturun.” dedi.

Azad Keşmir Cumhurbaşkanı Han: Lütfen Keşmirlileri bu soykırımdan kurtarın

“Keşmir işgal altında bir bölge ve dünyanın 
cehennemine dönüşmüş durumda maale-
sef. Dağlarımız, vadilerimiz, nehirlerimiz, 
ormanlarımız vardı. Bunların hepsi artık 
zincirler altında. İnsanlar evlerine hapsedil-
di. Yurtlarına hapsedildiler, hiçbir yere gide-
miyorlar. Yardım isteyemiyorlar. Kendilerini 
ifade dahi edemiyorlar. Keşmir’de büyük bir 
taarruz var. Hindistan buradan çıkacak ses-
leri, Keşmirlilerin sesini örtbas ediyor.”

“Bizler Türkiye’ye yüzümüzü döndük”

Hindistan yönetiminin, Cenevre sözleşme-
si ve BMGK kararlarını da hiçe saydığını 
vurgulayan Han, Hindistan yönetiminin 
Keşmirlilerin özel haklarını elinden aldığını 
aktardı. Han, şöyle devam etti:

“Yaşama hakkı, eğitim hakkı, mal edinme 
hakkı bunların hepsi Keşmirlilerden alındı. 
Batı Şeria ve Gazze’de nasıl böyle bir plan 
uygulanıyorsa aynısını Keşmir’de de gerçek-
leştiriyorlar. Keşmirli Müslümanlar şu an 
toplam nüfusun yüzde 70’ini oluşturmakta. 
Bu nüfusu azınlığa dönüştürmek için bir 
plan hayata geçiriliyor. Bu bir kolonizasyon 

Кашмире в независимом порядке.

Хан заявил, что обращается к Турции и 
всему миру через Агентство Анадолу, TРT 
и другие турецкие СМИ. Он также отме-
тил, что Индия выпустила поддельные кар-
ты, и этими поддельными картами между-
народное сообщество и международное 
право были введены в заблуждение.

Хан напомнил, что ранее Кашмир называ-
ли раем на земле, и сказал: 

«Кашмир является оккупированным 
регионом и, к сожалению, сейчас он по-
добен «аду под открытым небом». У нас 
были горы, долины, реки, леса. Теперь они 
все закованы. Люди сидят в заточении в 
собственных домах, они не могут никуда 
выехать. Они не могут обратиться за по-
мощью, рассказать о своем положении. В 
Кашмире царит жестокое насилие. Индия 
пытается заставить кашмирцев молчать».

“Мы обращаемся к Турции”

Подчеркнув, что администрация Индии 
отвергает Женевскую конвенцию и резо-
люции СБ ООН, Хан заявил, что индий-
ское правительство лишает кашмирцев их 
частных прав. 

«Право на жизнь, право на образование, 

право на собственность – всего этого ли-
шены кашмирцы. В Кашмире они делают 
то же самое, что и на Западном берегу и в 
Газе. Мусульмане Кашмира сейчас состав-
ляют 70 процентов от общей численности 
населения. Реализуется план по превраще-
нию этого населения в меньшинство. Это 
попытка колонизации, весь мир закрыл 
глаза на реализацию этого плана фашист-
ским режимом Индии», - сказал он.

Поблагодарив Турцию за оказанную под-
держку, Хан сказал: «Мы обращаемся к 
Турции. Турция – символ ренессанса, 
символ ренессанса ислама и его предшест-
венник. По моему мнению, Турция может 
стать мощным катализатором для того, 
чтобы нормализовать ситуацию в Джамму 
Кашмире и начать процесс перехода на 
международных платформах». ИСТОЧ-
НИК: AA

çabası, bütün dünya Hindistan’ın faşist reji-
minin bu planını hayata geçirmesine gözünü 
kapattı.”

Türkiye’ye verdiği destek için teşekkür eden 
Han, “Bizler Türkiye’ye yüzümüzü döndük. 
Türkiye Rönesans’ın sembolü, Müslümanlı-
ğın Rönesansı’nın sembolü ve öncüsü. Cam-
mu Keşmir’de durumu normalleştirebilmek 
için uluslararası platformlarda bir geçiş 
sürecini başlatabilmek için Türkiye bence 
güçlü bir katalizör olabilir.” diye konuştu. 
KAYNAK:AA

Президент Азад 
Кашмира Хан: 
Пожалуйста, 
спасите Кашмир от 
этого геноцида
Президент Азад Джамму и 
Кашмира Хан: «Пожалуйста, 
спасите Кашмир от этого 
геноцида. Сделайте давление 
на Индию, пусть это будет 
приоритетом для вас».

Panelde, bölgenin Müslüman dünyasının en 
doğu ucunu temsil ettiğinin altı çizilerek söz 
konusu coğrafyanın Türklerin ana yurdu ola-
rak bilindiğine vurgu yapıldı.

Çin›in Sincan Uygur Özerk Bölgesi›ndeki 
Uygur Türklerinin maruz kaldığı güncel 
sorunların tarihi arka plandan bağımsız 
ele alınamayacağını ifade eden panelistler, 
sorunun hassasiyetine uygun tarihi 
donanımların önemine işaret etti. Kaynak: 
AA

Ankara’da “Doğu Türkistan 
Cumhuriyetlerini Anma” paneli

Затронув роль уйгуров в тюркском 
мире, эксперты поделились своими мне-
ниями о политической, экономической и 
социальной динамике региона. 

На дискуссии было отмечено, что дан-
ный регион - самая восточная точка му-
сульманского мира, которая и является 
родиной тюрков.

Панелисты подчеркнули, что актуаль-
ные проблемы, которым подверглись 
уйгурские тюрки, проживающие в Синь-
цзян-Уйгурской автономной области, не 
могут быть решены независимо от исто-
рического фона, и указали на важность 
исторических инструментов, соответст-
вующих деликатности данного вопроса.

Источник: AA

Панельная дискуссия «Поминовение Восточно-
Туркестанских республик» в Анкаре
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Sağ yanım titriyor, sol yanım tutmaz

Nabzım tekler durur, muntazam atmaz.

Ayağım bir türlü ileri gitmez

 

Ağzım her an kuru, gözümde yaş yok

Artık bundan böyle bizlerde iş yok!    

 

Hekimoğlu İsmail Bey  diyor ki;  “Parkin-
son hastalığına yakalanmıştı. Elleri titriyor-
du. Çay getirdiler. Şekeri zorlukla bardağa 
attı, fakat kaşığı bardağa sokamadı. Şakacı 
ağabey; Hey gidi Osman hey! Bir zamanlar 
Türkiye’yi karıştırırdın, şimdi bir çayı karış-
tıramıyorsun! demişti…

“Ben boynu yularlı, cebi dolarlı olanlardan 
değilim”  diyen  Osman Yüksel, ömrü bo-
yunca kravat takmamıştı…Kravat takmak 
zorunda kalınca da, ya üzerine balıkçı ka-
zağı giyip kapatmış, ya da kemer yerine 
beline dolamıştı…A.P. adayı olarak, bir 
dönem TBMM üyeliğine seçilmiş ve “Mah-
bus Osman, Mebus Osman” olmuştu…Bir 
süre sonra bu partiden ayrılarak, Milliyetçi 
Hareket Partisi’ne, oradan da istifa ederek 
M.S.P.’ye girmişti…Bu partide de kısa bir 
süre görev yaptıktan sonra, tarafsız kalma-
yı tercih etmişti.

Bütün hayatı yokluklar içinde geçmesi-
ne rağmen, vefatından kısa bir süre önce, 
İstanbul – Aksaray’daki evini ve kitapla-
rını,  Ahmet Kabaklı’nın başkanı olduğu 
Türk Edebiyatı Vakfı’na bağışlamış bulu-
nuyordu.

Ölümünden on beş gün önce ziyaretine 
gittiği, dâvâ arkadaşı üstad Necip Fazıl’ın 
vefatı üzerine kaleme aldığı bir yazıda, 
O’nu ; “Sonuna kadar zirve, sonuna kadar 
derinlik”  diye tarif ettikten sonra diyordu 
ki;

“O fırtına gibi adam, bir köşede, yaprakla-
rı sararmış kırık bir dal gibi duruyordu…
Yanına yaklaşmaktan korktum. O sarı yap-
raklar dökülecek, adam ölecek zannettim. 
Mey’us, kederli, mecalsiz yanından ayrıldık. 
Ben Necip Fazıl’ı, o gün kaybetmiştim…Fır-
tına dinmiş, güneş batmış, koca İstanbul, 
koca bir mezarlık olmuştu…

Herkes şu beylik lâfı ediyor: Bıraktığı boşlu-
ğu kimse dolduramaz. Boşluk bırakmadı ki 
doldurulsun. Herşeyi doldurdu gitti. Kafa-
ları doldurdu, gönülleri doldurdu ve yaşını 
doldurdu.”

Yıllardır bir hastalıktan mustarip bulun-
duğunu öğrenince, biz de kendisini ziyaret 
etmek istiyor, aynen bir zamanların ele – 
avuca sığmayan, o cesur ve hareketli ada-
mını, sararmış, bitkin ve susmuş halde bu-
lacağımızdan endişe ediyor, çekiniyorduk. 
Ne yazık ki, ziyaret etmek bir türlü nasip 
olmamıştı.

Osman Yüksel  de,  Necip Fazıl  gibi, ka-
falarımızı ve gönüllerimizi doldurup git-
ti…Fakat yaşını doldurmuş sayılamazdı. 
Akseki’nin bu yiğit evlâdı, değerli Türk-
çü ve mücadele adamı    Osman Yüksel 
Serdengeçti’yi şükranla anıyor, Allah’ dan 
rahmet ve mağfiret niyaz ediyoruz.

Enginlere yelkenleri

Açıp gider, açıp gider…

Her türlü şahsî menfaati, elinin tersi ile bir 
tarafa iten, millî felaket ve acıları, yüreği-
nin en ice damarlarında hissederek eriten 
bu asil şahsiyet, binlerce insanımızın haya-
tını kaybettiği, 1939’daki Erzincan depremi 
dolayısıyla kaleme aldığı, uzunca bir des-
tanda şöyle diyordu ;

Yüce dağlarında sümbüller biterdi

Yeşil bağlarında bülbüller öterdi.

Dün bacalarında duman tüterdi

           

Bugün ne hallere düştün Erzincan

Sabahı görmeden öldün Erzincan!

Asırlar önce, Türk boylarının Asya bozkır-
larında bıraktığı Buhara’lar, Semerkant’lar 
gibi Turan ellerinin hasretiyle ;

 

Sürüler dağılmış, yaylamaz olmuş

Irmaklar kurumuş, çağlamaz olmuş.

Ozanlar, şamanlar söylemez olmuş;

 

Nerde benim Oral – Altay dağlarım

Akşam olur, sabah olur ağlarım!

diyerek    yanıp tutuşan Osman Yüksel, 
Filozof  Rıza Tevfik’in ifadesiyle ;  “Düş-
manın hain pençesinin, sanki, sevgilinin 
saçından bir tutam tel almış gibi, Osmanlı 
İmparatorluğu’nun bir parçası olan ve ih-
malimiz    ve umursamazlığımız yüzünden, 
elimizden çıkan”    Rumeli  ve  Balkanlar’a 
mersiyesinde de, duygularını şöyle dile ge-
tiriyordu;

Kosovalar, Plevneler bizsizdir

Yosun tutmuş camilerim ıssızdır.

Boynu bükük minareler öksüzdür;

Açmaz olmuş kızanlığın gülleri

Biz neyledik o koskoca elleri?

  Evet o Balkanlar ki , “Bir zamanlar kös 
sesleri, nal sesleri altında inleyen…Bir za-
manlar üzerinde güneş batmayan…Bir za-
manlar koca bir imparatorluğun adalet ve 
iman gücüyle aydınlattığı”    bereketli top-
raklardı…

A.Rahim Balcıoğlu’nun dediği gibi 
;  “Türklüğün Perişan Hâli”, Serdengeçti’yi 
perişan eder. Yüreği bir cenderede sıkılır 
sıkılır da, bir yanardağ gibi yeniden indifa 
eder, lavlar yağdırır…Sonra diner, milletiy-
le, onun perişan hâliyle hemhâl olur…”

1953’te, Hüseyin Üzmez tarafından, “Vatan” 
gazetesi başyazarı Ahmet Emin Yalman’a, 
Malatya’da yapılan suikast yüzünden,  Ne-
cip Fazıl ve Cevat Rıfat Atılhan’la birlikte 
tutuklanmış ve beraat etmişti.

(Mâbetsiz Şehir) ve (Bir Nesli Nasıl Mah-
vettiler) isimli kitaplarında,   Millî Şef dö-
nemindeki, gençliğin yetiştirilmesinde 
gösterilen ihmal ve ihanetleri izah eden ve 
Türk milletinin dert ve dâvâsının çilesini 
çeken bu ülkü ve fikir adamı, vefatından 
bir ay önce, “Türk Edebiyatı” dergisinde 
yayınlanan
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“İhtiyarlık” şiirinde, son yıllarda düçar ol-
duğu hastalıktan duyduğu acı ve ıstırabı, 
bakınız nasıl terennüm ediyordu;

sizin gibi vatan çocuklarını tanıyabilmiş 
olmamızdadır…Biz, kendisine ehemmiyet 
veren, gençlere hayatımızı ezberleten insan-
lardan değiliz. Mühim olan dâvâdır. Eğer 
bir kıymetimiz varsa, bu büyük dâvânın 
garazsız – ivazsız yolcusu oluşumuzdan-
dır…”   diyor, beni Serdengeçti   dergisinin 
ve yeniden çıkacak olan Bağrıyanık gaze-
tesinin yazı işleri müdürlüğünü yapmak 
üzere, Ankara’ya çağırıyordu…

Ben o sıralarda, “Hakimiyet”te yeni gazete-
ciliğe başladığım ve İstanbul’da Gazetecilik 
Yüksek Okulu’na devam edeceğim için, bu 
çağrıya uyamamıştım. Fakat aynı yıllarda, 
onu Ankara’da Denizciler caddesindeki, 
“Kömürlüğü ömürlük yaptık”  dediği izbe 
yazıhanesinde ziyaret etmiştim.  “Kör ba-
ğırsağa benzeyen” o yeri, ancak üstad Necip 
Fazıl tasvir edebilirdi ;

  “…Hem idarehane, hem yatakhane… Bir 
tarafında rastgele yığın yığın kitap ve dergi, 
bir köşesinde yorgun – argın yatak ve yor-
gan. Yerde yağları donmuş bir yemek tabağı 
ve giyildikten sonra atılmış yün çoraplar…
Çarpuk – çurpuk ayak parmaklarını konuş-
turan, düşünceli bir çift eski potin. Garip ve 
hazin bir mekan zarfı içinde, kirpi saçlı ve 
katran kuyusu gözlü adam…”

1947’de Konya Cezaevi’nde iken yazdığı 
“Hülya ve Hayal” şiirinde, hür göklere da-
ğılmış mor bulutların ve engin denizlerde 
yelken açıp giden bir gemi olmanın özle-
mini duyuyordu ;

Gönül serseri avâre

Zindana düştü ne çâre.

  Hür göklere dağılmış

 Mor bulutlar pâre pâre

 Geçip gider, geçip gider.
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Hülya ve rüya âlemi

Alıp götürür beni.

Mavi deniz ve bir gemi

Hacmi küçük olmasına rağmen, ger-
çekten büyük bir dâvâyı, mâzisini 

kaybeden bir milletin gözyaşlarını dile ge-
tiren (Türklüğün Perişan Hâli) isimli kita-
bında böyle diyordu, Osman Yüksel…

1917 yılında Akseki’de dünyaya geldi. An-
kara Dil ve Tarih-Coğrafya Fakültesi’nin 
son sınıfına devam ederken, 3 Mayıs 1944 
Hâdiseleri sırasında, kendi tâbiriyle;  “Tür-
küz – Türkçüyüz” dediği için zindanlara 
atılan, zincirlere vurulan ve tabutluklar-
da çürütülen Osman Yüksel, bir sonbahar 
günü, 1983’ün 10 Kasım’ında, Ankara’da 
Hak’kın rahmetine kavuştu…Cebeci me-
zarlığında toprağa verildi.

Hepsi de aramızdan ayrılan Prof.Dr.Ali 
Fuat Başgil, Nurettin Topçu, Nihal Atsız, 
Cemal Oğuz Öcal, Arif Nihat Asya ve Ne-
cip Fazıl gibi, Osman Yüksel de, 1947’den 
1960 yılına kadar geçen 13 yıllık süre içe-
risinde ancak 32 sayı çıkarabildiği Serden-
geçti          dergisi ve yayınladığı kitaplarla, 
hayatı boyunca vatan, millet ve Türklük 
dâvâsı için mücadele etmiş ve o uğurda bir 
nesil yetiştirmiş bahtiyar kişilerdendi…

“Millî Şef ” döneminde, özellikle Hasan 
Ali – Sabahattin Ali zihniyetine karşı kafa 
tutan ve İslâm – Türk sentezinin meydana 
getirdiği milliyetçilik mücadelesi uğrun-
da,    gözünü budaktan, sözünü dudaktan 
esirgemeyen ve gerçekten serden geçen 
Osman Yüksel’in, vefat haberini gazeteler-
de okuyunca, âdeta şoke oldum…Sonra 
da dosyalarım arasından, bana gönderdiği 
imzalı bir resmini ve 7 Haziran 1951 tarihli 
mektubunu buldum. O mektubunda ;

    “…Sizler, sizin gibi genç insanlar, temiz 
vicdanlar, bizim en büyük dayancımız, gü-
vencimizsiniz. Bu yolda, vatan millet yolun-
da, Hak yolunda birleşenler, birbirlerinin öz 
kardeşidirler…Ben ve benim hayatım haiz-i 
ehemmiyet değil. Biz bu büyük dâvânın kar-
şısında bir hiçiz…

Hayatımız meydanda. Bazen içerde, bazen 
dışarda. Benim, bizim en büyük saadetimiz, 

OSMAN YÜKSEL SERDENGEÇTİ
 ABDULLAH  SATOĞLU

“Volkan gibi lâv atmış ne susmuş ne sönmüşüm /
“Ben bir fikir uğruna çılgınlara dönmüşüm…”
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ности, незадолго до своей смерти, он 
пожертвовал свой дом в стамбульском 
районе Аксарай и книги Турецкому 
литературному фонду, главой которого 
был Ахмет Кабаклы.

В статье, где Серденгечти говорил о 
кончине своего коллеги-мастера Нед-
жипа Фазыла, которого навестил за 
пятнадцать дней до его смерти, он 
описал его так: «Он до самого конца 
был вершиной, он до самого конца был 
глубиной». 

«Он был как шторм. Он стоял в углу, 
как сломанная ветка с пожелтевшими 
листьями… Я боялся подойти к тебе. 
Я думал, что если желтые листья упа-
дут, человек умрет. Мы ушли от тебя 
с печалью, без сил. Как оказалось, я 
потерял Неджипа Фазыла в тот день… 
Шторм прошел, солнце зашло, и весь 
Стамбул превратился в огромное клад-
бище…

Все говорят банальные слова: Никто не 
сможет заполнить пустоту, которую он 
оставил. Но ведь он не оставил за со-
бой пустоту. Он наполнил все и затем 
ушел. Он наполнил головы, наполнил 
сердца и достиг своего возраста»,- на-
писал Осман Юксель.  

Когда мы узнали, что он страдал от 
болезни в течение многих лет, мы хо-
тели навестить его, но в то же время 
переживали и боялись, что найдем 
этого смелого и активного человека, 
которым когда-то невозможно было 
управлять, пожелтевшим, изможден-
ным и молчащим. К сожалению, нам не 
суждено было навестить его. 

Осман Юксель, так же как и Неджип 
Фазыл, ушел в иной мир, наполнив 
наши головы и сердца… Но он не до-
стиг своего возраста… Мы с благодар-
ностью чтим память доблестного сына 
Аксеки, уважаемого пантюркиста и 
борца Османа Юкселя Серденгечти, и 
молимся Аллаху о милости и проще-
нии.

Biz neyledik o koskoca elleri? / Что мы 
сделали с этими огромными руками?
Да, те Балканы были богатыми земля-
ми, где «Когда-то издавались звуки ба-
рабанов и подков… Когда-то никогда 
не садилось солнце… Когда-то великая 
империя просвещалась справедливо-
стью и верой».
Как говорил А. Рахим Балжыоглу: 
«Книга «Türklüğün Perişan Hâli» сгубила 
Серденгечти. Его сердце сдавливалось 
и сдавливалось в углу; как вулкан, он 
вновь и вновь извергал потоки лавы… 
Затем он иссякал, и его состояние ста-
новилось подобным плачевному состоя-
нию его нации…»
В 1953 году он вместе с Неджипом 
Фазылом и Джеватом Рифатом Атыл-
ханом был арестован за покушение на 
убийство главного редактора газеты 
«Vatan» («Ватан») Ахмета Эмина Ял-
мана в Малатье, которое совершил Ху-
сейн Юзмез, но затем был оправдан.
В своих книгах «Mâbetsiz Şehir» («Город 
без богослужения»)  и «Bir Nesli Nasıl 
Mahvettiler» («Как уничтожили целое 
поколение») как идеалист и интелли-
гент он объяснил упущения и веролом-
ство в воспитании молодежи в период 
правления «Национального шефа» и 
прочувствовал тяжелое испытание 
судьбы турецкой нации. В стихотворе-
нии «İhtiyarlık» («Старость»), которое 
было опубликовано в журнале «Türk 
Edebiyatı» («Турецкая литература») за 
месяц до его смерти, он скандировал 
боль и мучение, которые он испытывал 
из-за болезни, охватившей его  в по-
следние годы:
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Sağ yanım titriyor, sol yanım tutmaz / 
Моя правая сторона дрожит, а левая 
- не держит.
Nabzım tekler durur, muntazam atmaz. 
/ Мой пульс останавливается и не бь-
ется регулярно.
Ayağım bir türlü ileri gitmez / А ноги 
никак не идут вперед.
Ağzım her an kuru, gözümde yaş yok / Во 
рту всегда сухо, в глазах слез нет,
Artık bundan böyle bizlerde iş yok! / И 
поэтому теперь у нас дела нет. 
Исмаил Хекимоглу говорил: «У него 
была болезнь Паркинсона. Его руки 
дрожали. Ему принесли чай. Он едва 
бросил сахар в стакан, но не смог по-
ложить ложку. Он тогда сказал: «Шут-
ливый брат! Хэй, Осман! Когда-то ты 
перемешивал Турцию, а сейчас не 
можешь и чай перемешать!»
Осман Юксель, который говорил «Я 
не из тех, у кого на шее поводок, а в 
карманах доллары», никогда не носил 
галстука… Когда ему приходилось на-
девать галстук, он либо надевал сверху 
водолазку, закрывая его, либо носил на 
поясе вместо ремня… Он был избран 
как член парламента ВНСТ от партии 
«АР» на один период и его прозвали «За-
ключенный Осман, депутат Осман»… 
Через некоторое время он ушел из этой 
партии и вступил в Партию нацио-
налистического движения («МНР»). 
Покинув и ее, он вступил в Партию 
национального спасения («MSP»)… По-
сле короткого времени, проведенного в 
этой партии, он решил оставаться ней-
тральным.
Хотя всю свою жизнь он провел в бед-

Hayal» («Грезы и мечты»), которое он 
написал в 1947 году, находясь в тюрьме 
в Конье, он жаждал пурпурных обла-
ков, разбросанных по вольному небу, и 
хотел стать кораблем, плывущим по 
обширным морям; 
Gönül serseri avâre / Свободная, бес-
призорная душа,
Zindana düştü ne çâre. / Что ж поде-
лать, в темницу попала?
Hür göklere dağılmış / Разбросанные по 
вольному небу
Mor bulutlar pârepâre / Пурпурные об-
лака 
Geçip gider, geçip gider. / Проплывают 
мимо, проплывают мимо.
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Hülya ve rüya âlemi / Мир грез и сна
Alıp götürür beni. / Унесет меня.
Mavi deniz ve bir gemi / Синее море и 
один корабль,
Enginlere yelkenleri/ Раскрыв паруса, 
Açıp gider, açıp gider…/ Уйдет в гори-
зонт, уйдет в горизонт…
Этот благородный человек, который 
отодвигал всевозможные личные ин-
тересы и тонко чувствовал националь-
ные бедствия и боли в венах своего 
сердца, в своем длинном произведении, 
сочиненном после землетрясения в 
Эрзинджане в 1939 году, где погибли 
тысячи наших людей, писал:
Yüce dağlarında sümbüller biterdi / На 
великих горах гиацинты цвели,
Yeşil bağlarında bülbüller öterdi. / Средь 
зеленых лесов пели соловьи.
Dün bacalarında duman tüterdi / Вчера 
только дым шел из твоих труб.
Bugün ne hallere düştün Erzincan / Что 
теперь с тобой, Эрзинджан? 
Sabahı görmeden öldün Erzincan! / Ты 
погиб, не увидев рассвет, Эрзинджан!
Он с тоской писал о том, что столетия 
назад тюркские племена покинули 
азиатские степи, оставив там Бухару, 
Самарканд, Туран:
Sürüler dağılmış, yaylamaz olmuş / Ста-
да распустились - пастись не будут,
Irmaklar kurumuş, çağlamaz olmuş. / 
Высохли реки - течь не будут,
Ozanlar, şamanlar söylemez olmuş; / 
Барды, шаманы петь больше не бу-
дут;
Nerde benim Oral – Altay dağlarım / Где 
же мои горы Урала, Алтая?
Akşam olur, sabah olur ağlarım! И вече-
ром рыдаю, и утром я рыдаю!
В своем реквиеме Румелии и Балканам, 
которые, по словам философа Ризы 
Тевфик, являются «частью Османской 
империи, которую мы потеряли из-за 
своей небрежности и безразличия; буд-
то коварный коготь врага вырвал волос 
с головы любимой», как огонь пыла-
ющий Осман Юксель передавал свои 
чувства следующим образом:
Kosovalar, Plevneler bizsizdir / Косово, 
Плевна остались без нас.
Yosun tutmuş camilerim ıssızdır. / Мече-
ти, покрытые мхом, безлюдны.
Boynu bükük minareler öksüzdür; / Ми-
нареты, согнувшие шеи, осиротели;
Açmaz olmuş kızanlığın gülleri / Розы, 
которые не распустят свою красоту,

Писал Осман Юксель в своей книге 
«Türklüğün Perişan Hâli» («Пла-

чевное состояние турецкости»), 
которая по объему небольшая, но 
описывает  действительно великое 
дело и слезы нации, потерявшей свою 
историю…
Он родился в 1917 году в Аксеки. На 
последнем году обучения на факульте-
те языковедения, истории и географии 
Университета Анкары, во время собы-
тий 3 мая 1944 года, он заявил: «Мы – 
тюрки, мы - пантюркисты», за что был 
брошен в темницу, заключен в цепи 
и подвергнут пыткам. Осман Юксель 
умер осенним вечером 10 ноября 1983 
года в Анкаре… Он был похоронен на 
кладбище в Джебеджи.
Так же как и покойные проф. д-р Али 
Фуат Башгил, Нуреттин Топчу, Ни-
хал Атсыз, Джемаль Огуз Ожал, Арит 
Нихат Асья и Неджип Фазыл, Осман 
Юксель на протяжении всей жизни 
боролся за Родину, нацию и турец-
кую идентичность и был одним из 
тех счастливчиков, которые для этого 
хорошего дела вырастили целое поко-
ление. За 13-летний период с 1947 по 
1960 года он смог выпустить 32 номера 
журнала «Serdengeçti» и опубликовать 
свои книги…
Осман Юксель, который в период 
“Национального шефа” противостоял 
менталитету Хасана Али - Сабахаттина 
Али и боролся за национализм, создан-
ный исламско-тюркским синтезом, ни-
когда не боялся рисковать, говорил то, 
что думает, и, действительно, был го-
тов на все. Когда я прочитал в газетах 
новость о его смерти, я был в шоке… 
Позже среди своих документов я нашел 
подписанную им фотографию, которую 
он отправил мне, и письмо от 7 июня 
1951 года. В этом письме говорилось:
«…Вы, молодые люди, как вы, с чистой 
совестью являетесь нашей большой 
опорой и уверенностью. Те, кто объ-
единяются на этом пути, на пути к 
родине и нации, на пути к истине, явля-
ются друг для друга братьями... Я и моя 
жизнь не столь важны. Мы ничтожны 
перед таким великим делом…
Наша жизнь как на ладони. Мое, наше 
величайшее блаженство состоит в том, 
что мы имеем возможность знать та-
ких детей родины, как вы… Мы не из 
тех людей, которые придают значение 
себе и заставляют учить нашу жизнь 
молодым людям. Важна причина. Если 
нас ценят, то это потому, что мы явля-
емся пассажирами этого великого дела 
без какой-либо тайной цели...». В этом 
письме он приглашал меня в Анкару, 
предлагая должность главного редак-
тора журнала «Serdengeçti» («Серден-
гечти») и новой газеты «Bağrıyanık» 
(«Багры янык»)…
В то время я не мог согласится с этим 
предложением, потому что начал рабо-
тать в «Hakimiyet» («Власть») и прохо-
дил обучение в Школе журналистики 
в Стамбуле. Но в те же годы я посетил 
его тусклый офис на улице Денизд-
жилер в Анкаре, где он сказал: «Мы 
создали из угля жизнь». Только мастер 
Неджип Фазыл мог описать это место:
«…И кабинет, и спальня… С одной 
стороны произвольно раставленные 
стопки книг и журналов, с другой – 
растрепанная кровать и одеяло. На 
полу тарелка с застывшим жиром и 
шерстяные носки, выброшенные после 
ношения… Вдумчивая пара старых 
ботинок, соединяющая искривленные 
пальцы ног. Человек с волосами как у 
ежа и смоляными глазами в странном и 
грустном закрытом пространстве…»
В своем стихотворении «Hülya ve 

 «Я как вулкан извергший лаву не замолчал и не потух/
«И ради одной идеи сумасшедшим стал мой дух…»

ОСМАН ЮКСЕЛЬ СЕРДЕНГЕЧТИ

АБДУЛЛАХ САТОГЛУ
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seyredemeyiz. Karanlığa kızmak, yardımı 
yabancılardan beklemek yerine, o karanlığı 
delecek bir mum yakmak mecburiyetinde-
yiz.”

Müslümanlar olarak 21.yüzyılın adalet 
savunucuları olmak zorunda olduklarını 
sözlerine ekleyen Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
“Kardeşliği sadece sözde bırakmamalı, tek-
nik, ticari, ekonomik, kültürel, sosyal tüm 
boyutlarıyla hakiki manada hayata geçirmeli-
yiz. Bunun için elimizdeki imkânları kurum, 
kuruluş, örgütleri en iyi ve en efektif şekilde 
kullanmanın yollarını aramalıyız” ifadelerini 
kullandı.

“İSLAM DÜŞMANLIĞI VE YABANCI 
KARŞITLIĞI BATI TOPLUMLARINDA 
ÂDETA BİR VEBA GİBİ YAYILIYOR”

İslam İşbirliği Teşkilatı’nın 56 üyesi ve beş 
gözlemci üyesiyle Birleşmiş Milletlerden son-
raki en büyük ikinci uluslararası örgüt oldu-
ğuna işaret eden Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
Türkiye’nin kuruluşundan bu yana Teşkilatın 
faaliyetlerinde aktif yer aldığını, Teşkilatın 
güçlenmesi, daha etkin olması için çaba gös-
terdiğini söyledi.

“Tepki gösterilmeyen her zulüm, zalime 
cesaret vermekten başka bir işe yaramayacak-
tır” diyen Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Filistin-
lilerin hayat, mülk ve çalışma haklarına saygı 
duymayan İsrail bölgeyle beraber tüm dün-
yanın geleceğini tehlikeye atıyor. Üç dinin 
kutsal şehri Kudüs’ü yağmalayarak sadece 
kendi inançlarının merkezi hâline getirmeye 
çalışanlar çok büyük bir yanlışın içindedir. 
Batılı ülkelerin İsrail’i bu derece şımartmaları 
bilerek veya bilmeyerek gerilimi körükle-
mekten başka hiçbir işe yaramıyor” dedi.

İslam düşmanlığı ve yabancı karşıtlığının 
Batı toplumlarında âdeta bir veba gibi ya-
yıldığına vurgu yapan Cumhurbaşkanı Er-
doğan, “Lafa gelince demokrasiyi ve insan 
haklarını kimseye bırakmayanlar kendi top-
raklarında Müslümanların ve göçmenlerin 
taciz edilmesi karşısında üç maymunu oynu-
yor. Peygamber Efendimizin Aleyhissalatu 
Vesselam şahsı manevisine yönelik hakaretler 
düşünce özgürlüğü parantezine alınıp kapa-
tılmak isteniyor. Bizim vatandaşlarımızın da 
hayatına mal olan ırkçı katliamlar ‘dönerci 
cinayetleri’ gibi lakayt ifadelerle önemsiz 
hâle getiriliyor. Bu saldırılara karşı ortak bir 
tavır sergilemezsek korkarım ki Müslüman 
diasporayı çok daha karanlık bir gelecek bek-
lemektedir” diye konuştu.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, İslam İşbirliği 
Teşkilatı dönem başkanlığı sırasında Christ-
church terör eyleminin ardından bazı adım-
lar attıklarını, İslam İşbirliği Teşkilatı’nın zir-
ve dönem başkanı olarak acil İcra Komitesi’ni 
toplantıya çağırdıklarını, Birleşmiş Milletlere 
ve diğer uluslararası ve bölgesel örgütlere 
15 Mart’ın İslamofobyaya Karşı Uluslararası 
Dayanışma Günü olarak kabul edilmesi çağ-
rısında bulunduklarını anlattı.

Teşkilatın 12’nci 10 yıllık eylem planının 
kabulüyle başlayan Türkiye’nin zirve dönem 
başkanlığında pek çok önemli mekanizma-
nın temellerini attıklarını aktaran Cumhur-
başkanı Erdoğan; gençlik stratejisi, istişareyi 
kadın konseyi, arabuluculuk temas grubu, 
üye ülkelerin ulusal Kızılay dernekleri ağı, 
polis iş birliği ve koordinasyon merkezi gibi 
çalışmaların bunlara örnek olduğunu söyledi.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Türkiye’nin 
dönem başkanlığında desteğini veren, 
sorumluluktan kaçmayan üye ülkelere 
şükranlarını sunarak 14’üncü zirveyle dö-
nem başkanlığını 2021 yılına kadar üst-
lenen Suudi Arabistan’a başarılar diledi.  
KAYNAK:CUMHURBAŞKANLIĞI

şöyle devam etti:

“Bu yapılar adaleti ve hakkaniyeti ayakta 
tutmak yerine, beş daimi üyenin çıkarına ve 
keyfine göre kararlar almaktadır. İslam dün-
yası dâhil tüm insanlığın kaderi Konsey üyesi 
beş ülkenin insafına terk edilmiştir. İslam 
Âlemi’nin kendi geleceği, kendi istikbali üze-
rinde özgürce karar alma ve uygulama hakkı 
yoktur. Dikkat edilirse, Birleşmiş Milletler 
Güvenlik Konseyi üyeleri, daimi üyeleri kas-
tediyorum, beş tanesinin içinde bir tane halkı 
Müslüman olan ülke de yoktur. İkinci Dünya 
Savaşı’nın galipleri tarafından inşa edilen bu 
adaletsiz sistemin, ilanihaye devam etmesi 
mümkün değildir. Uluslararası güvenlik mi-
marisinin günümüzün şartlarına göre yeni 
baştan düzenlenmesi, bir tercih olmaktan 
çıkmış, zorunluluk hâlini almıştır.”

Türkiye olarak her fırsatta ve zeminde dillen-
dirdikleri “Dünya 5’ten büyüktür.” çağrısının 
gerisinde bu gerçeklerin bulunduğuna dik-
kati çeken Cumhurbaşkanı Erdoğan, ulusla-
rarası toplumun artık bu hakikatlerle yüzleş-
mesi gerektiğini, adım atmakta geç kalınan 
her gün küresel adaletsizliğin derinleşeceğini 
sözlerine ekledi.

BM Güvenlik Konseyi’nin 15 geçici üyesi ara-
sında Müslüman ülkeler yer alıyor diye ken-
dilerini kandırmanın yersiz olduğunu ifade 
eden Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Geçici üye-
nin Birleşmiş Milletler Güvenlik Konseyi’nde 
ne hükmü var, herhangi bir idaresi var mı? 
Yok. Her şey bu beş daimi üyenin, hatta bun-
ların içerisinde bir tanesinin iki dudakları 
arasında, onlar ne derse o, bunun dışında bir 
şey yok, kendimizi aldatmayalım” dedi.

“ETRAFIMIZI KUŞATAN ZULÜMLER 
KARŞISINDA HİÇBİR ŞEY OLMAMIŞ 
GİBİ DAVRANAMAYIZ”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, İslam İşbirliği Teş-
kilatı, İslam Kalkınma Örgütü gibi kuruluşla-
rın da artık gücünün farkına varması gerek-
tiğini belirterek Bosna, Ruanda, Irak, Suriye, 
Filistin, Myanmar’da acılara çare bulamayan 
Birleşmiş Milletlerin insanlığın sorunlarına 
çözüm getiremeyeceğine vurgu yaptı.

Birleşmiş Milletler Güvenlik Konseyi’nin ya-
pısının dünya nüfusunun coğrafi ve dinî da-
ğılımı göz önünde bulundurularak yeniden 
belirlenmesi çağrısını yineleyerek İSEDAK 
üyelerinden bu çağırısına destek isteyen 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, şu değerlendir-
melerde bulundu: “Mağduru olduğumuz bu 
vahim tablo sizin, bizim, hepimizin yükünü 
daha da ağırlaştırmaktadır. Müslümanlar 
her türlü şart altında adaleti, hakkaniyeti 
ve başarışı savunmak zorundadır. Bizler bir 
kötülük gördüğümüzde önce elimizde, son-
ra dilimizle, bunu yapamadığımız takdirde 
ise kalbimizle buğz ederek o kötülüğe karşı 
çıkmakla mükellefiz. Rabbimizin mukaddes 
kitabımız Kur’an-ı Kerim’deki emirleri gayet 
açıktır, Allah adaleti, iyiliği, doğruluğu, yar-
dımlaşmayı emrediyor; çirkin işleri, kötülüğü 
ve haksızlığı yasaklıyor. Evet, bu ilahi emirle-
ri açıkça ihlal eden hiç kimse İslam’a hizmet 
edemez, Müslümanlara değerli kardeşlerim, 
hizmet edemez. Bu noktadan hareketle, etra-
fımızı kuşatan zulümler karşısında hiçbir şey 
olmamış gibi davranamayız. Şahit olduğu-
muz bir hukuksuzluğu başkaları gibi uzaktan 

ve yabancı karşıtlığı gibi yenileri ekleniyor. 
Özellikle azınlık olarak başka ülkelerde ya-
şayan kardeşlerimiz için inançlarına uygun 
bir hayat sürmek giderek zorlaşıyor. Neye ve 
kime hizmet ettiği aşikâr olan terör örgütleri 
camilerimizi, okullarımızı, pazar yerlerimizi 
kan gölüne çeviriyor. Açlık, fakirlik, kuraklık 
ve gelir adaletsizliğinin en yoğun hissedildi-
ği ülkeler ne yazık ki yine İslam ülkeleridir. 
Gıda açığı bulunan dünyanın düşük gelirli 54 
ülkesinden 28 tanesi İslam İşbirliği Teşkilatı 
üyesidir. İslam ülkeleri olarak dünya nüfusu-
nun yüzde 24’üne sahipken, küresel ticaretin 
sadece yüzde 9,7’lik kısmını temsil ediyoruz. 
Yüksek teknoloji ürünlerinin ihracatımızdaki 
payı yüzde 4’ü bile bulmuyor. Müslümanlar 
olarak üzerimize serilen ölü toprağından hâlâ 
kurtulabilmiş değiliz.”

İslam Âlemi’nin vahdet olamadığı, kenetle-
nemediği için kolayca manipüle edilebildi-
ğini dile getiren Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
“Sahip olduğumuz ekonomik güce, nüfusa, 
imkânlara rağmen aynı ortak paydada bu-
luşamadığımız için uluslararası arenada 
sözümüz yeterince dinlenmiyor.  Coğrafya-
mıza baktığınızda göreceğiniz çoğunlukla 
dramdır, acıdır, kavgadır. Suni gündemlerle 
enerjisini heba eden 1,7 milyarlık muazzam 
bir kitledir. Batılı silah tüccarlarının sattığı 
silahların akıttığı kanların çoğu Müslüman 
kanıdır. Adında İslam olan taşeron terör 
örgütlerinin katlettiği insanlar yine ekseri-
yetle Müslümanlardır” değerlendirmesinde 
bulundu.

“SÖZ KONUSU MÜSLÜMANLAR OLUN-
CA ACI ÇEKENLER SADECE BİRER 
FOTOĞRAF KARESİ OLARAK GÖRÜLÜ-
YOR”

Cumhurbaşkanı  Erdoğan, günümüz dün-
yasında Müslüman kanı, canı kadar ucuz 
bir meta bulunmadığının, Suriye, Filistin, 
Yemen, Gazze, Somali, Arakan, Afganistan, 
Türkistan ve Libya’da acı ve dramlar yaşan-
dığının altını çizerek, “Söz konusu Müslü-
manlar olunca ölenler, zulüm ve acı çekenler 
birer can olarak değil, maalesef sadece birer 
fotoğraf karesi olarak görülüyor” ifadesini 
kullandı.

Birleşmiş Milletler Güvenlik Konseyi gibi 
görevi küresel barış ve istikrarı korumakla 
mükellef kurumların acziyetinin bu yaşanan-
larda çok büyük payı bulunduğuna dikkati 
çeken Cumhurbaşkanı Erdoğan, sözlerine 

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, 
İstanbul Kongre Merkezi’nde düzenle-

nen 35. İSEDAK Toplantısı açılış töreninde 
bir konuşma yaptı.

İSEDAK Başkanı sıfatıyla misafirlerine 
“Güzel İstanbul’umuza hoş geldiniz” diyen 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, dünyanın dört bir 
yanındaki mazlum ve mağdurlara, Mekke’ye, 
Medine’ye, Kudüs’e, Filistin’e selamlarını ilet-
ti.

 “ARNAVUTLUK’UN ÇEKTİĞİ ACIYI 
ÇOK İYİ ANLIYORUZ”

Dün Arnavutluk’ta yaşanan depremde haya-
tını kaybedenlere Allah’tan rahmet, yaralılara 
acil şifalar dileyen Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
Arnavutluk Başbakanı Sayın Edi Rama ile 
dün iki telefon görüşmesi yaptığını kaydetti. 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Bize düşen bir şey 
var, burada bir âdeta donörler toplantısının 
adımlarını atmamız, zira bütün bu yıkılan 
binalarla alakalı Arnavutluk’un yanında yer 
almamız inanıyorum ki biz, özellikle İslam 
Kalkınma Teşkilatımızın da görevi olsa gerek. 
Bu adımı atmamızın çok çok faydalı olacağı-
na inanıyorum, aynı zamanda bu bizim zaten 
bir kardeşlik görevidir, bu adımı atmakta 
fayda var diye düşünüyorum” dedi.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Türkiye’nin süratle 
Arnavutluk’a Kızılay ve AFAD aracılığıyla 
yardımlarını gönderdiğini, göndermeye de-
vam ettiğini belirterek, “Daha önce birçok 
kez büyük depremlere maruz kalmış bir ülke 
olarak Arnavutluk’un çektiği acıyı çok iyi 
anlıyoruz” diye konuştu.

“BATILI SİLAH TÜCCARLARININ SAT-
TIĞI SİLAHLARIN AKITTIĞI KANLA-
RIN ÇOĞU MÜSLÜMAN KANIDIR”

İslam Âlemi’nin terörden iç çatışmalara, 
mezhep taassubundan asabiyete, cehalete 
kadar pek çok tehditle yüzleştiğini aktaran 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, şöyle devam etti: 
“Bunlara Batıda yükselen İslam düşmanlığı 

“Uluslararası Güvenlik Mimarisinin Günümüzün Şartlarına Göre Yeni 
Baştan Düzenlenmesi Zorunluluktur”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, 35. İSEDAK Toplantısı açılış töreninde 
yaptığı konuşmada, İslam dünyası dâhil tüm insanlığın kaderinin, 
Birleşmiş Milletler Güvenlik Konseyi üyesi beş ülkenin insafına terk 
edildiğini belirterek, “İkinci Dünya Savaşı’nın galipleri tarafından inşa 
edilen bu adaletsiz sistemin, ilanihaye devam etmesi mümkün değildir. 
Uluslararası güvenlik mimarisinin günümüzün şartlarına göre yeni 
baştan düzenlenmesi, bir tercih olmaktan çıkmış, zorunluluk hâlini 
almıştır” dedi.
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зрения мы не можем делать вид, будто ничего 
не произошло, и не реагировать на зверства, 
охватившие все вокруг нас. Мы не можем, как 
другие, издалека наблюдать за беззаконием, 
свидетелями которого мы являемся. Вместо 
того, чтобы злиться на тьму и ждать помощи от 
незнакомцев, мы должны зажечь свечу, кото-
рая развеет эту тьму», - заявил он. 

Отметив, что мусульмане должны быть за-
щитниками справедливости в 21-ом веке, 
президент Эрдоган сказал: «Братство не долж-
но оставаться лишь на словах, мы должны 
проявлять его во всех направлениях, таких 
как технические, торговые, экономические, 
культурные и социальные аспекты. Для этого 
мы должны искать лучшие и наиболее эффек-
тивные способы использования возможностей, 
учреждений, предприятий и организаций».

“НА ЗАПАДЕ АНТИИСЛАМИЗМ И НЕНА-
ВИСТЬ К ИНОСТРАНЦАМ РАСПРОСТРА-
НЯЮТСЯ, КАК ЧУМА”

Президент Эрдоган подчеркнул, что Организа-
ция исламского сотрудничества с 56 членами и 
пятью членами-наблюдателями является вто-
рой по величине международной организацией 
после Организации Объединенных Наций. Он 
также отметил, что Турция с момента создания 
ОИС активно участвует в ее деятельности и 
прилагает усилия для укрепления ее позиций и 
увеличения эффективности. 

«Любая жестокость, оставшаяся без реакции, 
только придаст мужество угнетателю», - сказал 
президент Эрдоган. Он также добавил: «Изра-
иль, который не уважает права палестинцев 
на жизнь, собственность и работу, ставит под 
угрозу будущее не только региона, но и всего 
мира. Те, кто пытаются разграбить священный 
город трех религий Иерусалим, чтобы сделать 
его центром своих собственных верований, 
совершают большую ошибку. Западные стра-
ны, балующие Израиль до такой степени, не 
делают ничего, кроме того, что сознательно или 
неосознанно разжигают напряженность».

Отметив, что на Западе антиисламизм и нена-
висть к иностранцам распространяются, как 
чума, президент Эрдоган заявил: «Те, кто на 
словах защищают демократию и права чело-
века, разыгрывают трех обезьян касательно 
насилия над мусульманами и иммигрантами 
на своей земле. Расистские убийства, которые 
стоят жизни наших граждан, выдаются за 
незначительные события посредством таких 
небрежных выражений, как «убийство донер-
щика». Если мы не будем придерживаться об-
щей позиции против этих нападений, я боюсь, 
что мусульманскую диаспору ожидает гораздо 
более мрачное будущее».

Президент Эрдоган сообщил, что в период 
председательства в Организации исламского 
сотрудничества он предпринял некоторые 
шаги после террористического акта в Крайст-
черче, вызвал Чрезвычайный исполнительный 
комитет и призвал Организацию Объеди-
ненных Наций и другие международные и 
региональные организации объявить 15 марта 
Международным днем солидарности против 
исламофобии.

Президент Эрдоган отметил, что в период 
председательства Турции, начавшегося с при-
нятия двенадцатого 10-летнего плана действий 
ОИС, были заложены основы многих важных 
механизмов, и привел в пример такие работы, 
как Молодежная стратегия, Консультационный 
женский совет, Контактная группа по посред-
ничеству, Сеть национальных ассоциаций 
Красного Полумесяца стран-членов, Центр 
полицейского сотрудничества и координации.

Президент Эрдоган выразил свою благодар-
ность странам-членам, которые поддерживали 
Турцию во время ее председательства, не избе-
гая ответственности. Он также пожелал успе-
хов Саудовской Аравии, которая на 14-ом сам-
мите приняла председательство до 2021 года.

ИСТОЧНИК: АППАРАТ ПРЕЗИДЕНТА

Невозможно, чтобы эта несправедливая си-
стема, построенная странами-победителями 
Второй мировой войны, продолжалась вечно. 
Реорганизация архитектуры международной 
безопасности в соответствии с современными 
условиями теперь является не предпочтением, 
а необходимостью». 

Отметив, что при каждом удобном случае Тур-
ция призывает «Мир больше пяти», президент 
Эрдоган добавил, что международное сообще-
ство должно уже столкнуться с этими истина-
ми, с каждым просроченным днем глобальная 
несправедливость будет усугубляться.

Президент Эрдоган заявил, что обманывать 
себя тем, что среди 15 временных членов Со-
вета Безопасности ООН есть мусульманские 
страны, неуместно. «Что временный член име-
ет в Совете Безопасности ООН, имеет ли он 
какую-либо силу? Нет. Все распределено между 
этими пятью, нет, даже двумя постоянными 
членами. Давайте не будем себя обманывать», 
- сказал он.

“МЫ НЕ МОЖЕМ ДЕЛАТЬ ВИД, БУДТО 
НИЧЕГО НЕ ПРОИЗОШЛО, И НЕ РЕАГИ-
РОВАТЬ НА ЗВЕРСТВА, ОХВАТИВШИЕ 
ВСЕ ВОКРУГ НАС”

Заявив, что такие организации, как Организа-
ция исламского сотрудничества и Организация 
исламского развития, уже должны осознавать 
свою силу, президент Эрдоган подчеркнул, что 
Организация Объединенных Наций не сможет 
найти пути решения проблем человечества, 
так как она не сумела устранить страдания в 
Боснии, Руанде, Ираке, Сирии, Палестине и 
Мьянме.

Президент Эрдоган обратился к членам 
COMCEC с требованием о поддержке его при-
зыва о пересмотрении структуры Совета Без-
опасности Организации Объединенных Наций 
согласно географическому и религиозному 
распределению населения мира. «Эта ужасная 
картина, жертвой которой мы являемся, еще 
больше обременяет вас, нас и всех в целом. Му-
сульмане при любых обстоятельствах должны 
защищать справедливость, равенство и успех. 
Когда мы видим зло, мы обязаны противосто-
ять этому злу сначала своими руками, затем 
языком и, если мы не смогли его победить, то 
нужно противостоять всем сердцем. Заповеди 
нашего Аллаха в книге Священного Корана 
предельно ясны. Аллах повелевает нести спра-
ведливость, добро, праведность, солидарность 
и запрещает плохие деяния, зло и несправедли-
вость. Да, никто, кто явно нарушает эти боже-
ственные порядки, не может служить исламу, 
не может служить мусульманам. С этой точки 

ми Организации исламского сотрудничества. 
Исламские страны представляют 24 процента 
населения мира и только 9,7 процента мировой 
торговли. Доля высокотехнологичной про-
дукции в нашем экспорте даже не достигает 4 
процентов. Как мусульмане, мы до сих пор не 
откопали мертвую землю, которой засыпали 
нас», - заявил Эрдоган.

Президент Эрдоган отметил, что исламским 
миром можно легко манипулировать, потому 
что в нем нет единства. «Несмотря на имеющу-
юся у нас экономическую мощь, население и 
возможности, мы не можем найти один общий 
знаменатель. Именно поэтому наше слово не-
достаточно весомо на международной арене. 
Когда вы смотрите на нашу географию, вы 
можете увидеть в основном драму, боль, кон-
фликты. Это огромная масса в 1,7 миллиарда, 
которая тратит свою энергию на искусствен-
ные планы впустую. Большую часть крови, 
которую проливает оружие, продаваемое 
западными торговцами, составляет мусульман-
ская кровь. Люди, убитые террористическими 
организациями, которые прикрываются исла-
мом, в большинстве случаев были мусульмана-
ми», - сказал он.

«Когда дело доходит до мусульман, те, кто 
страдают, воспринимаются лишь как фото-
графии»

Отметив, что для современного мира нет более 
дешевого товара, чем мусульманская кровь и 
жизнь, и поэтому в Сирии, Палестине, Йемене, 
Газе, Сомали, Аракане, Афганистане, Туркес-
тане и Ливии происходят страдания и драмы, 
президент Эрдоган заявил: «Когда дело доходит 
до мусульман, те, кто умирают, подвергаются 
насилию и страдают, не воспринимаются как 
живые люди, а, к сожалению, лишь как фото-
графии».

Президент Эрдоган подчеркнул, что несо-
стоятельность таких учреждений, как Совет 
Безопасности ООН, обязанностью которого 
является защита глобального мира и стабиль-
ности, играет важную роль в этих событиях. 
Он продолжил следующим образом:

«Вместо того, чтобы поддерживать справедли-
вость и равенство, эти структуры принимают 
решения на основе интересов и выгод пяти 
постоянных членов. Судьба всего человечества, 
включая исламский мир, оставлена во власти 
пяти государств-членов Совета. Исламский 
мир не имеет права свободно решать и реали-
зовывать свое будущее. Обратите внимание, 
я имею в виду членов Совета Безопасности 
ООН, постоянных членов, среди которых нет 
ни одной страны с мусульманским народом. 

Президент Реджеп Тайип Эрдоган выступил 
с речью на церемонии открытия 35-го 

заседания COMCEC, состоявшегося в Стам-
бульском конгресс-центре.

Поприветствовав гостей в качестве председа-
теля СОМСЕС, президент Эрдоган передал 
свое послание угнетенным и жертвам по всему 
миру, в Мекке, Медине, Иерусалиме и Палести-
не.

“МЫ ОЧЕНЬ ХОРОШО ПОНИМАЕМ БОЛЬ 
АЛБАНИИ”

Президент Эрдоган пожелал Божьей милости 
тем, кто вчера погиб в результате землетрясе-
ния в Албании. Он также сообщил, что вчера 
провел два телефонных переговора с премьер-
министром Албании Эди Рамой. «Я считаю, 
что мы должны предпринять необходимые 
шаги и оказать помощь. Нам нужно поддер-
жать Албанию в вопросе всех этих разрушен-
ных зданий. Это должно быть обязанностью 
нашей Организации исламского развития. Я 
считаю, что эти шаги будут очень полезными. 
В то же время это задача нашего братства, поэ-
тому данные шаги необходимо предпринять», 
- сказал Эрдоган.

Президент Эрдоган сообщил, что Турция 
незамедлительно отправила и продолжает 
отправлять Албании гуманитарную помощь 
посредством Красного Полумесяца и Управле-
ния по чрезвычайным ситуациям. «Как страна, 
которая много раз подвергалась сильным зем-
летрясениям, мы очень хорошо понимаем боль 
Албании», - сказал Эрдоган.

 «БОЛЬШУЮ ЧАСТЬ КРОВИ, КОТОРАЯ 
ПРОЛИВАЕТСЯ ОРУЖИЕМ, ПРОДАВАЕ-
МЫМ ЗАПАДНЫМИ ТОРГОВЦАМИ, СО-
СТАВЛЯЕТ МУСУЛЬМАНСКАЯ КРОВЬ» 

Президент Эрдоган подчеркнул, что ислам-
ский мир противостоит многим угрозам от 
терроризма до внутренних конфликтов, от 
религиозного фанатизма до зла и невежества. 
«К этому всему еще добавились антиисла-
мизм и ненависть к иностранцам, растущие 
на Западе. Нашим братьям и сестрам, которые 
проживают в других странах в меньшинстве, 
становится все труднее жить в соответствии 
со своими убеждениями. Террористические 
организации, которые очевидно, чему и кому 
служат, превращают наши мечети, школы и 
рынки в озера крови. Страны, в которых голод, 
нищета, засуха и несправедливость в доходах 
наиболее остро ощущаются, к сожалению, яв-
ляются исламскими странами. 28 из 54 стран 
с низким уровнем дохода в мире, испытываю-
щих дефицит продовольствия, являются члена-

“Архитектура международной безопасности должна быть реорганизована в 
соответствии с сегодняшними условиями”
Президент Эрдоган в своем выступлении на церемонии открытия 
35-го заседания Постоянного комитета по торгово-экономическому 
сотрудничеству ОИС заявил, что судьба всего человечества, включая 
исламский мир, оставлена на усмотрение пяти государств-членов 
Совета Безопасности ООН. «Невозможно, чтобы эта несправедливая 
система, построенная странами-победителями Второй мировой войны, 
продолжалась вечно. Реорганизация архитектуры международной без-
опасности в соответствии с современными условиями теперь является 
не предпочтением, а необходимостью», - сказал он.
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за столом переговоров. Я кричу в сторону 
тех, кто не видит этих успехов и критикует 
их. «Открой уши и слушай! Узнай, какова 
правда!» Вам когда-нибудь приходило в 
голову, что вы можете быть светом в тем-
ном колодце, где все надежды страны свя-
заны с вами? Вы когда-нибудь дежурили на 
границе в 30-градусный мороз или 40-гра-
дусную жару часами с верой в то, что флаг 
и Родина – это, прежде всего, честь? Мо-
лились ли вы когда-нибудь небу, раскрыв 
руки, чтобы здесь всегда звучал азан? Вы 
когда-нибудь у себя в сердце слышали крик 
матери, которая потеряла свое невинное 
дитя? Или знаете тех, кто ради нашей не-
делимой целостности проводил бессонные 
ночи на горных вершинах с оружием в 
руках? Когда-нибудь было ли с вами та-
кое, что в конце бессонной ночи брызнула 
на вас кровь вашего близкого товарища 
по оружию? Пробовали ли вы прикрыть 
его рану своей рукой и дать глоток воды, 
наполненный слезами? Когда-нибудь уми-
рал ли у вас на коленях ваш товарищ по 
оружию? Когда-нибудь попадала ли вам в 
спину предательская пуля в то время, когда 
вы думали о хороших завтрашних днях? 
Вы когда-нибудь проливали слезы не из-за 
матери, отца, братьев, сестер, жены, детей 
или близких, а из-за того, что за несколько 
секунд до вас ваш товарищ по оружию 
достиг рая? Когда-нибудь ваш друг, не-
сколько минут назад рассказывавший вам 
о своих мечтах, о ребенке, которого он еще 
не видел, о матери и отце, о жене, погибал 
мученической смертью? Чувствовали ли 
вы в своем сердце хотя бы раз в жизни, что 
такое мученическая гибель? О, красивые 
матери, руки которых нужно целовать, 
вы когда-нибудь были матерью мучени-
ка? Были ли у вас бесконечные бессонные 
ночи с болью огненной пули, застрявшей 
в сердце? Вы когда-нибудь хоронили свое 
сердце под землю со своим единственным 
сыном, ставшим МУЧЕНИКОМ? Вы когда-
нибудь заходили в комнату своего сына, 
нюхали его одежду и оставались одни с его 
мечтами и воспоминаниями? Либо тонули 
в слезах, прочитав заметки, которые он 
написал в своем дневнике? Вы когда-ни-
будь видели отцов, жен, детей мучеников? 
Вы когда-нибудь пытались сменить тему, с 
дрожащим телом даря желанную игрушку, 
когда ребенок звал своего отца? Сталкива-
лись ли вы с молодыми людьми, которые 
стали ветеранами-гази, потерявшими во 
имя родины свои руки, ноги или глаза на 
склонах гор? Вы когда-нибудь говорили 
своей матери, что все в порядке, и проси-
ли передать отцу, чтобы не беспокоился, 
в то время, как сами ранены? Вы когда-
нибудь думали сделать что-нибудь для 
этих людей? Эти люди никогда не думали 
повернуть назад, они всегда все делали 
ради родины. Они твердили: «Пусть наша 
пролитая кровь будет полезной для нашей 
родины». Они обнимали своих товарищей, 
подчиненных и командиров, которые были 
убиты. Они плакали со словами: «Почему 
не я стал МУЧЕНИКОМ?». У всех всегда 
проскальзывало из уст только два слова: 
«ДА ЗДРАВСТВУЕТ РОДИНА! Пусть на 
флаге останется капля крови, но пусть 
здравствует родина. ДА ЗДРАВСТВУЕТ 
РОДИНА!»

Если вы посмотрите на проблему, думая 
об этих сыновьях своей родины, которые 
стали мучениками и ветеранами, я уве-
рен, что вы будете более чувствительны к 
тому, что происходит в вашей стране. 

«О сын турецкого будущего! Здесь, даже 
в такой ситуации и обстоятельствах, 
твой долг - сохранить независимость 
Турции и республику! Сила, в которой 
ты нуждаешься, есть в благородной кро-
ви, текущей в твоих жилах!» Мустафа 
Кемаль АТАТЮРК, 20 октября 1927 года.

С большой самоотдачей и решительно-
стью продолжаются турецкие опера-

ции против террористических организа-
ций как за границей, так и внутри Турции. 
В рамках ОПЕРАЦИИ «КЫРАН», иници-
ированной Генеральным командованием 
жандармерии, элементы террористической 
организации в регионах, которые террори-
стическая организация РКК не покинула 
на востоке и юго-востоке, ликвидируются, 
а все попытки объединиться предотвра-
щаются, чтобы не допустить их повторную 
организацию. В ходе поиска и проверки 
земель в рамках операций, проводимых в 
регионе, разрушаются не только бункеры и 
убежища, принадлежащие этой организа-
ции, но и оружия, боеприпасы и средства 
связи. В то же время продолжаются опера-
ции FETO, самой коварной террористиче-
ской организации последнего столетия, в 
сторону Вооруженных сил Турции, Управ-
ления безопасности, судебной системы и 
других структур. Многие подозреваемые, 
которым был вынесен приговор об аресте, 
были задержаны и задерживаются. Также 
было задержано много людей в ходе опе-
раций, проводимых против террористиче-
ской организации DEASH. Продолжается 
операция «Лапа» на севере Ирака. Наши 
войска, действующие в этом регионе, 
представляют собой постоянные базы. В 
Сирии силы безопасности и организации 
по оказанию помощи в области операций 
«Щит Евфрата» и «Оливковая ветвь» в 
течение многих лет с самоотдачей удовлет-
воряют потребности населения региона 
на мир, безопасность, здравоохранение и 
образование, и люди продолжают вести 
нормальную жизнь. Жизнь в Тель-Абьяд и 
Расулайн, которые были взяты под контр-
оль в ходе операции Вооруженных сил 
Турции «Источник мира» на востоке Евф-
рата, начала возвращаться в нормальное 
русло. Люди, вынужденные мигрировать 
из региона под давлением террористов 
РКК/YPG, начали возвращаться в свои 
дома. Турция отремонтировала школы, 
больницы и места для молитв в регионе, 
разрушенные террористами. Были про-
ведены электричество и вода. Турецкая 
и российская патрульная деятельность, 
согласованная на переговорах в Сочи, 
продолжается. В рамках Астанинского 
соглашения свою работу продолжают 12 
пунктов наблюдения за прекращением 
огня, созданных вооруженными силами 
Турции в зоне снижения напряженности в 
Идлибе. Операции наших сил безопасно-
сти, начатые на границах в Ираке и Сирии, 
не только обеспечивают безопасность, но и 
заживляют раны жителей региона. За буду-
щее нашей страны, за флаг с полумесяцем 
и звездой, за неделимую целостность были 
достигнуты прекрасные успехи и на поле, и 

kanı sıçradı mı hiç üzerinize? Yarasını elinle 
sarıp, gözyaşları içinde bir yudum su verdi-
niz mi kendisine? Silah arkadaşınızın dizi-
nizde can verişini gördünüz mü hiç? Siz hiç 
güzel yarınlar düşünürken kalleşçe bir mer-
mi ile sırtınızdan vuruldunuz mu? Hiç can 
verirken annem, babam, kardeşlerim, eşim, 
yavrum, sevdiklerim diye değil yanı başın-
daki silah arkadaşının sizden birkaç saniye 
önce şahadete kavuştu diye göz yaşı dök-
tünüz mü?Siz hiç yanı başında daha birkaç 
dakika önce hayallerini, görmediği  evladını, 
annesini,babasını, eşini anlatan arkadaşınızı 
şehit verdiniz mi?Şehitlik denen o yüceler 
yücesi fikri bir kez olsun hissettiniz mi yüre-
ğinizde? Peki ey elleri öpülesi güzel anneler 
siz hiç şehit annesi oldunuz mu?  Hiç yü-
reğinize saplanmış kor ateşli bir merminin 
acısıyla, bitmez tükenmez uykusuz geceler 
geçirdiniz mi? Siz hiç; yüreğinizi, ŞEHİT 
olan biricik evladınız ile birlikte toprağın 
altına gömdünüz mü? Siz hiç  evladınızın 
odasına girip kıyafetlerini koklayıp,hayalleri 
ve anıları ile  baş başa kaldınız mı? Yâda 
hatıra defterine yazdığı bir anısını okuyup; 
hıçkırıklara boğuldunuz mu? Peki, hiç şehit 
babası, şehit eşi, şehit çocuğu gördünüz mü? 
Siz hiç evladınız seni özledim gel baba dedi-
ğinde içiniz titriye titriye lafı en çok istediği 
oyuncağına getirip konuyu değiştirdiniz mi? 
Bu vatan için ‘Gazi’ mertebesine ulaşmış, 
kolunu, bacağını, gözlerini dağlarda bayır-
larda bırakmış gencecik insanlara rastladı-
nız mı? Siz hiç annenize yaralıyken yığılıp 
kaldığınız yerde annem ben iyiyim babama 
da söyle merak etmesin dediniz mi? Bu in-
sanlar için bir şey yapmayı aklınızın ucuna 
bir kez olsun getirdiniz mi? Bu adamlar 
geriye dönmeyi hiç düşünmediler, hep vatan 
ama hep vatan dediler. “Helal olsun akan ve 
akacak kanlarımız vatana” dediler. Kolları 
arasında şehit olan arkadaşlarına, astları-
nı, komutanlarını kucakladılar. Niye ben 
de ŞEHİT olmadım diye gözyaşı döktüler. 
Hepsinin dudaklarının arasından her zaman 
sadece iki kelime süzüldü. Dediler ki ‘VA-
TAN SAĞ OLSUN!’ ‘Canım al bayrakta bir 
damla kan olsun, yeter ki vatan sağ olsun, 
VATAN SAĞ OLSUN!’

Şehit ve gazilik mertebesinin ulviyetine 
kavuşmuş bu vatan evlatlarını düşünerek 
bakarsanız meseleye memlekette olup bitene 
daha duyarlı olacağınızda eminim. 

‘’Ey Türk istikbalinin evlâdı! İşte, bu ahval 
ve şerait içinde dahi, vazifen; Türk istiklâl 
ve cumhuriyetini kurtarmaktır! Muhtaç 
olduğun kudret, damarlarındaki asil kan-
da, mevcuttur!’’ Mustafa Kemal ATATÜRK 
20 Ekim 1927

Ülkemizin hem sınır ötesinde hem de 
yurtiçinde terör örgütlerine karşı 

operasyonları büyük bir özveri ve karar-
lıkla devam etmektedir. Jandarma Genel 
Komutanlığınca başlatılan ‘’KIRAN OPE-
RASYONLARI’’ ile Doğu ve Güneydoğu’da  
PKK terör örgütünün terk etmediği bölge-
lerde terör örgütünün unsurları görüldüğü 
alanlarda  etkisiz hale getiriliyor ve bir daha 
örgütsel faaliyetlerinde bulunmaması için 
her türlü tertiplenmeleri bozularak birleş-
melerinin önüne set çekilmektedir.Bölgede 
gerçekleştirilen operasyonlarda  yapılan 
arazi arama-tarama faaliyetlerinde örgüte 
ait sığınak ve barınaklarla birlikte silah, 
mühimmat,iletişim unsurları imha edilmek-
tedir.Diğer yanda son yüzyılın en azılı ve 
sinsi terör örgütü FETÖ’nün, TSK-Emniyet-
Yargı ve diğer yapılanmasına yönelik ope-
rasyonlar devam etmektedir. Haklarında 
yakalama kararı bulunan birçok  zanlı gö-
zaltına alındı,alınıyor.Terör örgütü DEAŞ’a 
yönelik yapılan operasyonlarda da bir çok 
kişi gözaltına alındı,alınıyor.Irak’ın kuze-
yinde yapılan Pençe Operasyonları devam 
ediyor. Bu bölgede operasyon yapan birlikle-
rimiz kalıcı üsler teşkil ediyor.Suriye’de Fırat 
Kalkanı ve Zeytin Dalı Harekatı alanındaki 
güvenlik güçlerimiz ve yardım kuruluşları-
mız tarafından yıllardır aynı özveri ile bölge 
halkın huzur,güvenlik,sağlık,eğitim gibi 
yaşama dair tüm talepleri karşılanıyor, halk 
normal yaşantısına devam ediyor.Suriye’de 
Fırat’ın doğusunda TSK’nın yaptığı Barış 
Pınarı Harekâtında kontrol altına alınan Tel-
Abyad-Resulayn’da hayat normale dönmeye 
başladı.Bölgeden PKK/YPG’li teröristlerin 
baskısı ile göç etmek zorunda kalan halk 
evlerine dönmeye başladı. Türkiye bölge-
de örgütün tahrip ettiği okul, hastane ve 
ibadet yerlerini onardı. Fırınlar faaliyete 
geçti. Bölgeye elektrik ve su verildi. Soçi’de 
yapılan görüşmelerde kararlaştırılan Türk ve 
Rus devriye faaliyetleri devam ediyor. Türk 
Silahlı Kuvvetleri’nin Astana anlaşmaları 
çerçevesinde, İdlib gerginliği azaltma bölge-
sinde kurmuş olduğu 12 adet ateşkes gözlem 
noktası faaliyetlerine devam etmektedir. 
Güvenlik güçlerimiz sınır ötesinde Irak’ta ve 
Suriye’de başlattığı operasyonlar sadece gü-
venlik sağlamıyor aynı zamanda bölge hal-
kının yaralarını sarıyor. Ülkemizin yarınları 
için, geleceği için, ay yıldızlı al bayrak için, 
bölünmez bütünlüğü için; hem sahada, hem 
masada onca güzel başarılara imza atılırken, 
halen yan gelip yatan, kulaklarını bu güzel-
liklere tıkayan, eleştiren zihniyete haykırıyo-
rum. ’’Aç kulağını, dinle duy bakalım, gerçek 
neymiş anla’’ Bir ülkenin tüm umutlarının 
size bağlandığı, karanlık bir kuyuda aydın-
lığının siz olabileceğiniz hiç aklınıza geldi 
mi? Vatan-Bayrak demenin namus demek 
olduğu inancı ile sınır boylarında bazen  -30 
derece, bazen de +40 derecede saatlerce nö-
bet tutunuz mu? Ezan’ı Muhammediye’nin 
sonsuza kadar bu coğrafyada okunması için 
göğe doğru, ellerini açarak hiç dua ettiniz 
mi? Sahi siz hiç kınalı kuzusu çocuğunu 
kaybeden şehit annesinin ağlamasını yü-
reğinizde duydunuz mu? Yada bölünmez 
bütünlüğümüz için elde silah dağ başla-
rında, uykusuz geceleyenleri bilir misiniz? 
Uykusuz bu gecenin sonunda hemen yanı 
başınızda en sevdiğiniz silah arkadaşının 

Sahi siz 
hiç ŞEHİT 
oldunuz mu?
Dr.İmbat MUĞLU

А вы когда-нибудь 
становились 
МУЧЕНИКОМ?
Д-р. Имбат МУГЛУ
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Küresel ekonominin ise ticaret savaşları nede-
niyle sorunlar yaşadığını anlatan Putin, “Ancak 
siyasi nedenlerden ötürü ortaya çıkan kısıtlama-
lara ve ticaret savaşlarına rağmen, küresel eko-
nominin resesyona gireceğini düşünmüyorum.” 
değerlendirmesinde bulundu.

“Sovyetler Birliği’nin verimsiz ekonomi politi-
kaları vardı”

Konuşmasında, Sovyetler Birliği’nin çöküşüne 
giden süreçle, Avrupa Birliği’nde günümüzde 
yaşanan sürecin kıyaslandığı bir soruyu yanıtla-
yan Putin, “Sovyetler Birliği, Baltık ülkelerinde 
artan milliyetçilik nedeniyle dağılmadı. Birliğin 
dağılması, Sovyetler Birliği’nin toplumsal alanda 
bir çöküşe neden olan çok verimsiz ekonomi 
politikasına dayanıyor.” şeklinde konuştu.

Putin, söz konusu ekonomik politikanın, uzun 
dönemli siyasal etkiler de yarattığına işaret ede-
rek, şöyle devam etti:

“Çin ise etkin dönüşüme iyi bir örnektir. Merke-
zi yönetimin olanakları ve piyasa ekonomisinin 
kalkınması süreçlerinde en iyi yönleri kullan-
mayı başardılar. Sovyetler Birliği’nde bunun bir 
benzeri yapılamadı. Birliğin çökmesiyle yaşanan-
lar da herkesin beklediğinden çok daha olumsuz 
oldu.” KAYNAK:AA

связи перед Правительством поставле-
ны. Очень рассчитываю, что в тесной 
координации с Банком России и деловым 
сообществом они будут успешно реали-
зованы». 

Путин подчеркнул, что мировая экономи-
ка испытывает проблемы из-за торговых 
войн. «Однако, несмотря на ограничения 
по политическим причинам и торговые 
войны, я не думаю, что мировая экономи-
ка вступит в рецессию», - сказал он.

 “Советский Союз вел неэффективную 
экономическую политику”

В своем выступлении Путин ответил на 
вопрос, где процесс, приведший к распаду 
Советского Союза, сравнивался с теку-
щим процессом в Евросоюзе, следующим 
образом: «Советский Союз распался не 
из-за роста национализма в Прибалтий-
ских странах. Распад Союза основан на 
очень неэффективной экономической по-
литике Советского Союза, которая приве-
ла к коллапсу в социальной сфере». 

Путин отметил, что эта экономическая 
политика привела к долгосрочным поли-
тическим последствиям, и сказал: 

«Китай является хорошим примером эф-
фективной трансформации. Им удалось 
использовать лучшие аспекты возможно-
стей централизированного управления и 
развития рыночной экономики. В Совет-
ском Союзе не получилось сделать это. 
Ситуация, сложившаяся после распада 
Союза, была гораздо хуже, чем все ожида-
ли». ИСТОЧНИК: AA

Rusya Devlet Başkanı Vladimir Putin, Sov-
yetler Birliği’nin Baltık ülkelerinde artan 

milliyetçilik nedeniyle çökmediğini savunarak, 
“Birliğin dağılması, Sovyetler Birliği’nin toplum-
sal alanda bir çöküşe neden olan çok verimsiz 
ekonomi politikasına dayanıyor.” dedi.

Putin, başkent Moskova’da düzenlenen “Rusya 
Çağırıyor” adlı forumda yaptığı konuşma-
da, Rus ekonomisine dair değerlendirmelerde 
bulundu.

Halkın reel gelirlerindeki artışın, ekonomik kal-
kınmanın kritik göstergelerinden biri olduğuna 
işaret eden Putin, “Rusya’da maaşlar artıyor, bu 
bilinen bir gerçek. Ancak halkın reel harcanabilir 
gelirleri durgunluk içerisinde. Bunu değiştirme-
miz gerekiyor.” diye konuştu.

Uzun vadeli ve sürdürebilir kalkınmanın sağ-
lanması için girişimciliğin ve yüksek kalite istih-
damın desteklenmesi gerektiğini anlatan Putin, 
“Rus hükümeti bu konuda görevlendirilmiş 
durumda. Umuyorum Rusya Merkez Bankası ve 
Rusya’daki iş dünyasıyla bu görevleri gerçekleşti-
recekler.” dedi.

Утверждая, что Советский Союз рас-
пался не из-за роста национализма 

в Прибалтийских странах, президент 
России Владимир Путин заявил: «Распад 
Союза основан на очень неэффективной 
экономической политике Советского Со-
юза, которая привела к коллапсу в соци-
альной сфере».

Выступая на форуме “Россия зовет!”, 
который прошел в Москве, Путин дал 
комментарии по российской экономике.

Путин отметил, что одним из ключевых 
индикаторов экономического развития 
являются реальные доходы населения. 
«Зарплаты россиян растут – это факт. Од-
нако при этом располагаемые  реальные 
доходы граждан стоят на месте. Данную 
ситуацию нужно менять»,- сказал он.

Отметив, что для устойчивого долгосроч-
ного роста благополучия граждан необ-
ходимо поддерживать предприниматель-
ство и создавать качественные рабочие 
места, Путин заявил: «Все задачи в этой 

toprağına döndükleri için mutluluk yaşadık-
larını belirterek, «5 yıldır memleketimizden 
ayrı yaşıyorduk, şimdi yeniden döndüğü-
müz için çok mutluyuz. Cumhurbaşkanı Re-
cep Tayyip Erdoğan›a çok teşekkür ederiz, 
YPG/PKK terör örgütünden memleketimizi 
temizledi. Şimdi de evimize dönüyoruz.» 
dedi.

Selva el Matar da 4 kişilik ailesiyle evlerine 
döndükleri için çok sevinçli olduğunu anla-
tarak, “4 yıldır memleketten uzağız. Toprak-
larımız YPG/PKK’dan temizlendikten sonra 
ilk kez bugün evimize dönüyoruz. Bize yar-
dımcı olan herkesten Allah razı olsun. Akra-
balarımızı göreceğimiz için çok mutluyuz.” 
diye konuştu.

Suriye Milli Ordusu askerlerinden Yasir 
Abud el Huduk da Tel Abyad’ın teröristler-
den temizlenmesiyle uzun zamandır ayrı 
kaldığı çocukları ve ailesine kavuştuğunu 
söyledi. KAYNAK:AA

Тайипа Эрдогана за чистку наших род-
ных земель от боевиков террористиче-
ской организации YPG/PKK. Сейчас мы 
возвращаемся в наш дом»,- сказал он.

Сальва аль-Матар также поделилась, как 
она счастлива вернуться домой со своей 
семьей из 4 человек. «Четыре года мы 
жили вдали от родины. Сегодня после 
того, как наши земли были очищены от 
YPG/PKK, мы возвращаемся домой. Бла-
годарю всех, кто нам помог. Мы рады, 
что скоро увидимся с родными», - сказа-
ла аль-Матар. 

Боец Сирийской национальной армии 
Ясир Абуд аль-Худук сообщил, что после 
освобождения Тель-Абьяда от террори-
стов он наконец-то сможет встретиться 
со своими детьми и семьей, от которых 
он долгое время был вдали.

ИСТОЧНИК: AA

Türkiye’nin güney sınırında oluşturulma-
ya çalışılan terör koridorunu yok etmek, 

bölgeye barış ve huzur getirmek amacıyla 
başlatılan Barış Pınarı Harekatı, terör örgütü 
YPG/PKK’nın zulmü nedeniyle doğdukları 
toprakları terk etmek zorunda kalan Suriye-
liler için de eve dönüşün umudu oldu.

Harekat kapsamında terör örgütü YPG/
PKK’dan temizlenen Tel Abyad’da hayat 
normale dönüyor. Halkın ihtiyaçlarının gi-
derilmesi için hemen her alanda onarım ve 
yenileme çalışmaları sürüyor.

Yıllardır evlerinden ayrı olan Suriyeliler de 
Tel Abyad’ın yaşanılabilir hale gelmesiyle 
yeniden baba ocaklarına dönmeye başladı.

Konvoy halinde Tel Abyad’da dönüş yapan 
30 aile, eşyalarını da yükledikleri kamyon-
larla yanlarında getirdi.

İbrahim el Hasan, AA muhabirine yaptığı 
açıklamada, 6 kişilik ailesiyle yeniden vatan 

Операция «Источник мира» была 
проведена с целью ликвидации 

террористического коридора у южных 
границ Турции и установления мира и 
спокойствия в регионе. Данная операция 
стала надеждой сирийцев на возвраще-
ние домой, которые из-за преследований 
террористической организации YPG/
РКК вынуждены были покинуть свои 
родные земли.

Тель-Абьяд, который в рамках опера-
ции был очищен от террористической 
организации YPG/PKK, возвращается к 
нормальной жизни. Для удовлетворения 
потребностей населения практически во 
всех областях ведутся ремонтные и вос-
становительные работы. 

Как только Тель-Абьяд стал пригодным 
для жизни сирийцы, которые годами 
были разлучены от своих домов, начали 
возвращаться в отчие земли.

30 семей, которые вернулись в Тель-Абь-
яд в колонне, на грузовиках привезли с 
собой свои вещи.

Сириец Ибрагим аль-Хасан в беседе с 
агентством «Анадолу» выразил свою ра-
дость от возвращения на родину вместе 
с семьей из 6 человек. «На протяжении 
пяти лет мы жили вдали от Сирии. Мы 
благодарим президента Турции Реджепа 

TEL ABYADLILAR EVE DÖNÜŞ 
MUTLULUĞU YAŞIYOR
Yıllardır terör örgütlerinin işgali nedeniyle topraklarından ayrı yaşayan 
Suriyeliler, Barış Pınarı Harekâtı ile terör örgütü YPG/PKK’dan temizlenen Tel 
Abyad’a dönüş yapmanın sevinci içerisinde.

Жители Тель-Абьяда счастливы 
возвращению домой
Сирийцы, которые годами были отделены от своих земель из-за 
оккупации террористическими организациями, рады возвращению в 
Тель-Абьяд, который был очищен от террористической организации 
YPG/PKK в ходе операции «Источник мира».

Putin: Sovyetler 
Birliği Verimsiz 
Ekonomik Politika 
Nedeniyle Çöktü

Rusya Devlet Başkanı Putin, 
Sovyetler Birliğinin Baltık ülkelerinde 
artan milliyetçilik nedeniyle 
dağılmadığını iddia etti.

Путин: Советский Союз распался из-за 
неэффективной экономической политики
Президент России Путин заявил, что Советский Союз распался не из-за 
роста национализма в Прибалтийских странах.
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Ahıska Türklerinin geri dönüşüne ilişkin yüküm-
lülüklerini yerine getirmesi gerektiğini belirtmiş, 
beş bin başvuru olduğunu, bin başvurunun so-
nuçlandığını ifade etmiştir. 

Sonuç olarak Ahıska Türklerinin sürüldükleri 
topraklara geri dönmeleri sınırlı oranda ger-
çekleşebilecek bir talep olduğu söylenebilir. 
Gürcistan’ın Avrupa Konseyi nezdinde verdiği 
taahhütleri gerçekleştirememesi geri dönüş ko-
nusunda aksaklıklara sebep olmaktadır. Bunun 
en önemli sebeplerinden biri Ahıska bölgesinde 
Türk varlığının olması sadece SSCB döneminde 
değil bugün bile rahatsız edici unsurdur. Nite-
kim Ahıska’nın Türk sınırına yakın olması Ahıs-
ka Türklerinin bu bölgeye yerleşmesinde şüphe 
uyandırmaktadır. Diğer önemli sebepler de bu 
bölgenin enerji hatları üzerinde bulunuşu ve 
Kafkaya’ya açılan kapı olma özelliği bölge üze-
rindeki demokratik gelişimi engelleyici etkenler 
olarak rol oynamaktadır.
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İran›da benzin zammı şiddetli protestolara yol 
açtı

ABD yaptırımlarının da etkisiyle ekonomik 
açıdan zor günler geçiren İran halkı, 15 Kasım 
Cuma günü benzine yapılan zammın ardından 
ülkenin birçok kentinde protestolara başladı.

Gösteriler sırasında birçok kentte kamu binala-
rı tahrip edildi. Tahran yönetimi, protestoların 
büyümesi üzerine cumartesi günü ülke gene-
linde internete erişimi engelledi.

İran hükümeti halkın tepkisini dindirmek için 
benzin zammından elde edilen gelirin tama-
mını, sosyal yardıma muhtaç 18 milyon aileye 
dağıtacağını duyurdu.

Yetkililer şu ana kadar olaylar sonucunda 5 
güvenlik görevlisi ve 1 göstericinin hayatını 
kaybettiğini açıklarken, gösterilerle ilgili yakla-
şık bin 500 kişi de gözaltına alındı. Uluslararası 
Af Örgütü tarafından dün yapılan açıklamada 
ise olaylar sırasında 21 kentte en az 106 ki-
şinin hayatını kaybettiği ancak ölü sayısının 
tahmin edilenden fazla olabileceği belirtildi.  
KAYNAK:AA

ği gibi tamamlayan 5.841 kişinin dosyası Gürcü 
makamlarınca kabul edilmiş, işleme konulmuş, 
iki bine yakın dosya Rus dilinde olması nedeniyle 
işleme alınmamış ve 7 bin kişinin dosyası teslim 
alınmamış, halen akıbetini beklemektedir.

Gürcistan Avrupa Konseyine verdiği sözü yeri-
ne getirme çabası içerisinde olduğunu göster-
mek için, 2011 Haziran ayından itibaren Ahıska 
Türklerine ‘vatana dönüş statüsü’ vermeye başla-
mışlardır. Gürcistan’daki parlamento seçimlerine 
kadar bu statüler verilmeye devam edilmiş, 900’e 
yakın kişiye geri dönüşçü statüsü verilmiştir. 2011 
yılında 1000 kişiye statü verileceği ileri sürülmüş 
fakat bu rakama bugün bile ulaşılamamıştır.

Gürcistan’ın geri dönüş sürecini geciktirmiş 
olmasına karşın, Avrupa Konseyi İzleme Ko-
misyonu raportörler tayin ederek taahhütlerini 
hangi şekilde yerine getirdiğini araştırmakta ve 
rapor etmektedir. Gürcistan ile ilgili en son rapor 
2011’de hazırlanmış ve Ahıska Türklerine geniş 
yer verilmiştir.

Avrupa Konseyi yetkilileri tarafından geri dönüş 
süreciyle ilgili yapılan incelemelerde durum bü-
tün eksiklikleriyle ortaya konulmuştur. 2011’de 
bitmesi planlanan geri dönüşle ilgili hala adım 
atılmamış, ortaya atılan birçok bahaneden dolayı 
süreç uzatılmaktadır. 

Ahıska Türklerinin geri dönüşünü engelleyen bir 
başka faktör ise Ermenilerin ve bir kısım Gürcü-
lerin itirazlarıdır. Bu itirazların ana noktası Ahıs-
kalıların gelişiyle bölgede sosyal huzursuzlukların 
baş göstereceği ve etnik çatışmaların çıkacağıdır. 
Problemin çözümünü engelleyen ciddi bir fak-
tör de Ermenistan’dan gelen diplomatik baskı 
ve Ermeni diasporasının tutumudur. Bu örgütlü 
Ermeni diasporası Gürcistan’ı bölgeyle ilgili Er-
meni toprak iddialarını şiddetlendirmekle tehdit 
etmektedir. Ahıska Türklerinin anavatanı olan ve 
bugün Cavahetya olarak anılan bölgede nüfusun 
çoğunluğunu Ermeniler oluşturmaktadır. Erme-
niler burada çok örgütlüdür, hatta silahlı insan 
gücüne bile sahiptir.

2011 yılından beri geri dönüş sürecinde olumlu 
gelişme yaşanmamıştır. ‘Vatana dönüş statüsü’ 
verilen Ahıskalılar hala beklemektedirler. Ekim 
2012’de yapılan Parlamento seçimlerinden sonra 
Birdzina İvanişvili Gürcistan’ın başbakanı olmuş-
tur. Yeni hükümetin başa gelmesiyle de değişen 
bir şey olmamıştır. Birdzina İvanişvili, 14 Şubat 
2013 tarihinde Türkiye’ye yaptığı resmi ziyarette 
dönemin Başbakanı Recep Tayyip Erdoğan ile 
görüşmüş, Ahıska meselesi gündeme getirildi-
ğinde olumlu karşılamıştır. Fakat hala bu konuyla 
ilgili herhangi bir adım atılmamıştır.

Son dönemde Gürcü yetkililer tarafından yapılan 
açıklamalarda geri dönüş sürecinin tamamlan-
masının gereğine dikkat çekilmektedir. Örneğin, 
Dışişleri Bakanı Maya Panjikidze, Mart 2013’te, 
Batum’da yaptığı basın toplantısında, Gürcistan’ın 

halkı bir başka tarihi sınavdan daha başı dik 
çıkarak, ekonomik sorunlara rağmen düşma-
nın değirmenine su taşınmasına izin vermeye-
ceğini ortaya koydu.» dedi.

“Huzursuzluk, düşmanın ülkede güvensizlik 
oluşturma planıydı”

Ruhani, “Küçük bir grup, vatan ve milli menfa-
atlerimize karşı girişimde bulundu. Huzursuz-
luk, düşmanın ülkede güvensizlik oluşturma 
planıydı ancak halk onlara karşı tam bir zafer 
kazandı.” değerlendirmesinde bulundu.

İran halkına teşekkür eden Ruhani, «Şimdi hal-
kın sorunlarını azaltmak için daha fazla hizmet 
etme ve çaba gösterme sırası bizde.» ifadesini 
kullandı.

Yerel kaynaklardan alınan bilgilere göre, gös-
teriler önceki günlere göre azalırken internet 
yasağı ve medya kısıtlaması nedeniyle gösteri-
lerin boyutu hakkında sağlıklı bilgi alınamıyor.

Öte yandan dün ülkenin bazı kentlerinde hü-
kümeti destekleyen gruplar tarafından eylem-
cilere karşı gösteriler düzenlendi. 

ne de Avrupa Konseyi dönüş sürecinin planlanan 
şekilde yürütülmesini gerçekleştirebilmektedir. 
Ahıska Türklerinin Sovyet dönemi boyunca ya-
şadıkları insanlık dramına ve Sovyetler Birliği 
dağıldıktan sonra devam eden ayrımcılık ve bas-
kılara rağmen, bu sorunların bir insan hakları 
meselesi olarak uluslararası platformda gündeme 
gelmesi son derece sınırlı kalmaktadır. 

Günümüzde yaklaşık olarak 600 bin Ahıska Tür-
kü; Kırgızistan, Kazakistan, Özbekistan, Türkiye, 
Azerbaycan, ABD, Rusya Federasyonu, Ukrayna, 
Gürcistan ve K.K.T.C. olmak üzere dünyanın on 
ülkesinde yaşamaktadırlar. 

Uzun yıllar Sovyetler Birliği’nin kontrolünde ka-
lan Ahıska Bölgesi’nin Türk nüfusu sürekli ada-
letsizlik ve zulümlere tabi tutulmuştur. Stalin’in 
sürgün emrine dâhil edilen bölgedeki Türkler, 
14 Kasım 1944’te amansız koşullar altında Orta 
Asya’ya sürgüne gönderilmişlerdir. Kazakistan, 
Kırgızistan ve Özbekistan’a sürgün edilen halk 
yollarda binlerce kayıp vermiştir. Stalin’in ölü-
müne kadar özel iskân rejiminde yaşayan Ahıska 
Türklerinin sürüldükleri topraklara geri dönme 
izni verilmemiştir.

Ahıska Türkleri, vatanlarına dönüş mücadelesini 
hiçbir zaman bırakmamışlardır. 1956’da ‘Sıkı Yö-
netim Rejimi’nin kaldırılmasıyla vatan Ahıska’ya 
dönmek için Moskova’ya ve Gürcistan SSC’ye 
müracaatlarda bulunmuşlardır. Fakat hiçbir giri-
şimleri sonuç vermemiştir. Uluslararası toplum, 
mevcut Ahıska Türklerinin durumundan haber-
siz olması nedeniyle destek vermemiştir. Ahıska 
Türklerinin sorunu uluslararası toplumun gün-
demine Sovyetler Birliği dağıldıktan sonra gir-
miştir. Özellikle Gürcistan’ın Avrupa Konseyine 
müracaatı ve 1999’da örgüte kabul edilmesiyle 
İnsan Hakları ve Özgürlükler konusunda öne-
me sahip olan kuruluşun gündemine girmiştir. 
Gürcistan’ın da Avrupa Konseyine üye olmak is-
temesiyle, Ahıska meselesi kurumun sürekli taki-
bine girmiştir.

Gürcistan 2007 yılında Ahıska Türklerinin geri 
dönüşünü içeren bir düzenlemeyi meclisten ge-
çirmiştir. Bu kanuna göre 2008-2009 döneminde 
müracaatlar yapılacak 2010 yılından itibaren ‘va-
tana dönüş statüleri’ verilecektir. 2008’in başında 
başlaması gereken müracaatlar, başvuru formla-
rı ancak Haziran 2008’de verilmesi dolayısıyla 6 
ay geç başlamıştır. Yasa içerik açısından Ahıska 
Türkleri tarafından hayal kırıklığıyla karşılan-
mıştır. Hem yasanın Ahıska Türklerinin mağdu-
riyetini ortadan kaldırmadan uzak olması, hem 
müracaatlarda istenen belgelerin çokluğu, hem 
formların yalnızca Gürcüce olması nedeniyle, 
hem de bilgi eksikliği ve propaganda yüzünden 
müracaatlar sınırlı kalmıştır. Sadece bu sürecin 
geri dönüşü olmadığına inananlar müracaatta 
bulunmuşlardır. Fakat yine de bu şartlar altın-
da 14 bine yakın kişi müracaatta bulunmuştur. 
Bunlardan: Belgelerin Gürcü yönetiminin istedi-

terli hale gelmesi olduğunun bilincindedir. Bu 
sayede dışarıya muhtaç olmayalım, iç üretimle 
ihtiyacımız olan enerjiyi doğru bir şekilde har-
cayalım ve aynı şekilde toplumda adaleti sağla-
yalım.” diye konuştu.

Ülke dışından organize edildiğini iddia ettiği 
eylemlerin halkın bilinç ve sağduyusu sayesin-
de başarısız olduğunu söyleyen Ruhani, «İran 

Ahıska Türklerinin Gürcistan’a Dönüş Mesele-
si ve Yaşananlar

1877-1878 Osmanlı-Rus Savaşı ve Ekim 1917 
Devrimi’ni takiben Ahıska’dan Türkiye’ye kaçan 
Ahıska Türkleri dışında, Türkiye’de birçok insan, 
Ahıska Türklerinin kim olduğunu 1991 yılında 
Sovyetler Birliği’nin dağılmasının ardından öğ-
rendi. 1991’den önce ‘Türk Dünyası’na ilgi duyan-
ların bile önemli bir kısmı; Sovyet coğrafyasında 
Türkiye Türkçesi konuşan, aynı kültürü payla-
şan, kendini tüm zorluklara ve yasaklara rağmen 
‘Türk’ olarak tanımlayan ve Türkiye Cumhuriyeti 
Devleti’ne büyük bir sadakatle bağlı olan, aslın-
da vatandaşı olmasa da siyaseten kendi devleti-
nin Türkiye Cumhuriyeti olduğunu düşünen bu 
topluluğun varlığı hakkında herhangi bir bilgi 
sahibi değildi. Sovyetler Birliği’nin dağılması-
nın ardından yirmi sekiz yıl geçmiş olmasına ve 
1991 yılından bu yana binlerce Ahıska Türkü’nün 
Türkiye’ye göç etmesine rağmen hâlen birçok 
Türkiye Cumhuriyeti vatandaşının Ahıska Türk-
lerinin kim olduğunu bilmediği, onlar hakkında 
bilgi sahibi olmadığı, birçok açıdan düşündürücü 
ve yadsınamaz bir gerçektir. 

Bilindiği gibi günümüzde Ahıska Türkleri gibi 
topluluklar, özellikle de ana vatanları stratejik bir 
nitelik taşıyorsa, çeşitli bölgesel ve küresel aktör-
lerin çıkarlarına bağlı olarak manipüle edilebil-
mekte, dolayısıyla da uluslararası düzeyde önem 
kazanabilmektedir.

1944 yılında Sovyet rejimi tarafından stratejik se-
beplerle Orta Asya’ya sürülen Ahıska Türklerinin 
Gürcistan’daki köylerine geri dönüşü hâlen stra-
tejik nedenlerle ertelenmekte, Türkiye de dâhil 
olmak üzere, Ahıska Türklerinin yaşadığı birçok 
ülke, uluslararası örgüt ve düşünce kuruluşları 
konuyu siyasi ve stratejik açıdan ele almaya de-
vam etmektedir. Somut bir örnek vermek gerekir-
se, Ahıska Türklerinin kendi topraklarına dönüşü 
Gürcistan’ın Avrupa Konseyi üyeliğinin (1999) 
bir şartı olmasına rağmen, ne Gürcistan Devleti 

İran Cumhurbaşkanı Hasan Ruhani, benzin 
zammı nedeniyle ülkede patlak veren pro-

testoların halkın sağduyusu sayesinde başarısız 
olduğunu söyledi.

İran devlet medyasında yer alan haberlere göre, 
başkent Tahran›da düzenlenen Bakanlar Ku-
rulu toplantısında konuşan Ruhani, ülke ge-
nelinde düzenlenen ve ölüm ve yaralanmalara 
yol açan gösterilere ilişkin değerlendirmelerde 
bulundu.

Protestolara neden olan benzin zammının orta 
ve dar gelirli ailelerin akaryakıt yardımlarından 
daha fazla yararlanması için yapıldığını dile 
getiren Ruhani, “Halkımız asıl hedefimizin 
enerji temini konusunda ülkenin kendine ye-

İran Cumhurbaşkanı Ruhani: «Halk tarihi sınavdan başı dik çıktı»
İran Cumhurbaşkanı Ruhani, 
ülkedeki petrol zammı 
protestolarına ilişkin, «İran 
halkı bir başka tarihi sınavdan 
daha başı dik çıkarak, düşmanın 
değirmenine su taşınmasına izin 
vermeyeceğini ortaya koydu.» dedi.

SÜRGÜNDEKİ AKRABALARIMIZ: AHISKA TÜRKLERİ

Dr. Tayfun Atmaca
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Однако по сей день не предпринято никаких 
шагов.

В недавних заявлениях грузинских властей 
обращается внимание на необходимость за-
вершения процесса возвращения. Например, 
министр иностранных дел Майя Панджикид-
зе на пресс-конференции в Батуми в марте 
2013 года заявила, что Грузия должна выпол-
нить свои обязательства в отношении возвра-
щения ахыска-турок. Она сообщила, что су-
ществует пять тысяч заявок, 1000 из которых 
уже обработаны. 

В завершении можно сказать, что существует 
ограниченный спрос на возвращение ахыска-
турок в страны, откуда они были депорти-
рованы. Невыполнение Грузией своих обяза-
тельств перед Европейским Советом влечет 
за собой сбои. Одной из наиболее важных 
причин этого является турецкое присутствие 
в регионе Ахыска. Оно вызывало беспокойст-
во не только во времена СССР, но и сегодня. 
На самом деле тот факт, что Ахыска находится 
близко к турецкой границе, вызывает сомне-
ния относительно заселения ахыска-турок в 
этом регионе. Другой важной причиной яв-
ляются нахождение этого региона на линиях 
энергоресурсов. Кроме того, барьером для 
демократического развития в регионе являет-
ся то, что данный регион является воротами 
на Кавказ.
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Иранский народ, переживающий трудные 
экономические времена под влиянием санк-
ций США, начал протестовать во многих го-
родах страны после повышения цен на бензин 
в пятницу, 15 ноября.

Во время демонстраций во многих городах 
были разрушены общественные здания. В 
субботу руководство Тегерана на фоне расту-
щих протестов заблокировало доступ к Ин-
тернету по всей стране.

Чтобы ослабить общественную реакцию, пра-
вительство Ирана объявило, что распределит 
весь доход от повышения цен на бензин среди 
18 миллионов семей, нуждающихся в соци-
альной помощи.

Власти сообщили, что в результате инци-
дентов были убиты пять представителей 
правоохранительных органов и один демон-
странт, около 500 человек были задержаны 
на демонстрациях. Организация «Amnesty 
International» вчера заявила, что во время 
событий в 21 городе по меньшей мере поги-
бло 106 человек, но число смертей может быть 
больше, чем предполагается. ИСТОЧНИК: AA

информации и пропаганды. Подали заявку 
только те, кто считал, что этот процесс не 
имеет возврата. Однако в этих условиях пода-
ли заявки около 14 тысяч человек. Документы 
5841 человека, которые заполнили документы 
в соответствии с требованиями грузинской 
администрации, были приняты грузинскими 
властями и взяты на обработку, почти две 
тысячи заявок были отклонены, так как были 
на русском языке, а заявки 7 тысяч человек не 
были приняты и все еще ждут своей судьбы.

С июня 2011 года Грузия начала предостав-
лять ахыска-туркам статус «о возвращении на 
родину», чтобы показать Европейскому Сове-
ту, что она пытается выполнить свое обеща-
ние. До парламентских выборов в Грузии эти 
статусы продолжали присваиваться, и почти 
900 человек получили статус «возвращенцев». 
В 2011 году было заявлено, что 1000 человек 
получат данный статус, но эта цифра не до-
стигнута по сей день. Несмотря на то, что 
Грузия затягивает процесс возвращения, Ко-
миссия по мониторингу Европейского Совета 
назначает докладчиков для расследования и 
представления отчетов о том, как она выпол-
нила свои обязательства. Последний отчет по 
Грузии был подготовлен в 2011 году и широко 
освещался среди ахыска-турок.

В ходе проверок, проведенных должностными 
лицами Европейского Совета в отношении 
процесса возвращения, была выявлена ситу-
ация со всеми ее недостатками. До сих пор 
не было предпринято никаких шагов относи-
тельно возвращения, которое планировалось 
завершить в 2011 году, процесс затягивается 
из-за множества отговорок.

Другим фактором, препятствующим возвраще-
нию ахыска-турок, является возражения армян 
и части грузин. Суть этих возражений заклю-
чается в том, что с приходом ахыска-турков 
в регионе возникнут социальные волнения и 
этнические конфликты. Серьезным фактором, 
препятствующим решению проблемы, явля-
ется дипломатическое давление со стороны 
Армении и отношение армянской диаспоры. 
Организованная армянская диаспора угрожает 
усилить территориальные претензии Армении 
на регион. Большинство населения в этом реги-
оне, который является родиной ахыска-турок 
и теперь называется Джавахетия, составляют 
армяне. Армяне здесь очень организованы и 
даже вооружены.

С 2011 года в процессе возвращения не было 
положительного развития. Ахыска-турки, по-
лучившие статус «о возвращении на родину», 
до сих пор в ожидании. После парламентских 
выборов в октябре 2012 года Бидзина Ива-
нишвили стала премьер-министром Грузии. 
С тех пор, как к власти пришло новое пра-
вительство, ничего не изменилось. В период 
официального визита в Турцию 14 февраля 
2013 года Бидзина Иванишвили встретился на 
тот момент с премьер-министром Реджепом 
Тайипом Эрдоганом, и приветствовал то, что 
вопрос ахыска-турок был поднят на повестку. 

лит доставлять воду на мельницу противника, 
несмотря на экономические проблемы».

“Беспорядки были планом врагов по созда-
нию небезопасной обстановки в стране”

«Небольшая группа пошла против нашей ро-
дины и национальных интересов. Беспорядки 
были планом врага по созданию небезопасной 
обстановки в стране, но народ одержал над 
ними полную победу», - заявил Рухани.

Поблагодарив народ Ирана, Рухани сказал: 
«Теперь наша очередь еще больше служить 
народу и прилагать усилия для уменьшения 
общественных проблем».

Согласно информации из местных источни-
ков, демонстрации уменьшились по сравне-
нию с предыдущими днями, но из-за запрета 
интернета и ограничения СМИ не удается 
получить достоверную информацию о мас-
штабах демонстраций.

С другой стороны, вчера в некоторых городах 
страны группы, поддерживающие правительст-
во, провели демонстрации против активистов.

Повышение цен на бензин в Иране вызвало 
бурные протесты

ственные земли является условием членства 
Грузии в Европейском Совете (1999), ни гру-
зинское государство, ни Европейский Совет 
не могут осуществить процесс возвращения 
таким образом, каким он был запланирован. 
Несмотря на человеческую трагедию ахыска-
турок в советский период и продолживщиеся 
дискриминацию и репрессии после распада 
Советского Союза, выход данной проблемы 
на повестку дня в международной платформе 
в качестве вопроса нарушения прав человека 
остается чрезвычайно ограниченным.

В настоящее время около 600 тысяч ахыска-
турок живут в десяти странах мира, таких как 
Кыргызстан, Казахстан, Узбекистан, Турция, 
Азербайджан, США, Россия, Украина, Грузия 
и ТРСК.

Ахыска-турки, долгое время остававшиеся 
под контролем Советского Союза, постоянно 
подвергались несправедливости и преследо-
ваниям. 14 ноября 1944 года турки, прожи-
вающие в регионе, который был включен в 
приказ Сталина о депортации, беспощадно 
были сосланы в Центральную Азию. Во вре-
мя переселения в Казахстан, Кыргызстан и 
Узбекистан тысячи человек погибли. Вплоть 
до смерти Сталина ахыска-туркам, которые 
жили в особом режиме поселения, не разре-
шалось возвращаться на свои земли, откуда 
они были сосланы.

Ахыски-турки никогда не переставали бо-
роться за возвращение на свою родину. В 1956 
году после отмены строгого режима управле-
ния они обратились в Москву и Грузинскую 
ССР с просьбой вернуть их на родину Ахыска. 
Но ни одна попытка не дала положительных 
результатов. Международное сообщество не 
поддержало их, так как не знало о положении 
ахыска-турок. Проблема ахыска-турок вышла 
на повестку дня международного сообщества 
после распада Советского Союза. В частности, 
с заявлением Грузии в Европейский Совет и 
ее вступлением в организацию в 1999 году 
вопрос ахыска-турок вошел в повестку дня 
организации, которая имеет важное значение 
в вопросе прав человека и свобод. В связи с 
желанием Грузии стать членом Европейского 
Совета проблема ахыска-турок находилась 
под постоянным контролем этого института.

В 2007 году парламент Грузии принял по-
становление о возвращении ахыска-турок 
на родину. Согласно этому закону, в период 
2008-2009 годов будут приниматься обра-
щения, а с 2010 года им будет предоставлен 
статус «о возвращении на родину». Обра-
щения, которые должны начаться с начала 
2008 года, были начаты на 6 месяцев позже в 
июне 2008 года из-за бланков для заявок. С 
точки зрения содержания закон разочаровал 
ахыска-турок. Обращения были ограничены 
в связи с тем, что закон был далек от устране-
ния преследований в сторону ахыска-турок, 
для обращений требовался большой перечень 
документов, формы для заявок были только 
на грузинском языке, а также из-за отсутствия 

зрения энергоснабжения. Поэтому давайте не 
будем нуждаться от ресурсов извне, за счет 
внутреннего производства нам нужно тра-
тить необходимую нам энергию правильным 
образом, а также обеспечить справедливость 
в обществе».

Отметив, что акции, организованные извне, 
потерпели неудачу из-за общественного со-
знания и здравого смысла, Рухани заявил: 
«Народ Ирана стойко пережил еще одно исто-
рическое испытание и показал, что не позво-

Проблема возвращения ахыска-турок в Гру-
зию и произошедшие события

Кроме ахыска-турок, бежавших в Турцию 
после войны между Османской империей и 
Россией в 1877-1878 гг. и Октябрьской ре-
волюции 1917 года, большинство людей в 
Турции не знали ничего об ахыска-турках и 
только в 1991 году после распада СССР узна-
ли о них. До 1991 года большинство даже тех, 
кто интересовался тюркским миром, не знали 
о существовании общины, которая на совет-
ской территории разговаривала на турецком 
языке, разделяя одну и ту же культуру, несмо-
тря на все запреты и трудности, считая себя 
«тюрками», преданно связывая себя с Турец-
кой Республикой, и даже фактически не яв-
ляясь гражданами этого государства, считая 
Турецкую Республику своим государством. 
Несмотря на то, что после распада Советского 
Союза прошло двадцать восемь лет, и с 1991 
года по сей день тысячи ахыска-турок пере-
селились в Турцию, многие граждане Турец-
кой Республики все еще не знают, кто такие 
ахыска-турки, и не владеют информацией о 
них, что наводит на размышления во многих 
отношениях и является неоспоримым фактом.

Как известно, в настоящее время такие об-
щины, как ахыска-турки, манипулируются в 
зависимости от интересов различных реги-
ональных и глобальных игроков, особенно 
если их родина носит стратегический харак-
тер и, таким образом, приобретают междуна-
родное значение.

Возвращение ахыска-турок, которые в 1944 
году были переселены советскими властями 
в Центральную Азию, в свои села в Грузии 
все еще затягивается по стратегическим 
причинам. Множество стран, где прожива-
ют ахыска-турки, в том числе и Турция, ме-
ждународные организации и аналитические 
центры продолжают решать данный вопрос с 
политической и стратегической точки зрения. 
В качестве конкретного примера, несмотря 
на то, что возвращение ахыска-турок на соб-

Президент Ирана Хасан Рухани заявил, 
что протесты, вспыхнувшие в стране из-

за подорожания бензина, оказались безуспеш-
ными благодаря здравому смыслу народа.

Согласно сообщениям государственных СМИ 
Ирана, выступая на заседании Совета минис-
тров, проходившем в столице страны Тегера-
не, Рухани прокомментировал демонстрации, 
которые проходили по всей стране и привели 
к гибели и ранениям граждан.

Отметив, что повышение цен на бензин было 
сделано для того, чтобы семьи со средним 
и низким уровнем дохода получали больше 
выгоды от топливной помощи, Рухани ска-
зал: «Наш народ знает, что наша главная цель 
- сделать страну самодостаточной с точки 

Президент Ирана Рухани: «Народ стойко пережил историческое испытание»
Президент Ирана Рухани касатель-
но протестов против повышения 
цен на нефть в стране сказал: «На-
род Ирана стойко пережил еще 
одно историческое испытание и по-
казал, что не позволит доставлять 
воду на мельницу противника».

НАШИ БРАТЬЯ В ИЗГНАНИИ: АХЫСКА-ТУРКИ

Д-р. Тайфун Атмаджа 
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işlemleri tamamlanan 10 bin 212 yedek ast-
subay adayının sınıf okullarına veya eğitim 
birliklerine sevk edildiğine değinen Aktop, 
Milli Savunma Bakanlığı ile Aile, Çalışma ve 
Sosyal Hizmetler Bakanlığı arasında yapı-
lan protokol çerçevesinde şu ana kadar 680 
bin 193 erbaş ve ere “Erken Yaşta ve Zorla 
Evlilikler” ile “Kadına Yönelik Şiddetle Mü-
cadele” konularında eğitim verildiğini dile 
getirdi.

“Mutabakatlara tam olarak uyuyoruz”

Askeri kaynaklar ise toplantının ardın-
dan verdiği bilgilerde, Ankara Valiliğinin 
F-16’lar ve diğer hava araçlarına ilişkin 
açıklamasına değinerek, vatandaşların panik 
yapmaması için açıklama yapıldığını, savun-
ma sanayi kapsamında geliştirilen bazı yeni 
projelerin de test edileceğini bildirdi.

Devriyeler sırasında Rus araçlarına yönelik 
saldırılara ilişkin de açıklama yapan askeri 
kaynaklar, “Teröristlerin bir provakasyonu 
bu ancak git gide azalmaya başladı. Rusların 
bazı girişimleri var. Rusları, muhatapları-
mızı gerekli tedbirleri almaları konusunda 
toplantılarda uyarıyoruz, bilgilendiriyoruz.” 
diye konuştu.

Barış Pınarı Harekatı alanında bulunan M4 
karayolunda devam eden çatışmalarla ilgili 
bir soru üzerine askeri kaynaklar, “Barış 
Pınarı Harekatı bölgesinde mayın temizliği, 
keşif ve gözetleme yapıyoruz. O bölgenin 
kontrollerini yapıyoruz. Özellikle Barış Pı-
narı Harekat bölgesinin dışından güneyin-
den, doğusundan, batısından, değişik yer-
lerden zaman zaman teröristler tarafından 
tacizler, saldırılar ve sızmalar var. Bunlara 
meşru müdafaa kapsamında cevap veriyo-
ruz. Çatışmadan anlamamız gereken budur. 
Yoksa harekata devam etme gibi bir durum 
söz konusu değil. Mutabakatlara tam olarak 
uyuyoruz. ABD ve Rusya ile imzaladığımız 
iki mutabakatımız var, ikisine de uyuyoruz.” 
değerlendirmesi yaptı. Kaynak:AA

Pençe operasyonlarına ilişkin olarak da bilgi 
veren Aktop, “Hakurk’a yönelik 27 Mayıs›ta 
başlatılan ve 12 Temmuz›da genişletilen 
Pençe 1-2 operasyonlarında bu güne kadar 
90 terörist etkisiz hale getirildi, terör örgütü 
tarafından sığınak, depo ve barınak olarak 
kullanılan 320 mağara ile 266 mayın ve EYP 
tespit edilerek imha edildi. Sinath-Haftanin 
bölgesinde, 23 Ağustos›ta başlatılan Pence-3 
Operasyonu›nda bu güne kadar 73 terörist 
etkisiz hale getirildi. Teröristler tarafından 
sığınak, depo ve barınak olarak kullanılan 
53 mağara ile 78 mayın ve EYP tespit edi-
lerek imha edildi. Ayrıca, en son Pençe 3 
Harekatı kapsamında bölgede arama tarama 
faaliyeti icra eden unsurlarımız tarafından 
Düğün Dağı’nın güney doğusunda bulunan 
2 bin 247 rakımlı tepede bir mağarada terör 
örgütü tarafından hazırlanmış el yapımı 
patlayıcılar ile çok sayıda yaşam malzemesi 
tespit edildi.” şeklinde konuştu.

Doğu Akdeniz-2019 Davet Tatbikatı

Bugüne kadar en yüksek katılımlı tatbikat 
olma özelliği taşıyan Doğu Akdeniz-2019 
Davet Tatbikatı’nın 15 devletten 48 gemi ile 
kamu kurum ve kuruluşlarından yaklaşık 4 
bin 700 personelin katılımıyla planlandığı 
şekilde gerçekleştirildiğini aktaran Aktop, şu 
bilgileri verdi:

“Deniz Kuvvetleri Komutanlığımız tara-
fından, Doğu Akdeniz’de deniz yetki alan-
larımıza yönelik hak ve menfaatlerimizi 
korumak, deniz güvenliğine katkı sağlamak 
amacıyla 2006 yılından beri Akdeniz Kal-
kanı Harekatı icra edilmektedir. Harekata, 
firkateyn, korvet, hücumbot, denizaltı, heli-
kopterler, deniz karakol uçakları ile insansız 
hava araçları iştirak etmektedir. Bu güne 
kadar milli olarak icra edilen söz konusu 
faaliyete, Pakistan Deniz Kuvvetlerinden bir 
firkateyn, Ürdün Kraliyet Deniz Kuvvetle-
rinden ise gözlemci personel katılım sağla-
mıştır.”

Yeni askerlik sistemi kapsamında 1 Kasım’da 

köyünde bulunan okulun Şanlıurfa Valiliği 
ve yerel halkın katkılarıyla boyandığını, 
zeminin taş döşendiğini, elektrik tesisatının 
yenilendiğini, kapı ve pencerelerin onarıldı-
ğını kaydetti.

Barış Pınarı Harekat alanında emniyet ve 
güvenliğin tesis edilmesi, bölge halkının 
güvenli ve gönüllü bir şekilde topraklarına 
geri dönebilmeleri için uygun koşulların 
oluşturulması amacıyla mayın ve EYP’lerin 
tespit edilerek, uzman ekipler tarafından 
etkisiz hale getirildiğini aktaran Aktop, şu 
değerlendirmede bulundu:

“Bu kapsamında şu ana kadar 2 binden fazla 
mayın ve EYP etkisiz hale getirildi. Bölge 
mayın ve EYP’lerden tamamen temizlenin-
ceye kadar çalışmalarımız kararlı bir şekilde 
sürdürülecektir. 22 Ekim 2019 tarihli Soçi 
Mutabakatı çerçevesinde Rusya Federasyonu 
ile bugüne kadar toplam 10 ortak kara dev-
riyesi icra edilmiştir. 11’inci devriye haliha-
zırda devam etmektedir. Devriyeye insansız 
hava aracı ile her iki taraftan dörder zırhlı 
araç iştirak etmiştir. Söz konusu devriyeler 
esnasında zaman zaman yaşanan taciz ve 
kışkırtmalara karşı, personelimizin ve yöre 
halkının zarar görmemesi için gerekli hassa-
siyet gösterilmiştir.

Bölgedeki unsurlarımıza yönelik taciz, ih-
lallere, meşru müdafaa kapsamında sadece 
teröristler hedef alınarak gerekli karşılık 
verilmektedir. Terör örgütünün baskı ve zul-
münden kaçarak Fırat Kalkanı Harekat alanı 
bölgesindeki Cerablus’a sığınan Suriyeli kar-
deşlerimiz, Barış Pınarı Harekat bölgesinde 
hayatın normalleşmesiyle birlikte güvenli 
ve gönüllü olarak evlerine topraklarına geri 
dönmeye başlamıştır.»

Pençe operasyonları

Milli Savunma Bakanlığınca, Barış 
Pınarı Harekatı’na ilişkin son geliş-

meleri açıklamak üzere basın bilgilendirme 
toplantısı düzenlendi.

Milli Savunma Bakanlığı Basın ve Halka 
İlişkiler Şube Müdürü Deniz Yarbay Nadide 
Şebnem Aktop, Bakanlık binasında dü-
zenlenen toplantıda, Barış Pınarı Harekatı 
kapsamında, Türk Silahlı Kuvvetleri Mobil 
Kliniği’nin, Tel Abyad ve Rasulayn’ın köyle-
rine kadar ulaşarak Suriyelilere sağlık hiz-
meti verdiğini, durumu kritik olanları böl-
gedeki hastanelere sevk ettiklerini söyledi.

Tel Abyad’da, teröristlerce El Yapımı Pat-
layıcı (EYP) yapımında kullanılmak üzere 
muhafaza edilen, 11 uçak mühimmatının 
tespit edilerek imha edildiğini aktaran Ak-
top, Resulayn’da PKK/YPG’li teröristler tara-
fından, silah imalathanesine dönüştürülmüş 
bir binada, toplam 683 roket lançeri ve 93 
EYP kabının ele geçirildiğini belirtti.

Yine Rasulayn’da, PKK/YPG’li teröristler 
tarafından kullanılamaz hale getirilen bir 
okulun roketatar imalathanesi olarak kulla-
nıldığının tespit edildiğini ayrıca, terörist-
lerin tünel kazmak için kullandığı makine 
ve teçhizatlar ile çok sayıda mühimmatın da 
ele geçirildiğini söyleyen Aktop, “En son 24 
Kasım’da Resulayn şehir merkezinde 6 ki-
logram C3 patlayıcı, 127 claymore anti per-
sonel mayın, 39 havan mermisi, 6 anti tank 
mayını ile el yapımı patlayıcı madde yapı-
mında kullanılan çok miktarda malzeme ele 
geçirildi.” bilgisini paylaştı.

Nukra köyünde okul onarımı yapıldı

Aktop, terör örgütünün tahrip ettiği okul-
ların yeniden faaliyete geçirilmesi amacıyla 
yürütülen faaliyetler kapsamında Nukra 

Novak, Soçi’de yaptığı basın açıklama-
sında, TürkAkım Doğal Gaz Boru Hattı 
Projesi’ne ilişkin değerlendirmelerde bu-
lundu. TürkAkım’ın inşa sürecinde bir 
sorun öngörmediklerini aktaran Novak, 
“Türkiye’de deniz ve karadaki inşaatlar tak-
vim doğrultusunda ilerliyor. Bulgaristan’la 
ilgili ufak değişiklikler olabilir. Buradaki 
altyapının da 2020’nin ilk yarısında tamam-
lanmasını bekliyoruz.” diye konuştu.

Rus gazını Türkiye ve Avrupa’ya taşıyacak 
TürkAkım Doğal Gaz Boru Hattı, her biri 
yıllık 15,75 milyar metreküp kapasiteye sa-
hip iki hattan oluşacak.

TürkAkım’ın Avrupa pazarı için planlanan 
15,75 milyar metreküplük kapasitesinin 
3,5 milyar metreküplük kısmının Bulgaris-
tan tarafından ithal edilmesi öngörülüyor. 
KAYNAK:AA

Rusya Enerji Bakanı Novak, 
TürkAkım Doğal Gaz Boru Hattı 
Projesiyle ilgili, “Bulgaristan’daki 
altyapının da 2020’nin ilk yarısında 
tamamlanmasını bekliyoruz.” dedi.
Rusya Enerji Bakanı Aleksandr Novak, 
TürkAkım Doğal Gaz Boru Hattı Projesi 
kapsamında inşaatın takvim doğrultu-
sunda ilerlediğini belirterek “Bulgaris-
tan’daki altyapının da 2020’nin ilk yarı-
sında tamamlanmasını bekliyoruz.” dedi.

‘Bulgaristan’ın 
TürkAkım 
altyapısı 2020’de 
tamamlanacak’

MSB: Pençe Operasyonlarında Bugüne 
Kadar 163 Terörist Etkisiz Hale Getirildi
Milli Savunma Bakanlığı, Pençe operasyonlarında bugüne kadar 
163 teröristin etkisiz hale getirildiğini açıkladı.
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стемы 10 212 запасных кандидатов в сер-
жанты были переданы в классные школы 
и учебные заведения, Актоп заявила, что в 
рамках протокола между Министерством 
национальной обороны и Министерством 
по делам семьи, труда и социальных служб 
680 193 рядовых прошли обучение по та-
ким темам, как «Ранние и принудительные 
браки» и «Борьба с насилием в отношении 
женщин».

“Мы полностью соблюдаем соглашения”

Военные источники после брифинга, ком-
ментируя заявления губернаторства Ан-
кары о F-16 и других воздушных суднах, 
сообщили, что заявление было сделано с 
целью устранения паники среди граждан, 
а некоторые проекты, разработанные обо-
ронной промышленностью, будут еще те-
стироваться.

Касательно нападений на российские тех-
ники во время патрулирования военные 
источники заявили: “Это провокации тер-
рористов, но со временем их количество 
уменьшается. У российской стороны есть 
некоторые инициативы. На собраниях мы 
предупреждаем наших российских союз-
ников, чтобы они принимали необходимые 
меры предосторожности”.

На вопрос о продолжающихся столкно-
вениях на трассе М4 в районе операции 
“Источник мира” военные источники зая-
вили: “Мы осуществляем разминирование, 
разведку и наблюдение в районе операции 
“Источник мира”. Мы проверяем данный 
район. Время от времени происходят терро-
ристические атаки, нападения и проникно-
вения со стороны террористов с юга, восто-
ка, запада и различных мест. Мы отвечаем 
на них в рамках самообороны. Это то, что 
нам нужно понять из этих конфликтов. Мы 
не продолжаем операцию. Мы полностью 
соблюдаем соглашения. У нас есть два со-
глашения, которые мы подписали с США и 
Россией, и мы выполняем оба». Источник: 
AA

Комментируя операции «Лапа», Актоп со-
общила: «В ходе операций «Лапа 1» и «Лапа 
2», которые были начаты в Хакурке 27 мая 
и продлены 12 июля, на сегодняшний день 
было ликвидировано 90 террористов, обна-
ружено и уничтожено 320 пещер, использу-
емых террористической организацией в ка-
честве укрытия, хранилища и пристанища, 
а также 266 мин и СВУ были обезврежены.

Во время операции «Лапа 3», начатая в 
районе Синат-Хафтанин 23 августа, по сей 
день было убито 73 террориста. Также было 
обнаружено и уничтожено 53 пещеры, ко-
торые использовались террористами в ка-
честве укрытия, хранилища и пристанища, 
а также было ликвидировано 78 мин. Кроме 
того, в рамках последней операции «Лапа 
3» наши поисковики провели поисковые 
работы в регионе и в пещере на холме высо-
той 2247 метров над уровнем моря на юго-
востоке от горы Дюгюн обнаружили СВУ, 
подготовленные террористической органи-
зацией, и большое количество материалов, 
необходимых для жизни».

Учения «Восточное Средиземноморье-2019»

Актоп заявила, что учения «Восточное 
Средиземноморье-2019» с самым актив-
ным участием на сегодняшний день были 
проведены в соответствии с планом. В них 
приняли участие 48 кораблей из 15 стран и 
около 4700 человек из государственных уч-
реждений и организаций.

«С 2006 года командование Военно-морских 
сил Турции проводит операцию «Среди-
земноморский щит», чтобы защитить наши 
права и интересы для наших морских юрис-
дикций в Восточном Средиземноморье и 
внести свой вклад в морскую безопасность. 
В операции принимают участие фрегаты, 
корветы, штурмовые катера, подводные 
лодки, вертолеты, морские патрульные са-
молеты и беспилотные летательные аппара-
ты. В этом мероприятии, которое до сих пор 
проводилось на национальном уровне, при-
няли участие один фрегат из военно-мор-
ского флота Пакистана и персонал наблю-
дателей из Королевского военно-морского 
флота Иордании», - заявила Актоп.

Отметив, что в рамках новой военной си-

ристическими организациями, при участии 
губернаторства Шанлыурфы и местного 
населения в селе Нукра была покрашена 
школа, пол был выложен камнем, обновлена 
электрическая установка, отремонтированы 
двери и окна.

Также Актоп отметила, что в целях обес-
печения безопасности в районе операции 
«Источник мира» и создания подходящих 
условий для безопасного и добровольного 
возвращения в свои земли жителей региона 
группами специалистов были найдены и 
обезврежены мины и СВУ.

«На данный момент  уничтожено более 
2000 мин и СВУ. Пока регион не будет пол-
ностью очищен от мин и СВУ, наши усилия 
будут решительно продолжаться. В рамках 
Сочинского соглашения от 22 октября 2019 
года с Российской Федерацией было про-
ведено в общей сложности 10 совместных 
наземных патрулей. Сейчас полным ходом 
ведется 11-й патруль. В патрулировании 
участвовали беспилотные летательные ап-
параты и по четыре бронемашины с обеих 
сторон. Из-за периодических нападений и 
провокаций во время этих патрулей были 
предприняты необходимые меры для того, 
чтобы наши военные и местные жители не 
пострадали.

В рамках самообороны против нападений и 
разрушения наших элементов в регионе мы 
давали необходимую реакцию, направлен-
ную только против террористов. Наши си-
рийские братья, бежавшие от притеснений 
и угнетений террористической организации 
и нашедшие убежище в Джераблусе, кото-
рый входит в район операции «Щит Евфра-
та», с нормализацией жизни в районе опе-
рации «Источник мира» начали безопасно 
и добровольно возвращаться в свои дома», 
- сказала Актоп.

Операции «Лапа»

Министерство национальной обороны 
провело брифинг для прессы, где со-

общило о последних событиях, связанных с 
операцией «Источник мира».

Уполномоченная Министерства обороны 
Турецкой Республики по связям с прессой 
и общественностью подполковник Надиде 
Шебнем Актоп на брифинге, состоявшемся 
в здании Министерства, сообщила, что в 
рамках операции «Источник мира» мо-
бильная клиника Вооруженных сил Турции 
достигла деревень Тель-Абьяда и Расулайна, 
предоставила сирийцам медицинские услу-
ги и направила наиболее сложных больных 
в больницы региона. 

Актоп заявила, что в Тель-Абьяде было об-
наружено и уничтожено 11 авиационных 
боеприпасов, которые хранились у тер-
рористов для производства самодельных 
взрывчатых устройств (СВУ). Она также 
сообщила, что в Расулайне в здании, пере-
оборудованном террористами PKK/YPG 
в оружейный завод, было конфисковано в 
общей сложности 683 ракетные пусковые 
установки и 93 контейнера с СВУ.

Кроме того, Актоп заявила, что в Расу-
лайне была обнаружена школа, которую в 
непригодное состояние привели террори-
сты РКК/YPG и использовали в качестве 
завода ракетных установок, и были изъяты 
аппараты и оборудования, используемые 
террористами для рытья тоннелей, и боль-
шое количество боеприпасов. «24 ноября в 
центре Ресулайна было изъято 6 кг взрыв-
чатых веществ С3, 127 противопехотных 
мин, более 39 минометных мин, 6 противо-
танковых мин и большое количество СВУ», 
- сказала она.

В селе Нукра отремонтирована школа 

Актоп сообщила, что в рамках работ по 
восстановлению школ, разрушенных терро-

15,75 миллиарда кубометров, запланиро-
ванных для европейского рынка. 

ИСТОЧНИК: AA

миллиарда кубометров в год. 

Предполагается, что Болгария будет им-
портировать 3,5 миллиарда кубометров из 

рамках проекта газопровода «Турецкий 
поток» продвигается по плану, и заявил: 
«Мы ожидаем, что инфраструктура в Бол-
гарии будет завершена в первой половине 
2020 года».

Выступая перед прессой в Сочи, Новак дал 
оценку касательно проекта газопровода 
«Турецкий поток». Отметив, что они не 
прогнозируют каких-либо проблем в про-
цессе строительства «Турецкого потока», 
Новак заявил: «Морское и земное строи-
тельство в Турции идет в соответствии с 
графиком. В Болгарии могут быть неболь-
шие изменения. Мы ожидаем, что инфра-
структура в Болгарии будет завершена в 
первой половине 2020 года». 

Газопровод «Турецкий поток» будет 
поставлять российский газ в Турцию и 
Европу. Идет строительство двух линий, 
каждая из которых с мощностью 15,75 

Министр энергетики России 
Новак о проекте строительства 
газопровода «Турецкий поток» 
заявил: «Мы ожидаем, что ин-
фраструктура в Болгарии будет 
завершена в первой половине 
2020 года».
Министр энергетики России Александр 
Новак отметил, что строительство в 

«Инфраструктура 
для «Турецкого 
потока» в Болгарии 
будет завершена в 
2020 году»

Министерство обороны: На сегодняшний 
день в операциях «Лапа» было 
нейтрализовано 163 террориста 
Министерство национальной обороны заявило, что на сегодняшний 
день в операциях «Лапа» было нейтрализовано 163 террориста.
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alan üzerinde 19 Yahudi yerleşim birimi 
inşa eden İsrail, bu yerleri “güvenli alan” 
adı altında ilhak etti.

Gazze’de yükselen silahlı direnişle be-
raber 2003’te dönemin İsrail Başbakanı 
Şaron, ilk defa bölgedeki Yahudi yerle-
şim alanlarının boşaltılmasını öngören 
“Ayrım Planı”nı gündeme getirdi.

Bölgede büyük bir silahlı direnişle karşı 
karşıya kalan İsrail, 15 Haziran 2005’te 
Gazze Şeridi’ndeki yasa dışı Yahudi yer-
leşim birimlerini boşalttıktan sonra yı-
karak Gazze’den çekilmek zorunda kaldı.

Tarafların “yerleşim birimlerine” ba-
kışı

Filistinlilere göre, Batı Şeria ve Doğu 
Kudüs’teki Yahudi yerleşim birimleri, 
sıradan yerleşim alanlarından daha çok 
yolları, üniversiteleri, okulları ve sağlık 
kuruluşlarının olduğu komple bir sö-
mürge sistemi haline geldi.

Uluslararası camiaya göre de İsrail’in 
Filistin toprakları üzerinde inşa ettiği 
Yahudi yerleşim yerleri “yasa dışı” olup, 
taraflar arasında barışı tesis edecek iki 
devletli çözüme giden yoldaki en büyük 
engellerden biri. Önceki gün bu yerleşim 
yerlerini “yasal olarak kabul ettiklerini” 
açıklayan ABD ise bunun tek istisnası 
haline geldi.

İsrail, Yahudi yerleşim birimlerinin inşa 
edilmemesi çağrılarına kulak tıkayarak 
yapılan bu çağrıları «Yahudilerin Batı 
Şeria’dan tamamen çıkarılmaları» olarak 
değerlendiriyor ve bunu «etnik temizlik» 
yapma çağrıları şeklinde nitelendiriyor.

Filistin Kurtuluş Örgütü (FKÖ) Filis-
tin topraklarında inşa edilen yerleşim 
birimlerinin, iki devletli çözüme giden 
yoldaki “en büyük engel” olduğunu be-
lirterek, söz konusu yerleşim alanlarının 
bölgede adil ve kalıcı bir barışa ulaşma 
ihtimalini zayıflattığını vurguluyor.

İşgal altındaki Doğu Kudüs ve Batı 
Şeria›da inşa edilen Yahudi yerleşim 
birimlerinde Yahudi olmayanların yaşa-
ması da yasak.

İsrail ile Filistin arasındaki barış gö-
rüşmeleri, İsrail›in «1967 sınırlarını, 
zorunlu göçe maruz bırakılan Filistinli-
lerin geri dönüş hakkını ve yeni Yahudi 
yerleşim birimlerinin inşasına son ver-
meyi kabul etmemesi» nedeniyle Nisan 
2014›te durmuştu.

ABD Dışişleri Bakanı Mike Pompeo, 18 
Kasım’da yaptığı açıklamada, işgal altın-
daki Batı Şeria’da yer alan Yahudi yer-
leşim birimlerini artık yasa dışı olarak 
görmediklerini duyurdu.  KAYNAK:AA

Kudüs’te 10 Yahudi yerleşim birimi bu-
lunuyor.

Yahudi yerleşim birimi karşıtlığıyla bili-
nen İsrailli sivil toplum kuruluşu “Barış 
Şimdi” hareketine göre, Yahudi yerleşim 
birimleri Batı Şeria’nın yüz ölçümünün 
yüzde 13’üne tekabül ediyor.

640 bin Yahudi yerleşimci yaşıyor

İsrail’in Batı Şeria ve Doğu Kudüs’ü işgal 
ettiği 1967›de, bölgede tek bir Yahudi 
yerleşimci bile bulunmazken, Tüfekçi’ye 
göre bugün 220 bini Doğu Kudüs’te ol-
mak üzere bölgede 640 bin Yahudi yerle-
şimci yaşıyor.

Filistin’in bağımsızlık vesikasının ilan 
edildiği 1988’de Batı Şeria’daki Yahudi 
yerleşimci sayısı 66 bin 500 iken, İs-
rail ile Filistin arasındaki Oslo Barış 
Antlaşması’nın imzalandığı 1993’te bu 
sayı, 116 bin 300’e ulaştı.

ABD’nin Camp David kasabasında İs-
rail-Filistin sorununa çözüm arayışları 
amacıyla tarafların bir araya geldiği 
2000’de ise Batı Şeria’daki Yahudi yerle-
şimci sayısı 184 bini bulmuştu.

İsrail-Filistin sorununun çözümü için 
2014’te yapılan son çabaların durmasıyla 
beraber Batı Şeria’daki yerleşim birimle-
rinde yaşayanların sayısı 371 bin olarak 
kaydedildi.

ABD’de Donald Trump’ın iktidara gel-
mesinin ardından İsrail Başbakanı Ben-
yamin Netanyahu da Yahudi yerleşim 
yerleri inşasına hız verdi.

Gazze’deki Yahudi yerleşim birimleri

İsrail devleti Gazze›de 1968’de birçok 
stratejik noktada Yahudi yerleşim birimi 
inşa etmeye başladı.

Gazze Şeridi’nde 23 bin metrekarelik 

birimlerinin tarihçesi şu şekilde:

İsrail, 1967’de Batı Şeria ve Doğu 
Kudüs’ü işgal etmesinin ardından bölge-
de Yahudi yerleşim yerleri inşa etmeye 
başladı.

Sol eğilimli İşçi Partisi yönetimindeki 
İsrail hükümeti, 1967-1977 yıllarındaki 
süreçte Doğu Kudüs ve çevresi ile Batı 
Şeria’nın doğusundaki Ölü Deniz (Lut 
Gölü) etrafında yoğun bir Yahudi yerle-
şim birimi inşası programı için düğmeye 
bastı.

İşçi Partisi›nden yönetimi devralarak 
hükümeti kuran aşırı sağcı Likud Par-
tisi de 1977-1987 yıllarındaki süreçte, 
Yahudi yerleşim yeri inşası programını 
aralıksız şekilde sürdürerek, Batı Şeria 
çevresinde yaşayan Yahudi sayısını bir 
milyona ulaştırmayı hedefledi.

1990’da dönemin İsrail hükümeti, 1967 
sınırlarını kabul etmediğini duyurarak, 
Batı Şeria’da Yahudi yerleşim alanları 
inşa etme planına hız verdi. Bu süreçte 
İsrail hükümeti, bölgedeki yasa dışı Ya-
hudi yerleşim birimlerinin birbirleriyle 
ve diğer İsrail kentleriyle ulaşımını sağ-
lamak üzere Batı Şeria’nın iç bölgelerin-
den geçen “güvenli” yollar inşa etti.

Eski İsrail Başbakanı Ariel Şaron’un 
1996’da “Batı Şeria’nın her tarafında 
yerleşim birimi inşa etme” çağrısıyla, 
Yahudi yerleşim yerleri doğrudan Batı 
Şeria’nın iç bölgelerinde de inşa edilme-
ye başlandı.

Toplam 262 Yahudi yerleşim birimi 
bulunuyor

Batı Şeria’nın güneyindeki Kefar Atsiyon 
Yahudi yerleşim birimi, İsrail’in 1967’de 
Batı Şeria ve Doğu Kudüs’ü işgal etmesi-
nin hemen ardından kurduğu ilk Yahudi 
yerleşim birimi olarak kabul ediliyor.

İsrail tarafından kapatılan Harita Der-
neği Eski Müdürü ve Yahudi Yerleşim 
Birimleri Uzmanı Halil Tüfekçi’nin ak-
tardığına göre Batı Şeria’da 252, Doğu 

İsrail, 1967’den bu yana işgal altında 
tuttuğu Filistin topraklarında Yahudi 

yerleşim birimleri inşa etmeye devam 
ediyor. Bu zaman zarfında iktidara gelen 
hükümetler, yerleşim yerlerini, Filistin 
topraklarını Yahudileştirme aracı olarak 
kullanma politikasını aralıksız olarak 
sürdürdü. 

Batı Şeria ve Doğu Kudüs’te inşa edilen 
toplam 262 Yahudi yerleşim biriminin 
varlığı, burada egemen bir Filistin dev-
letinin de kurulmasını imkansız hale 
getiriyor.

ABD’nin önceki günkü politika deği-
şikliğine kadar uluslararası toplumun 
tamamı bu yerleşimleri yasa dışı olarak 
adlandırıyor ve Tel Aviv yönetimine 
bunları genişletme politikasından vaz-
geçme çağrısında bulunuyordu.

Göreve geldiği günden bu yana nere-
deyse İsrail’in her isteğini yerine getiren 
ABD Başkanı Donald Trump’ın, bu son 
kararıyla Amerika, işgal altındaki Filis-
tin toprakları üzerine inşa edilen Yahudi 
yerleşimleri “yasal” kabul eden ilk ülke 
oldu.

ABD’nin bu kararının, İsrail’i, 1967’den 
beri işgal altında tuttuğu Batı Şeria’daki 
Yahudi yerleşim birimlerini ilhak etmek 
için cesaretlendireceği belirtiliyor.

Yahudi yerleşim birimlerini genişletme 
çalışmalarının bir gün dahi durmadığına 
dikkati çeken Filistinliler, bu durumun 
1967 sınırlarında bir Filistin devletinin 
kurulmasının önündeki en büyük teh-
ditlerden biri olduğunu ve Batı Şeria’yı 
parçalanmaya ittiğini ifade ediyor.

Birleşmiş Milletler Güvenlik Konseyi 
(BMGK), Aralık 2016’da aldığı 2334 sa-
yılı kararla, İsrail’in işgal altındaki Filis-
tin topraklarında tüm yerleşim faaliyet-
lerini derhal durdurmasını talep etmişti.

52 yıldır devam eden işgali adı: Yerle-
şim birimleri

Filistin topraklarındaki Yahudi yerleşim 

52 Yıldır Devam Eden İşgalin Adı: 
Yahudi Yerleşim Birimleri
ABD’nin işgal altındaki Batı Şeria’da yer alan Yahudi yerleşim birimlerini 
artık yasa dışı olarak görmediğini açıklaması gözleri yeniden bu 
bölgelere çevirdi.
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ления на Западном берегу и в Восточном 
Иерусалиме превратились в целостную 
колониальную систему с дорогами, универ-
ситетами, школами и учреждениями здраво-
охранения.

По мнению международного сообщества, 
еврейские поселения, построенные Израи-
лем на палестинских территориях, незакон-
ные и являются одним из самых больших 
препятствий на пути к двустороннему реше-
нию для установления мира между страна-
ми. Соединенные Штаты, которые накануне 
объявили, что они признают эти поселения 
«законными», стали единственным исклю-
чением.

Израиль делает вид, что не слышит призывы 
прекратить строительство еврейских посе-
лений, более того, рассматривает их как «по-
пытку ликвидации евреев с Западного бере-
га» и называет это «этнической чисткой».

Организация освобождения Палестины 
заявляет, что поселения, построенные на 
палестинской территории, являются «самым 
большим препятствием» на пути к двусто-
роннему решению между странами и осла-
бляют возможность достижения справедли-
вого и прочного мира в регионе.

В еврейских поселениях, построенных в 
оккупированном Восточном Иерусалиме 
и на Западном берегу, запрещено жить не 
евреям.

Мирные переговоры между Израилем и 
Палестиной зашли в тупик в апреле 2014 
года, так как Израиль «отказался принять 
границы 1967 года, право на возвращение 
палестинцев, подвергшихся принудительно-
му переселению, и остановку строительства 
новых еврейских поселений».

18 ноября госсекретарь США Майк Помпео 
объявил, что они больше не считают неза-
конными еврейские поселения на оккупиро-
ванном Западном берегу. ИСТОЧНИК: AA

поселенцев на Западном берегу составляло 
66 500 человек. В 1993 году, между Израи-
лем и Палестиной был подписан мирный 
договор Осло, это число достигло 116 300 
человек.

В 2000 году, когда стороны собрались в 
американской резиденции Кэмп-Дэвид в 
поисках решения израильско-палестинской 
проблемы, число еврейских поселенцев на 
Западном берегу уже достигло 184 000 чело-
век.

С окончанием усилий, предпринятых в 2014 
году для решения израильско-палестинской 
проблемы, число людей, живущих в посе-
лениях на Западном берегу, составляло 371 
тысячу человек.

После прихода к власти в США Дональда 
Трампа премьер-министр Израиля Бинья-
мин Нетаньяху ускорил строительство ев-
рейских поселений.

Еврейские поселения в Газе

В 1968 году израильское государство нача-
ло строить еврейские поселения во многих 
стратегических точках в Газе.

Израиль, который построил 19 еврейских 
поселений на площади 23 000 квадратных 
метров в секторе Газа, аннексировал эти 
места, назвав «безопасной зоной».

Наряду с ростом вооруженного сопротив-
ления в Газе, в 2003 году премьер-министр 
Израиля Шарон представил «План разъеди-
нения», который впервые предусматривал 
освобождение еврейских поселений в реги-
оне.

Столкнувшись с массовым вооруженным 
сопротивлением в регионе, Израилю при-
шлось эвакуировать незаконные поселения 
в секторе Газа 15 июня 2005 года, а затем 
снести их и выйти из сектора Газа. 

Взгляд сторон на эти «поселения»

По мнению палестинцев, еврейские посе-

В период 1967-1977 годов правительство 
Израиля во главе с левой Лейбористской 
партией запустило программу усиленного 
строительства еврейского поселения в Вос-
точном Иерусалиме и его окрестностях, а 
также вокруг Мертвого моря к востоку от 
Западного берега.

Крайне правая партия «Ликуд», которая 
приняла правительство от лейбористской 
партии, продолжила эту непрерывную про-
грамму строительства еврейских поселений 
в 1977-1987 годах, стремясь увеличить число 
евреев, живущих на Западном берегу, до 
одного миллиона.

В 1990 году израильское правительство того 
времени объявило, что оно не принимает 
границы 1967 года, и ускорило план строи-
тельства еврейских поселений на Западном 
берегу. В этом процессе израильское пра-
вительство начало строительство «безопас-
ных» дорог во внутренних частях Западного 
берега, чтобы обеспечить доступ между 
незаконными еврейскими поселениями в 
регионе друг с другом и другими израиль-
скими городами.

В 1996 году бывший премьер-министр Изра-
иля Ариэль Шарон призвал к строительству 
поселений на всем Западном берегу, после 
чего еврейские поселения начали застраи-
ваться непосредственно во внутренних ча-
стях Западного берега.

Всего построено 262 еврейских поселения

Еврейское поселение Кефар-Атион на юге 
Западного берега считается первым еврей-
ским поселением, основанным сразу после 
вторжения Израиля на Западный берег и в 
Восточный Иерусалим в 1967 году.

По словам бывшего директора Ассоциации 
карт, которая была закрыта Израилем, и 
специалиста по еврейским поселениям Ха-
лила Туфекчи на Западном берегу насчиты-
вается 252 еврейских поселения, а в Восточ-
ном Иерусалиме - 10.

По данным движения «Мир сейчас», ко-
торое является израильской неправитель-
ственной организации, известной своей 
оппозицией еврейским поселениям, на эти 
поселения приходится 13 процентов площа-
ди поверхности Западного берега.

Там живут 640 тысяч еврейских поселенцев 

В 1967 году, когда Израиль оккупировал За-
падный берег и Восточный Иерусалим, там 
не было ни одного еврейского поселенца. По 
словам Туфекчи, сейчас в данном регионе 
живут 640 тысяч еврейских поселенцев, 220 
тысяч из которых проживают в Восточном 
Иерусалиме.

В 1988 году, когда была провозглашена не-
зависимость Палестины, число еврейских 

Израиль продолжает строить еврей-
ские поселения на палестинских тер-

риториях, которые он оккупировал с 1967 
года. В течение этого времени правитель-
ства, пришедшие к власти, продолжали 
свою политику использования поселений 
в качестве средства еврейизации пале-
стинской земли.

Наличие 262 еврейских поселений, постро-
енных на Западном берегу и в Восточном 
Иерусалиме, делает невозможным создание 
здесь суверенного палестинского государ-
ства.

Пока политика США не изменилась днем ра-
нее, все международное сообщество призна-
вало эти поселения незаконными и призы-
вало администрацию Тель-Авива отказаться 
от своей политики их расширения.

С недавним решением президента США 
Дональда Трампа, который с момента своего 
вступления в должность выполнил почти 
все просьбы Израиля, Америка стала первой 
страной, признавшей «законными» данные 
еврейские поселения, построенные на окку-
пированных палестинских территориях.

Решение США побудит Израиль аннексиро-
вать еврейские поселения на Западном бере-
гу, оккупированные с 1967 года.

Отмечая, что усилия по расширению еврей-
ских поселений не прекратились ни на один 
день, палестинцы заявляют, что это являет-
ся одной из самых больших угроз созданию 
палестинского государства по границам 
1967 года и подталкивает Западный берег к 
распаду.

В декабре 2016 года Совет Безопасности 
ООН (СБ ООН) в резолюции №2334 по-
требовал, чтобы Израиль немедленно пре-
кратил всю деятельность по созданию по-
селений на оккупированных палестинских 
территориях.

Название оккупации продолжительностью 
в 52 года – еврейские поселения

История еврейских поселений на палестин-
ских территориях такова:

После того, как Израиль вторгся на Запад-
ный берег и в Восточный Иерусалим в 1967 
году, он начал строительство еврейских по-
селений в этом регионе.
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Название оккупации продолжительностью в 52 года – еврейские поселения
Объявление США о том, 
что еврейские поселения на 
оккупированном Западном 
берегу для них больше не 
являются незаконными, вновь 
привлекло внимание на этот 
регион.
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тенциальным инвесторам и бизнесменам, 
желающим работать в Узбекистане.

Сообщив, что турецкие бизнесмены ведут 
большие дела в Узбекистане, Агзамход-
жаев сказал: «В течение первых 9 месяцев 
этого года в нашей стране было создано 
около 350 турецких компаний. В 2016 году 
объем торговли между Узбекистаном и 
Турцией составлял 1 миллиард долларов, 
а в этом году ожидается, что этот объем 
превысит 2 миллиарда долларов. В бли-
жайшие 2-3 года мы планируем достичь 
объема торговли в 5 миллиардов долла-
ров».

Агзамходжаев отметил, что между двумя 
странами ведутся проекты в области куль-
туры, и в следующем году в Турции пла-
нируется проведение первого заседания 
Совета стратегического сотрудничества 
высшего уровня и Дней узбекско-турец-
кой культуры. 

Анкара (Гражданская инициатива) 
Зелиха Соркунлу/ В Управлении 

информационных и коммуникацион-
ных технологий (BTK) прошла встреча 
«Презентация страны: Сияющая звезда 
Центральной Азии - Узбекистан», орга-
низованная Евразийской ассоциацией 
экономических отношений («EkoAvrasya») 
и посольством Республики Узбекистан в 
Анкаре.

На мероприятии, которое началось с по-
каза фильма, презентующего Узбекистан, 
были обсуждены экономические и торго-
вые отношения двух стран, инвестицион-
ные возможности в Узбекистане и поддер-
жка, оказываемая инвесторам. 

Посол Агзамходжаев: “Турецкие бизнес-
мены ведут большие дела”

Посол Узбекистана в Анкаре Алишер Аг-
замходжаев подчеркнул, что данное меро-
приятие поможет найти новые пути по-

Özbekistan’da Türk iş insanlarının büyük 
işler yaptığına dikkati çeken Agzamkhodja-
ev, “Ülkemizde sadece bu yılın ilk 9 ayında 
350’ye yakın Türk sermeyeli şirket kuruldu. 
2016’da Özbekistan ile Türkiye’nin ticaret 
hacmi 1 milyar dolar seviyesindeyken bu yıl 
sonunda 2 milyar doları aşması bekleniyor. 
Gelecek 2-3 yılda da 5 milyar dolarlık ticaret 
hacmine ulaşmayı hedefliyoruz.” dedi.

Agzamkhodjaev, iki ülke arasında kültürel 
projelerin de yürütüldüğünü belirterek, 
gelecek yıl Türkiye’de Yüksek Düzeyli Stra-
tejik İş Birliği Konseyinin ilk toplantısının 
gerçekleştirileceğini ve Özbek-Türk kültür 
günlerinin düzenlenmesinin planlandığını 
dile getirdi.

Başkanı Eren; İki kardeş ülkenin ekonomik 
ilişkilerinin güçlenmesine katkı sunmaya 
devam edeceğiz”

EkoAvrasya Yönetim Kurulu Başkanı Hik-

Ankara( Sivil İnisiyatif) Zeliha Sor-
kunlu/  Avrasya Ekonomik İlişkiler 

Derneği (EkoAvrasya) ve Özbekistan Cum-
huriyeti Ankara Büyükelçiliği ortaklığında 
düzenlenen “Orta Asya’nın Parlayan Yıldızı 
Özbekistan, Ülke Tanıtım Toplantısı”, Bilgi 
Teknolojileri ve İletişim Kurumunda (BTK) 
gerçekleşti. 
 
Özbekistan tanıtım filmi gösterimiyle baş-
layan programda, iki ülkenin ekonomik 
ve ticari ilişkileri, Özbekistan’daki yatırım 
imkânları ve yatırımcılara sunulan destekler 
değerlendirildi.

Büyükelçi Agzamkhodjaev; “Türk iş in-
sanları büyük işler yapıyor”

Ülkenin Ankara Büyükelçisi Alisher Ag-
zamkhodjaev, etkinliğin potansiyel yatırım-
cılar ve Özbekistan’da çalışmak isteyen iş 
insanlarının yeni yollar bulmasına katkıda 
bulunacağını vurguladı.

TÜRKİYE-ÖZBEKİSTAN EKONOMİK İLİŞKİLERİ GÜÇLENİYOR…
Orta Asya’nın Parlayan Yıldızı Özbekistan, Ülke Tanıtım Toplantısı”, Bilgi Teknolojileri ve İletişim Kurumunda (BTK) gerçekleşti.

met Eren de Türkiye ile Özbekistan arasın-
daki dostluk ve kardeşliğin iki ülke cum-
hurbaşkanlarının liderliğinde güçlü şekilde 
ilerlediğini söyledi.

Özbekistan›ın 33 milyonu aşan genç ve 
dinamik nüfusu, zengin yer altı ve yer üstü 
kaynakları, bereketli toprakları, 60 milyar 
dolarlık milli geliri ve çalışkan halkıyla 
Orta Asya›nın kalbinde yer aldığına işaret 
eden Eren, şunları kaydetti: «Türkiye, giri-
şimci dış politika hedefleriyle Özbekistan 
ile ilişkilerini eğitimden kültüre, tarımdan 
turizme, ekonomiden savunma sanayisine 
dek çok yönlü olarak sürdürmekten mut-
luluk duymaktadır. Bölgesel ve uluslararası 
alanlarda gerekli desteği birbirine her zaman 
sunmaya hazır olan ülkelerimiz arasında 
birlik ve beraberliği perçinleyerek yürümeye 
devam edeceğiz. İki kardeş ülkenin ekono-
mik ilişkilerinin daha da güçlenmesine katkı 
sunmak üzere EkoAvrasya olarak çalışmala-
rımızı sürdüreceğiz.”

Konuşmaların ardından karşılıklı plaket 
takdim edildi. Daha sonra Özbekistan’daki 
yatırım fırsatlarının tanıtıldığı panel bölü-
müne geçildi.

Etkinliğe, BTK Başkanı Ömer Abdullah 
Karagözoğlu, Ankara Ticaret Odası Meclis 
Başkanı Mustafa Deryal, MHP Genel Baş-
kan Başdanışmanı Ruhi Ersoy, TBMM Bur-
sa Milletvekili Osman Mesten ile Türkiye ve 
Özbekistan’dan akademisyen, uzman ve iş 
insanları da katıldı.

ЭКОНОМИЧЕСКИЕ ОТНОШЕНИЯ МЕЖДУ ТУРЦИЕЙ И УЗБЕКИСТАНОМ 
УКРЕПЛЯЮТСЯ…
В Управлении информационных и коммуникационных технологий 
(BTK) прошла встреча «Презентация страны: Сияющая звезда 
Центральной Азии - Узбекистан».

Председатель Эрен: «Мы будем продол-
жать способствовать укреплению эконо-
мических связей между двумя родствен-
ными странами».

Председатель совета директоров 
«EkoAvrasya» Хикмет Эрен также отметил, 
что дружба и братство между Турцией и 
Узбекистаном стремительно развиваются 
под патронажем президентов двух стран.

Эрен отметил, что Узбекистан с его 
молодым и динамичным населением, 
превышающим 33 миллиона, богатыми 
подземными и надземными ресурсами, 
плодородными почвами, национальным 
доходом в 60 миллиардов долларов и 
трудолюбивым народом расположен в 
самом сердце Центральной Азии, и ска-
зал: «Турция с инициативными внешне-
политическими целями рада продолжать 
вести с Узбекистаном многосторонние 
отношения от образования до культуры, 
от сельского хозяйства до туризма, от эко-
номики до оборонной промышленности. 
Мы будем продолжать идти путем консо-

лидации единства и солидарности между 
нашими странами, которые всегда готовы 
предложить необходимую поддержку в 
региональной и международной сферах. 
«Ekoavrasya» продолжит прилагать свои 
усилия по содействию укреплению эконо-
мических отношений между двумя брат-
скими странами».

Вслед за выступлениями были вручены 
награды и сертификаты. Затем была про-
ведена панельная дискуссия, где были 
презентованы инвестиционные возмож-
ности в Узбекистане.

В мероприятии также приняли участие 
председатель Управления информацион-
ных и коммуникационных технологий 
(BTK) Омер Абдуллах Карагозоглу, гла-
ва правления Торгово-промышленной 
палаты Анкары (ATO) Мустафа Дерьял,  
главный советник председателя партии 
MHP Рухи Эрсой, депутат ВНСТ от Бурсы 
Осман Бестен, а также академики, специ-
алисты и бизнесмены из Турции и Узбе-
кистана.
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ВСТРЕЧА ТЮРКОВ-
ЧЕПНИ В ЧЕСТЬ 
1000-ЛЕТНЕГО 
БРАТСТВА
Союз тюрко-огузского рода 
«чепни» провел встречу со своими 
братьями из всех регионов 
Турции в здании “Green Paradise” в 
стамбульском районе Мальтепе.

СТАМБУЛ (Гражданская инициати-
ва) Зелиха Соркунлу/ Союз тюрко-

огузского рода «чепни» провел встречу 
со своими братьями из всех регионов 
Турции в здании “Green Paradise” в стам-
бульском районе Мальтепе. На встрече 
приняли участие различные НПО, акаде-
мики, бюрократы и представители рода 
«чепни» по всей Турции.

Участие из 41 провинции Турции 

Невозможно не отметить, что на встрече 
приняли участие из 41 провинции Тур-
ции и  разных европейских стран. 

На встрече все участники высказали свое 
мнение о необходимости продолжения 
деятельности союза и объединения в 
направлении институционального пред-
ставительства. Была создана комиссия 
для определения будущих действий для 
формирования Союза «Чепни».

Тысячелетний род «чепни» 
Встречу, в которой приняли участие бо-
лее 100 представителей, возглавлял из-
вестный основатель черноморских НПО 
Харун Оздемир. На встрече также высту-
пил Джемаль Озкайнак, глава «чепни» во 
всемирной федерации людей с наруше-
ниями слуха и инвалидности.

В своей речи Озкайнак заявил, что готов 
сделать все возможное, чтобы провести 
всемирное торжество «чепни» в честь 
тысячелетия рода.

Тюрко-огузский род «чепни»  
Тюрко-огузский род «чепни» среди 24 
огузских родов в Турции является одним 
из многочисленных. Встреча была завер-
шена принятием решения об объедине-
нии этой большой семьи, проживающей 
в Турции и других странах мира.

ÇEPNİLER’DEN 
BİN YILLIK 
KARDEŞLİK 
BULUŞMASI
Türk Oğuz Soyu Çepni Boyu 
birliği, Türkiye’nin her bölgesinde 
yaşayan kardeşleriyle, Bin yıllık 
kardeş buluşmasını İstanbul 
Maltepe büyük bakkal köyde Green 
paradise yeşil cennet tesislerinde 
gerçekleştirdi.

İSTANBUL (Sivil İnisiyatif) Zeliha Sor-
kunlu/ Türk Oğuz Soyu Çepni Boyu 

birliği, Türkiye’nin her bölgesinde yaşayan 
kardeşleriyle, Bin yıllık kardeş buluşmasını 
İstanbul Maltepe büyük bakkal köyde Green 
paradise yeşil cennet tesislerinde STK’lar, 
akademisyenler, bürokratlar ve kanaat 
önderleri Çepni Boyunun Türkiye’nin her 
yerindeki kurumsal temsilcileri ve kanaat 
önderlerinin katılımı ile gerçekleşti.

Türkiye’nin 41 Vilayetinden Katılım 
Toplantıya katılmak için Türkiye’nin 41 vi-
layetinden ve Avrupa’nın farklı ülkelerinden 
katılımların olması gözlerden kaçmadı. 

Toplantı da bütün katılımcılar birliğin de-
vamından yana ve kurumsal olarak temsil 
edilmesi yönünde birliğin yapılanması 
gerektiği hakkında görüşlerini belirttiler. 
Çepni Birliği oluşumu için gelecekte nasıl 
bir yol haritası izleneceği ile ilgili komisyon 
kurulup yol haritaları belirlendi.

1000 Yıllık Çepni Boyu 
Yüzü aşkın temsilcinin katıldığı toplantıyı 
Karadeniz STK’larının tanınan, kurucu ve 
tecrübeli isim Harun Özdemir yönettiği top-
lantıda, Dünya işitme engelliler ve engelliler 
federasyonu Çepni genel başkanı H.Cemal 
Özkaynak da bir konuşma yaptı.

Özkaynak konuşmasında, 1000 yıllık Çepni 
boyumuzun dünya genelinde örgütlenerek 
Çepni toyunun yapılması için elimizden ne 
geliyorsa yapmaya hazır olduğunu bildirdi.

Türk Oğuz Çepni Boyu 
Türk Oğuz Çepni boyu Türkiye deki yirmi 
dört oğuz boyundan en kalabalık boyla-
rından biridir. Türkiye ve dünyanın birçok 
ülkesinde yaşayan büyük ailenin inanç ve 
siyaset üstü birleşmesi yönünde karar alına-
rak toplantıya son verildi.

İletişim Başkanı Fahrettin Al-
tun, Uluslararası Terör Kurbanları 

Kongresi’ne ilişkin Twitter hesabından 
paylaşımda bulundu.

PKK/YPG’nin Nusaybin’de gerçekleş-
tirdiği saldırıda babasını kaybeden TRT 
Kürdi muhabiri Gülay Demir’in gözyaş-
ları içinde okuduğu kongre manifestosu-
nu “Seni çok özlüyorum baba” diyerek 
bitirmesi karşısında tüm katılımcıların 
gösterdiği dayanışma önemli bir anlam 
taşıyordu.

DEAŞ’ın Reina saldırısında yaralanan 
Deniz Çeliker’in annesi Bahar Çeliker 
ve babası Muhsin Çeliker ile FETÖ’nün 
15 Temmuz darbe girişiminde yaralanan 
Polis Başmüfettişi Asım Bulat da kongre-
de terörün bugün sınırları aşıp küresel bir 
tehdit haline geldiğine işaret etti.

“Türkiye’deki DEAŞ, PKK/YPG ve 
FETÖ saldırılarında yakınlarını kaybeden 
ya da yaralanan mağdurlar da bu kanlı 
örgütlerin gerçek yüzünü birinci ağızdan 

dünya kamuoyuna anlattı.” ifadesini kul-
lanan Altun, terör örgütü PKK/YPG’nin 
Nusaybin’de gerçekleştirdiği saldırıda 
babasını kaybeden TRT Kürdi muhabiri 
Gülay Demir’in gözyaşları içinde okudu-
ğu kongre manifestosunu “Seni çok özlü-
yorum baba” diyerek bitirmesi karşısında 
tüm katılımcıların gösterdiği dayanışma-
nın önemli bir anlam taşıdığını belirtti.

Altun, şunları kaydetti:

“DEAŞ’ın Reina saldırısında yaralanan 
Deniz Çeliker’in annesi Bahar Çeliker 
ve babası Muhsin Çeliker ile FETÖ’nün 
15 Temmuz darbe girişiminde yaralanan 
Polis Başmüfettişi Asım Bulat da kongre-
de terörün bugün sınırları aşıp küresel bir 
tehdit haline geldiğine işaret etti.

Kongrede tüm dünyadan terör mağdurla-
rının anlattıkları, terörizme karşı küresel 
ölçekte mücadelenin ve dayanışmanın 
terör örgütleri arasında ayrım gözetmek-
sizin yapılması gerektiğini bir kez daha 
gösterdi.” Kaynak:AA 

Fahrettin Altun’dan Uluslararası 
Terör Kurbanları Kongresi’ne 
ilişkin açıklama
İletişim Başkanı Altun, 
“Türkiye’deki DEAŞ, PKK/
YPG ve FETÖ saldırılarında 
yakınlarını kaybeden ya da 
yaralanan mağdurlar da bu kanlı 
örgütlerin gerçek yüzünü birinci 
ağızdan dünya kamuoyuna 
anlattı” dedi.

Глава Управления по связям с об-
щественностью Фахреттин Алтун 

сделал публикацию в Twitter о Между-
народном конгрессе жертв террора.

Корреспондент TРT курдского проис-
хождения Гюлай Демир, потерявший 
своего отца в ходе теракта PKK/YPG в 
турецком городе Нусайбин, со слезами 
в глазах прочитал манифест конгресса 
и завершил словами “Я очень скучаю 
по тебе, папа”. Очень важным момен-
том была солидарность всех участни-
ков, проявленная после этих слов.

Родители Дениз Челикер, которая по-
страдала в теракте DEASH в Рейне, 
Бахар и Мухсин Челикер, а также глав-
ный инспектор полиции Асым Булат, 
раненый во время попытки переворо-
та 15 июля, на конгрессе отметили, что 
терроризм перешел границы и стал 
глобальной угрозой.

«Жертвы, пострадавшие или поте-
рявшие своих родных во время атак 
DEASH, РКК/YPG и FETO в Турции, 
раскрыли перед мировым сообщест-
вом истинное лицо этих кровавых ор-
ганизаций», - сказал глава Управления 

по связям с общественностью Алтун. 
Он также отметил, что очень важным 
моментом была солидарность всех 
участников, проявленная во время чте-
ния манифеста конгресса корреспон-
дентом TРT курдского происхождения 
Гюлай Демиром, потерявшим своего 
отца в ходе теракта PKK/YPG в турец-
ком городе Нусайбин, и слов “Я очень 
скучаю по тебе, папа”. 

Алтун сказал:

«Родители Дениз Челикер, которая 
пострадала в теракте DEASH в Рейне, 
Бахар и Мухсин Челикер, а также глав-
ный инспектор полиции Асым Булат, 
раненый во время попытки переворо-
та 15 июля, на конгрессе отметили, что 
терроризм перешел границы и стал 
глобальной угрозой

На конгрессе жертвы терроризма со 
всего мира еще раз продемонстриро-
вали, что глобальная борьба и соли-
дарность против терроризма должны 
вестись в сторону всех террористиче-
ских организаций». Источник: AA

Заявление Фахреттина Алтуна о 
Международном конгрессе жертв террора
«Жертвы, пострадавшие или потерявшие своих родных во время 
атак DEASH, РКК/YPG и FETO в Турции, раскрыли перед мировым 
сообществом истинное лицо этих кровавых организаций», - заявил 
глава Управления по связям с общественностью Алтун.
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Ankara( Sivil İnisiyatif) Zeliha Sor-
kunlu/  TÜRKSOY ve Kırgızistan’ın 

Ankara Büyükelçiliği’nin işbirliğiyle ger-
çekleştirilen etkinlikte, dünyaca ünlü Kır-
gız yazar Cengiz Aytmatov’un Kızıl Elma 
adlı romanından uyarlanan film gösterildi. 
Etkinlik öncesinde Kırgızistan’ın sinema 
sanatında derin izler bırakmış ve birçok 
başarılı filmde rol almış Süymönkul Çok-
morov ve Tattibübü Tursunbayeva’nın, bu 
filmlerde canlandırdıkları karakterlerinin 
fotoğraflarından oluşan resim sergisinin 
açılışı yapıldı.

Ankara Müzik ve Güzel Sanatlar Fakültesi 
Büyük Amfi Salonu’ndaki film gösteri-
mine, Kırgızistan Kültür, Bilgi ve Turizm 
Bakanı Yardımcısı Nurcigit Kadirbekov, 
Kırgızistan’ın Ankara Büyükelçisi Ku-
banychbek Ömüraliev, TÜRKSOY Genel 
Sekreter Yardımcısı Bilal Çakıcı, TÜRK-
SOY Kırgızistan Ülke Temsilcisi Kojogeldi 
Kuluyev, Kırgızistan-Türkiye Fahri Konso-
losu Dr.Mustafa Kurt, ünlü Kırgız besteci, 
aktör ve Kültür Adamı Nurkhan Tursun-
bayev, Ankara Müzik ve Güzel Sanatlar 
Fakültesi Rektörü Prof. Erol Parlak, fakül-
te yöneticileri, akademisyen ve öğrenciler  
katıldı. 

Etkinliğin açılış konuşmasını Rektör Prof. 
Erol Parlak, sanatın, Türk dünyasını bira-
raya getiren en önemli köprülerden biri 
olduğunu vurguladı.

“Bu coğrafyadaki zengin kültür biriki-
mini”

Prof. Erol Parlak, akademik çalışmaları 
kapsamında Türk Cumhuriyetleri’ne çeşit-
li ziyaretlerde bulunduğunu da belirterek, 
bu coğrafyadaki zengin kültür birikimini 
daha yakından inceleme fırsatı bulduğunu 
kaydetti. Üniversitemizin de, Türk dün-
yasına ait müzik ve diğer sanat dalları ile 
ilgili çalışmalarda bulunacağını söyledi.

“Türk halklarının ana damarları birdir” 

Kırgızistan Kültür, Bilgi ve Turizm Ba-
kanı Yardımcısı Nurcigit Kadirbekov da, 
konuşmasında, anavatandan ata vatana, 
Türkiye’ye gelişinin, kendisinde büyük 
heyecan yarattığını anlattı.

Kadirbekov; Kırgızistan Kültür, Enformas-
yon ve Turizm Bakan Yardımcısı Nircigit 
Kadirbekov ise Türkiye’ye gelmeden önce 
çok büyük bir heyecan duyduğunu ve 
kendisini ana vatandan ata vatana gelmiş 
gibi hissettiğini söyledi. Bakan Yardımcısı 
Kadirbekov; “Türk halklarının ana damar-
ları birdir. Bugün milli marşımız çalındığı 
zaman tüm Türk kardeşlerimizin eşlik 
ettiğini gördüm. Bu beni çok etkiledi ve 
ülkeme döndüğüm zaman mutlaka her-
kese anlatacağım. Hepinize çok teşekkür 
ediyorum” dedi.

“Gelenek ve göreneklerini daha iyi tanı-
malıyız”

Büyükelçi Kubanıçbek Omuraliyev, 
Kırgızistan’ın sinema sanatının iki yıldızı-
nın anıldığı etkinliğin düzenlenmesinde 
emeği geçenlere teşekkürlerini ileterek, 
Süymönkul Çokmorov ve Tattibübü 
Tursunbayeva’nın kısa hayatlarında ulaş-
tıkları başarılarından bahsetti. Bu etkinlik 
Türk ülkelerinin arasındaki dostluğu ve 
iş birliğini temel oluşturarak birbirimizin 
kültürünü, medeniyetlerini, gelenek ve gö-
reneklerini daha iyi tanımamıza mümkün 
kılmaktadır dedi. 

 “TÜRKSOY Türk Dünyası’nın görkemli 
evlatlarını genç kuşaklara tanıtıyor”

Kocageldi Kuluev ise TÜRKSOY’un Türk 
Dünyası’nın görkemli evlatlarına ithafen 
düzenlediği 14 “Türk Dünyası’nın Öncü-
leri” konferansında, Orta Asya’dan Bal-
kanlara sanat ve kültürel anlamda eserler 
vermiş kişileri andıklarını ve genç kuşak-
lara tanıttıklarını vurguladı. 15. programın 
Kırgızistan’ın önde gelen sanatçıları ile 
gerçekleştiriliyor olmasından dolayı ayrıca 
mutluluk duyduklarını kaydeden Kuluev, 
etkinliğe katılan herkese teşekkür etti.

Konuşmaların ve hediye takdiminin ar-
dından, Kırgız sinemasının unutulmaz 
yıldızları Süymönkül Çokmorov ve Tat-
tıbübü Tursunbayeva’nın rol aldığı Kızıl 
Elma adlı film gösterildi.

Film, izleyicilerin büyük beğenisini kazan-
dı.

Süymönkul Çokmorov kimdir?

Ünlü Kırgız ressam ve aktör Süymönkul 
Çokmorov Çüy Bölgesinin Alamüdün 
ilçesine bağlı Çon-Taş köyünde 9 Kasım 
1939 yılında dünyaya geldi. Üçüncü ku-
şak dedesi Baysaba, 1850 yılında Talas’tan 
göçmüştür. Ondan Ormokoy.Çokmor 
ve Süymönkul dünyaya gelmiştir. Halkta 
sevgi, güzellik artsın dileğiyle babası Süy-
mönkul ismini vermiştir. Eşi, Tokmoklu 
Salima Şabaza ile Leningrad’da tanışmışlar 
ve 1966 yılında evlenmişlerdir. Salima 
Anne Bişkek’te Sanat Müzesinde çalış-
mış, Çokmorov›dan iki yıl sonra vefat 
etmiştir. Çokmorovların iki çocukları 
olmuştur: Büyük oğlu Baktıgul, küçük 
oğlu Ergul. Baktıgul’un oğlu Atay günü-
müzde Kanada›dadır. 1953 yılında Frunze 
(Bişkek)’deki Güzel Sanatlar Yüksekoku-
luna kayıt olup, 1958 yılında mezun olur. 
1958’de Leningrad’daki Repin Resim Ens-
titüsüne kayıt olup, 1964 yılında mezun 
olur. Çokmorov, ressamlığın yanısıra 1967 
yılında aktörlük yapmaya başlar.

Rol aldığı başlıca oyunlar: 
*Karaş-Karaş Okuyası (olayı)- 1968, 
*Camiyla- 1969, 
*Atayın komissar (Özel komiser)- 1970, 
*Kasiyettüü Isık Köl (Kutsal Isık Göl)- 
1971, 
*Kızıl Alma (Kızıl Elma)- 1975, 
*Ulan- 1977, 
*Cetinçi ok (Yedinci kurşun) vb.

Öokmorov, Manas’ın, Cengiz Han’ın ve 
Che Guevara’nın rollerinde oynamayı 
istemiştir. Orta Asya, SSCB Film Festival-
lerinde “En iyi erkek oyuncu ödülü»nü 4 
defa kazanmıştır. Kırgız SSCB’nin Halk ar-
tisti, SSCB’nin Halk artisi, Kırgız SSCB’nin 
Halk ressamı, Kırgız SSCB’nin Toktogul 
Devlet Ödüllerinin sahibidir. 10 yıldan 
fazla kronik böbrek hastası olarak yaşamış 
ve bundan dolayı vefat etmiştir.

Süymönkul Çokmorov›a 56 kere ameliyat 
yapılmıştır.

Çok sinirlendiğinde ya da üzüldüğünde 
«Uşunday da bolobu?” (Böyle bir şey de 
mi olur?) şeklinde tepki verirdi. Vefatın-
dan önce bütün resimlerini Kırgız halkına 
miras bıraktığını vasiyet etmiştir. Arkada 
427 resim bırakmıştır.

26 Eylül 1992 tarihinde vefat etmiş olup, 
mezarı Bişkek’teki Ala-Arça Devlet Me-
zarlığındadır.

KIRGIZ SANATININ YILDIZLARI 
TÜRKİYE’DE ANILDI
Kırgızistan’ın unutulmaz sanatçılarından Süymönkul 
Çokmorov ve Tattıbübü Tursunbayeva, Türk Dünyası’nın 
Öncüleri etkinliğinde anıldı.
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*Красное яблоко - 1975, 
*Улан - 1977, 
*Седьмая пуля - 1972.

Чокморов хотел сыграть роли Манаса, 
Чынгызхана и Че Гевары. На кинофе-
стивалях Центральной Азии и СССР он 
4 раза завоевывал премию «Лучший ак-
тер». Он - народный артист Кыргызской 
ССР, народный артист СССР, народный 
художник Кыргызской ССР, лауреат Го-
сударственной премии Киргизской ССР 
имени Токтогула. Он страдал хрониче-
ским заболеванием почек более 10 лет, в 
связи с чем и скончался.

Суймонкул Чокморов был проопериро-
ван 56 раз.

Когда он очень злился или расстраивал-
ся, он возмущался со словами: «Разве 
такое возможно?». Перед смертью он 
завещал все свои картины кыргызскому 
народу. Он оставил 427 картин.

Он умер 26 сентября 1992 года. Его моги-
ла находится на государственном клад-
бище Ала-Арча в Бишкеке.

отец назвал его Суймонкулом. Свою 
жену Салиму Шабазову родом  из Ток-
мока Чокморов встретил в Ленинграде, 
и в 1966 году они поженились. Салима 
Шабазова была директором Кыргызского 
национального музея изобразительных 
искусств имени Гапара Айтиева. Она 
умерла через два года после смерти Чок-
морова. У них было двое детей. Старшего 
сына они назвали Бактыгул, а младшего 
– Эргул. 

В 1953 году Суймонкул поступил во 
Фрунзенское художественное училище и 
окончил его в 1958 году. В этом же году 
он поступил в Ленинградский институт 
живописи, скульптуры и архитектуры 
имени И. Е. Репина и окончил его в 1964 
году. Помимо живописи Чокморов на-
чал свою актерскую деятельность в 1967 
году.

Картины, где он играл главные роли: 
*Выстрел на перевале Караш - 1968, 
*Джамиля - 1969, 
* Чрезвычайный комиссар - 1970, 
*Алые маки Иссык-Куля - 1971, 

приездом из родины в родину, в Турцию. 
«У тюркских народов одни корни. Сегод-
ня, когда прозвучал наш национальный 
гимн, я увидел, что все наши турецкие 
братья сопровождали его. Это произвело 
на меня большое впечатление, и когда 
я вернусь в свою страну, я обязательно 
расскажу всем. Спасибо всем большое», - 
сказал Кадырбеков.

“Нам нужно лучше узнать традиции и 
обычаи друг друга”

Поблагодарив тех, кто внес свой вклад в 
организацию мероприятия, посвящен-
ному памяти двух звезд кинематографи-
ческого искусства Кыргызстана,посол 
Кубанычбек Омуралиев рассказал об 
успехах Суймонкула Чокморова и Тат-
тыбюбю Турсунбаевой, которые они 
достигли за свою короткую жизнь. «Это 
мероприятие создает основу для друж-
бы и сотрудничества между тюркскими 
странами и позволяет нам лучше понять 
культуру, цивилизации, традиции и обы-
чаи друг друга», - сказал он.

«ТЮРКСОЙ знакомит молодое поколе-
ние со славными потомками тюркского 
мира»

Кожагелди Кулуев напомнил, что на 14-
ой конференции «Выдающиеся лично-
сти тюркского мира», организованной 
ТЮРКСОЙ в честь славных потомков 
тюркского мира, была почтена память 
людей, которые создавали произведения 
искусства и культуры от Центральной 
Азии до Балкан, и представили их моло-
дому поколению. Отметив, что особенно 
рад, что 15-я конференция проводится 
в память выдающихся артистов Кыр-
гызстана, Кулуев поблагодарил всех, кто 
присутствовал на мероприятии.

После выступлений и вручения наград 
был показан фильм «Красное яблоко», в 
котором снимались незабываемые зве-
зды кыргызского кино Суймонкул Чок-
моров и Таттыбюбю Турсунбаева.

Фильм завоевал большое признание зри-
телей.

Кто такой Суймонкул Чокморов?

Знаменитый кыргызский художник и 
актер Суймонкул Чокморов родился 9 
ноября 1939 года в аиле Чон-Таш Аламу-
дунского района Чуйской области.

Его прапрадед Байсаба переехал в Чуй-
скую долину из Таласа в 1830 году. У 
Байсабы был сын Ормокой, а у Ормокоя 
родился Чокмор, который и является 
отцом Суймонкула. Пожелав, чтобы в 
народе стало больше любви и красоты, 

Анкара (Гражданская инициатива) 
Зелиха Соркунлу/ На мероприятии, 

организованном посольством Кыргыз-
стана в Анкаре совместно с ТЮРКСОЙ, 
был представлен фильм «Красное ябло-
ко», снятый по повести всемирно из-
вестного кыргызского писателя Чынгыза 
Айтматова. Перед началом мероприятия 
прошла церемония открытия выставки 
фотографий персонажей, сыгранных 
артистами Суймонкулом Чокморовым и 
Таттыбюбю Турсунбаевой, которые оста-
вили глубокий след в кинематографиче-
ском искусстве Кыргызстана и снялись 
во многих успешных фильмах.

В показе фильма, прошедшем в Уни-
верситете музыки и искусств Анкары, 
приняли участие заместитель министра 
культуры, информации и туризма Кыр-
гызской Республики Нуржигит Кадыр-
беков, посол Кыргызстана в Анкаре Ку-
банычбек Омуралиев, заместитель гене-
рального секретаря ТЮРКСОЙ Билал 
Чакыджы, представитель Кыргызстана в 
ТЮРКСОЙ Кожогелди Кулуев, почетный 
консул Кыргызстана в Турции д-р Мус-
тафа Курт, знаменитый кыргызский ком-
позитор, актер и деятель культуры Нур-
кан Турсунбаев, ректор Университета 
музыки и искусств Анкары проф. Эрол 
Парлак, администрация университета, 
академики и студенты.

Вступительное слово на мероприятии 
произнес ректор проф. Эрол Парлак. 
Он подчеркнул, что искусство является 
одним из важнейших мостов, объединя-
ющих тюркский мир.

“В этой географии богатое культурное 
наследие”

Профессор Эрол Парлак сообщил, что в 
рамках своих академических исследова-
ний он совершал различные поездки в 
тюркские страны, и у него была возмож-
ность более подробно изучить богатое 
культурное наследие в этой географии. 
Также он отметил, что университет будет 
работать над изучением музыки и других 
искусств тюркского мира. 

“У тюркских народов одни корни” 

Во время своего выступления замести-
тель министра культуры, информации и 
туризма Кыргызской Республики Нур-
жигит Кадырбеков отметил, что чувству-
ет большое волнение в связи с приездом 
из родины в родину, в Турцию.

Заместитель министра культуры, инфор-
мации и туризма Кыргызской Республи-
ки Нуржигит Кадырбеков отметил, что 
чувствует большое волнение в связи с 

В ТУРЦИИ ПОЧТИЛИ ПАМЯТЬ ЗВЕЗД 
КЫРГЫЗСКОГО ИСКУССТВА
На мероприятии «Выдающиеся личности тюркского мира» была 
почтена память незабываемых артистов Кыргызстана Суймонкула 
Чокморова и Таттыбюбю Турсунбаевой.
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грады были вручены организациям и 
персонам в широком спектре категорий: 
от неправительственных организаций и 
искусства до культуры, средств массовой 
информации до музыки. На церемонии 
награждения, которая транслировалась 
в прямом эфире на телеканалах TV 35 
и TV 8, входящем в информационное 
агентство “Kayа”, гости провели прият-
ный вечер с музыкальным застольем, 
поэтическим концертом и шоу иллюзи-
оннистов.

Столичная платформа удостоилась 
премии «Лучшие этого года» от инфор-
мационного агентства «Kaya» как самая 
успешная неправительственная органи-
зация.

На церемонии вручения премии «Луч-
шие этого года» от информационного 
агентства «Kaya» самой успешной не-
правительственной организацией, по 
мнению читателей, стала Столичная 
платформа. 

Поскольку председатель Столичной 
платформы Курт находился за границей, 
награду получил председатель «Ахмета 
Йесеви Ожаклары» Нуреттин Эрдоган.

Эрдоган в своей краткой речи сказал: 
«Почетный консул Кыргызстана в Тур-
ции, а также председатель Столичной 
платформы мира и братства д-р Мустафа 
Курт в настоящее время находится за 
границей на международной встрече.

Я нахожусь здесь, что принять награ-
ду от имени нашего председателя д-ра 
Мустафы Курта и передать его послания. 
Господин Курт, в первую очередь, попро-
сил передать его пламенные приветствия 
информационному агентству «Kaya», 
организовавшему данное мероприятие, 
уважаемым лауреатам данной премии и 
всем гостям. 

Кроме этого, как председатель «Ахмета 
Йесеви Ожаклары» от себя лично и от 
имени нашего консула и председателя 
платформы д-ра Мустафы Курта я выра-
жаю признательность всем сотрудникам 
информационного агентства «Kaya» и, 
в частности, господину Закиру Кая, ко-
торый организовал данную церемонию, 
основываясь на словах «Мастерство дос-
тойно похвалы».

ИЗМИР (Гражданская инциатива) 
Зелиха Соркунлу/ В отеле «Bornova 

Coordinat Suits» прошла церемония вру-
чения премии «Лучшие этого года», где 
информационное агентство «Kaya» опре-
деляет лучших в своих областях и вруча-
ет награды в 25 номинациях. 

Награда «Лучшие этого года», ставшая 
традиционной для информационного 
агентства «Kaya», вручается учрежде-
ниям и персонам в широком спектре 
номинаций - от искусства до культуры, 
от СМИ до музыки, от представителей 
прессы до неправительственных орга-
низаций. В церемонии приняли участие 
многие уважаемые гости, а представите-
ли СМИ проявили большой интерес.

Мероприятие, где агентство KHA, чита-
тели и зрители определяют победителей 
в различных номинациях, транслирова-
лось в прямом эфире по TV 35.

В своей вступительной речи на церемо-
нии, которая началась с минуты молчания 
и гимна, председатель информационного 
агентства «Kaya» Закир Кая сообщил, что 
им выпала радость провести шестую це-
ремонию вручения наград KHA, ставшую 
традиционной.

«Агентство «Kaya» является народным 
информационным агентством. Мы всег-
да освещаем народную динамику и нахо-
дим героев. Мы рады быть сегодня здесь 
с лучшими, которых выбрала Турция. 
Мы вручим награды лучшим в 25 номи-
нациях, определенных по предложениям 
наших читателей», - сказал Кая.

Многочисленные представители СМИ 
присутствовали в этот вечер, где на-

Kaya Haber Ajansı bünyesindeki 8 TV kana-
lından canlı yayınlanan ödül töreninde mü-
zik ziyafeti, şiir dinletisi, illüzyon gösterisi 
ile davetliler keyifli bir gece yaşadılar.

Kaya Haber Ajansı Oscarları Yılın Enle-
ri Ödülleri’nde, Sivil Toplum Kuruluşu 
Olarak Başkent Platformu Ödüle Layık 
Görüldü

Kaya Haber Ajansı Oscarları Yılın Enleri 
Ödülleri’nde, okur önermeleri neticesinde 
bu yıl en başarılı sivil toplum kuruluşu ola-
rak Başkent Platformu olduğu belirledi. 

Genel Başkan Kurt’un yurtdışında olması 
sebebi ile ödülünü Ahmet Yesevi Ocakları 
genel başkanı Nurettin Erdoğan aldı.

Kısa bir konuşma yapan Erdoğan şöyle dedi; 
Kırgızistan-Türkiye fahri başkonsolosu aynı 
zamanda Başkent uluslararası barış kardeş-
lik platformu genel başkanımız Dr. Mustafa 
Kurt bey şuan da uluslararası bir toplantı 
için yurtdışında bulunmakta. 

Sayın genel başkanımız Dr. Mustafa Kurt 
ödülünü almak ve sizlere mesajlarını ilet-
mek üzere buradayım. Sayın genel başka-
nımız Dr. Mustafa Kurt ilk başta toplantıyı 
düzenleyen, (KHA) Kaya Haber Ajansına 
beraberinde ödüle layık görülen birbirinden 
değerli hanımefendi ve beyefendilere ve tüm 
misafirlere kucak dolu selamını iletmemi 
istediler.

Ayrıca marifet iltifata tabidir sözünden ha-
reket ederek bu güzel ödül törenini tertip 
eden kaya haber ajansı çalışanlarına ve özel-
likle Zakir Kaya beyefendiye, Ahmet Yesevi 
Ocakları genel başkanı olarak şahsım ve 
Sayın Konsolosumuz, Genel Başkanımız Dr. 
Mustafa Kurt adına şükranlarımı arz ediyo-
rum. Dedi.

İZMİR ( Sivil İnisiyatif) Zeliha Sorkun-
lu/  Kaya haber ajansı (KHA) tarafından 

Türkiye’de alanlarında en iyilerini belirledi-
ği, 25 kategoride Ege ve Türkiye’de alanının 
en başarılı isimlerinin ödül aldığı 6.’ın “Yılın 
En’leri”  gecesi Bornova Coordinat Suits 
Otel’de gerçekleşti.

Kaya Haber Ajansı’nın geleneksel hale getir-
diği KHA “Yılın En’leri” ödülü, basın men-
supları, sivil toplum kuruluşlarının yanı sıra 
sanattan, kültüre, medyadan, müziğe uzanan 
geniş bir yelpazede belirlenen kategorilerde 
kurum ve kişilere ödüllerin verildiği geceye 
çok sayıda saygın davetlinin yansıra ödül 
törenine medya mensupları da çok büyük 
ilgi gösterdi. 

KHA, okur ve izleyicilerin aday gösterilen 
kategorilerde birincileri belirlediği orga-
nizasyon TV 35 kanalından canlı olarak 
aktarıldı.

Saygı duruşu ve istiklal marşı ile başlayan tö-
rende açılış konuşmasını yapan Kaya Haber 
Ajansı yönetim kurulu başkanı Zakir Kaya 
geleneksel hale gelen KHA ödüllerinin altın-
cısını gerçekleştirmenin mutluluğunu yaşa-
dıklarını ifade etti.

Kaya sözlerini şöyle sürdürdü; Kaya haber 
ajansı halkın haber ajansıdır. Her zaman, 
halk dinamiklerini ve kahramanlarını bu-
lur ve çıkarır. Bu gece burada Türkiye’nin 
seçmiş olduğu en iyilerle birlikte olmaktan 
mutluluk duyuyoruz. Okuyucularımızın 
önermeleriyle belirlenen 25 kategoride en 
iyilere ödüllerini sunacağız. 

Sivil toplum kuruluşlarından, sanattan kül-
türe, medyadan, müziğe uzanan geniş bir 
yelpazede belirlenen kategorilerde kurum ve 
kişilere ödüllerin verildiği gecede çok sayıda 
medya mensubu da hazır bulundu. TV 35 ve 

(KHA) KAYA HABER AJANSI 
OSCARLARI SAHİPLERİNİ BULDU
Kaya Haber Ajansı Oscarları Yılın Enleri Ödülleri’nde, okur önermeleri 
neticesinde bu yıl en başarılı sivil toplum kuruluşu olarak Başkent 
Platformu olduğu belirledi.

ОСКАРЫ ИНФОРМАЦИОННОГО 
АГЕНТСТВА «KAYA» (KHA) НАШЛИ СВОИХ 
ХОЗЯЕВ
На церемонии вручения премии «Лучшие этого года» 
от информационного агентства «Kaya» самой успешной 
неправительственной организацией, по мнению читателей, стала 
Столичная платформа.
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государство процветает», из счастливых 
людей будут создаваться счастливые се-
мьи, из счастливых семей - счастливые 
народы, из счастливых народов - счаст-
ливый мир», - сказал д-р Мустафа Курт. 

Заявления ректора университета Кырык-
кале проф. д-ра Эрсана Аслана  
 
«Прежде всего, я хотел бы выразить бла-
годарность уважаемому председателю и 
делегации за ваш добрый визит. Челове-
ко-ориентированная деятельность вашей 
неправительственной организации очень 
хороша и пересекается с целями нашего 
университета…

Как известно, с президентским указом 
№ 2018/6 2019 год был объявлен Годом 
проф. д-ра Фуата Сезгина. Всем государ-
ственным учреждениям и организациям 
было предложено оказывать всевозмож-
ную поддержку мероприятиям, которые 
необходимо выполнить, чтобы лучше 
обеспечить лучшее понимание ислам-
ской культуры и цивилизации и их пра-
вильную передачу новым поколениям. 
На заседании директората был принято 
решение по созданию в университете 
координационного центра д-ра Фуата 
Сезгина на 2019 год. Университет под-
писал протокол с Фондом исследований 
исламской истории и науки (IBTAV), и 
координационный центр  будет коор-
динировать все мероприятия, которые 
будут проводиться в Турции в честь Года 
проф. д-ра Фуата Сезгина. 

Профессор д-р Фуат Сезгин был вели-
ким ученым, который постоянно рабо-
тал и творил на протяжении всей своей 
жизни. Очень важно, что бесчисленное 
множество произведений Фуата Ходжи 
известно молодым людям. Мы как в на-
шем университете, так и в разных других 
университетах, пытаемся внести вклад в 
образование молодежи, ставя в пример 
ученых, тем самым оживляя ученых на-
шей научной истории.

Мероприятия в честь Года проф. д-ра 
Фуата Сезгина 2019 продолжаются в 
широкой географии при координации 
нашего университета. Нашей целью яв-
ляется успешное проведение всех этих 
мероприятий.

Затем председатель Столичной платфор-
мы, а также почетный консул Кыргыз-
стана в Турции д-р Мустафа Курт вручил 
ректору университета Кырыккале проф. 
д-ру Эрсану Аслану доклад о деятельнос-
ти Столичной платформы. Визит завер-
шился памятной фотосессией.

Анкара (Гражданская инициатива) 
Зелиха Соркунлу/ Председатель Сто-

личной платформы, а также почетный 
консул Кыргызстана в Турции д-р Мус-
тафа Курт и сопровождающая его делега-
ция нанесли визит ректору университета 
Кырыккале проф. д-ру Эрсану Аслану. 

В ходе визита председатель Столичной 
платформы д-р Мустафа Курт рассказал 
о деятельности платформы, в свою оче-
редь, ректор университета Кырыккале 
проф. д-р Эрсан Аслан поделился инфор-
мацией об университете и их работе. 

Председатель Столичной платформы д-р 
Мустафа Курт рассказал ректору проф. 
д-ру Эрсану Аслану о причине визита и 
деятельности платформы.  

«Столичная платформа является гра-
жданской инициативой, которая 12 лет 
назад с миссией «Позволь человеку жить, 
пусть государство процветает» начала 
свою деятельность, ориентированную 
прежде всего на человека.

Мы работаем в гармонии и сотрудни-
честве с представителями более 1200 
конфедераций, федераций, фондов и 
ассоциаций, а также с уважаемыми пред-
ставителями делового мира, которые 
являются членами и сотрудниками тор-
гово-промышленных палат и фондовых 
рынков. Мы стремимся внести вклад 
в достижение Турцией целей на 2023-
2053-2071, а также реализуем проекты и 
мероприятия для развития социальных, 
экономических и культурных отноше-
ний и укрепления родственных связей с 
тюркским исламским миром…

В рамках миссии и видения, которые я 
описал выше, мы знаем, что университет 
Кырыккале и вы, уважаемый ректор, за-
ботитесь о наследии наших предков.

В этом контексте президент Турецкой Ре-
спублики объявил 2019 год - Годом проф. 
д-ра Фуата Сезгина. Эта прекрасная 
работа, в которой вы приняли непосред-
ственное участие, поможет обеспечить 
лучшее понимание исламской культуры 
и цивилизации и передачу их новым 
поколениям. Мы считаем, что в основе 
образования в первую очередь должны 
быть люди.

Я хочу, чтобы вы знали, что мы готовы 
сотрудничать с университетом Кырыкка-
ле во всех ориентированных на человека 
работах и всегда будем вносить вклад в 
пользу нашей  нации и государства.

Мы верим, что с распространением в 
мире человеко-ориентированной идео-
логии «Создай условия для людей, пусть 

ayrıca Eğitimin temelinde de  önce insan 
olmalı diye düşünüyoruz.

Başkent platformu olarak medeniyetimi-
ze ait insan odaklı tüm çalışmalarınızda 
Kırıkkale üniversitesi ile birlikte iş birliği 
yapmaya hazır olduğumuzu millet ve 
devlet menfaatine her türlü katkı sağla-
yacağımızı bu çerçevede her zaman emre 
amade olduğumuzu bilmenizi isterim. 

Bizler İnanıyoruz ki; merkeze insanı 
koyarak insanı yaşat ki, devlet yaşasın 
anlayışının dünyada hâkim olması neti-
cesinde; mutlu bireylerden mutlu aileler, 
mutlu ailelilerden mutlu toplumlar, mut-
lu toplumlardan mutlu bir dünya oluşa-
caktır. Dedi.

Kırıkkale Üniversitesi Rektörü Prof. 
Dr. Ersan Aslan’dan Açıklamalar 
 
Öncelikle yapmış olduğunuz nezaket 
ziyaretten dolayı siz değerli başkanıma 
ve beraberinizdeki heyete teşekkürlerimi 
sunuyorum. STK olarak merkeze insanı 
koyarak İnsan odaklı yapmış olduğunuz 
faaliyetler çalışmalar çok güzel, bizim 
üniversite olarak hedeflerimizle örtüş-
mekte..

Bilindiği üzere, 2018/6 Sayılı Cumhur-
başkanlığı Genelgesi ile 2019 yılının 
Prof. Dr. Fuat Sezgin Yılı olarak ilan 
edilmesi uygun görülmüş; İslam Kültür 
ve Medeniyetinin daha iyi anlaşılmasını 
sağlamak ve onu yeni nesillere en doğru 
şekilde aktarmak amacıyla yapılacak 
etkinliklere bütün kamu kurum ve ku-
ruluşlarınca her türlü desteğin verilmesi 
istenmişti.  Bunun üzerine Yönetim 
Kurulu toplantısında Üniversitemizde 
“2019 Prof. Dr. Fuat Sezgin Yılı Koor-
dinasyon Merkezi” kurulmasına karar 
verildi. Üniversitemiz İslam Bilim Tarihi 
Araştırmaları Vakfı (İBTAV) arasında 
protokol imzalayarak Koordinasyon 
merkezi; 2019 Prof. Dr. Fuat Sezgin Yılı 
çerçevesinde tüm Türkiye’de yapılacak 
etkinlikleri de koordine edecektir. 

Prof. Dr. Fuat Sezgin hayatı boyunca 
sürekli çalışan ve iş üreten büyük bir 
âlimdi. Sayısız eseri olan Fuat Hocanın 
gençler tarafından bilinmesinin büyük 
bir önem arz ediyor. Bizde hem üniver-
sitemizde hem de farklı üniversitelerde 
bulunan öğrencilere bilim insanlarını 
örnekleyerek onların eğitimlerine katkı-
da bulunmaya çalışırken aynı zamanda 
da bilim tarihimizdeki bilim insanlarını 
da yaşatmış oluyoruz.

2019 Prof. Dr. Fuat Sezgin Yılı faaliyetle-
ri üniversitemiz koordinesinde geniş bir 
coğrafyada devam ediyor. 2019 Prof. Dr. 
Fuat Sezgin Yılı etkinliklerini yüz akıyla 
bitirmeyi hedeflediklerini kaydetti.

Daha sonra Başkent platformu genel 
başkanı ve aynı zamanda Kırgızistan-
Türkiye fahri konsolosu Dr.Mustafa 
Kurt, Kırıkkale üniversitesi rektörü Prof. 
Dr. Ersan Aslan’a, Başkent platformunun 
faaliyet raporunu taktim ederek fotoğraf 
çekimini gerçekleştirdiler.

Ankara( Sivil İnisiyatif) Zeliha 
Sorkunlu/  Başkent Platformu Ge-

nel Başkanı ve Aynı zamanda Kırgızistan 
Türkiye Fahri Konsolosu Dr.Mustafa 
Kurt ve Beraberindeki Heyet, Kırıkkale 
Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Ersan 
Aslan’ı Makamında Ziyaret Etti. 
 
Rektörlük makamında gerçekleşen zi-
yarette Başkent platformu genel başkanı 
Dr.Mustafa Kurt yapmış oldukları faali-
yetler hakkında bilgi verirken, Kırıkkale 
üniversitesi rektörü Prof. Dr. Ersan As-
lan da üniversite ve çalışmaları hakkında 
bilgi verdi. 

Genel Başkan Dr.Mustafa Kurt, Yap-
mış Olduğu Sebebi Ziyaret ve Çalışma-
lar Hakkın da Rektör Prof. Dr. Ersan 
Aslan’ı Bilgilendirdi.

Kurt; Başkent Platformu olarak bizler 
12 yıl önce merkeze insanı koyarak mis-
yonumuzun özeti olan, “insanı yaşat ki, 
devlet yaşasın’’ anlayışına hizmet etme 
maksadıyla yola çıkmış, sivil bir inisiya-
tifiz.

Bizlerle gönül birlikteliği içinde 1200 ’ü 
aşkın konfederasyon, federasyon, vakıf, 
dernek temsilcileri, sanat meslek ticaret 
oda ve borsalarda üyelikleri ve görevleri 
olan saygın iş dünyasının üyeleriyle bir-
likte Türkiye’nin 2023-2053-2071 hedef-
lerine ulaşması beraberinde Türk İslam 
dünyası ile akraba bağlarının güçlenmesi 
için sosyal, ekonomik, kültürel ilişkilerin 
gelişmesi için proje ve organizasyonlar 
yapmak ve çaba göstermekteyiz.. 

Zatıalinize yukarıda özetlediğim misyon 
ve vizyon çerçevesinde Kırıkkale üni-
versitesi ve siz çok değerli rektörümüz 
ecdadımızın mirasına sahip çıktığınızı 
biliyor takip ediyoruz. Malumunuz bu 
çerçevede Cumhurbaşkanımız tarafın-
dan 2019 yılının Prof. Dr. Fuat Sezgin 
Yılı olarak ilan edilmesi uygun görül-
müştü; zatıâlinizin de içinde olduğu bu 
güzel çalışma İslam Kültür ve Medeni-
yetinin daha iyi anlaşılmasını sağlamak 
yeni nesillere en doğru şekilde aktarmak 

Başkent Platformu Genel Başkanı ve Aynı zamanda Kırgızistan 
Türkiye Fahri Konsolosu Dr.Mustafa Kurt, Kırıkkale Üniversitesi 
Rektörü Prof. Dr. Ersan Aslan’ı Makamında Ziyaret Etti.

Eğitimin Temelinde Önce İnsan Olmalı…

В основе образования в первую 
очередь должны быть люди…
Председатель Столичной платформы, а также почетный консул Кыр-
гызстана в Турции д-р Мустафа Курт нанес визит ректору университета 
Кырыккале проф. д-р Эрсану Аслану.
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